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معاون کل سرپرست نهاد ریاست جمهوری:

روحانی اهل بده بستان نیست 

اسحاق جهانگیری:

نباید اجازه دهیم عده ای مردم را مایوس کنند

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

»احمدی نژاد« شانسی 
برای موفقیت ندارد

اکثریت اصولگرایان در انتخابات 96 از روحانی حمایت خواهند کرد

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم:

1400 میلیارد تومان از بودجه 
فرهنگی کشور به قم اختصاص دارد

هر روز باید منتظر یک تخریب باشیم!

تخریب ها علیه دولت از کجا ساماندهی می شود؟
وزیر سابق؛ مدیر اتاق فکر علیه دولت

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: احمدی نژاد شانسی برای موفقیت در انتخابات ریاست جمهوری 96 ندارد. 
آیت الله سیدمحمد غروی در پاسخ به پرسشی درباره احتمال حضور احمدی نژاد در انتخابات 96، اظهار کرد: ممکن است 
آقای احمدی نژاد در بین عوام مردم و در شهرستان های کوچک و روستاها به دلیل شیوه اش در پرداخت یارانه ها همچنان 
حامیانی داشته باشد اما جریان های مختلف اصولگرایی اکثراً از حضور ایشان در انتخابات آتی استقبال نمی کنند و نسبت به 

آقای احمدی نژاد نظر مساعدی ندارند...
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روزنامه صبح ایران

در شب میلاد کریم اهل  بیت حضرت امام حسن مجتبی علیه السلام، جمعی از 
اهالی فرهنگ، استادان شعر و ادب فارسی و شاعران جوان و پیشکسوت کشور 
و تعدادی از شاعران از کشورهای پاکستان، هندوستان و افغانستان با حضرت 

آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند.
 حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، شاعران را سرمایه ها و ذخایر 
ارزشمند کشور خواندند و با تأکید بر لزوم »زنده، بهنگام و موضع دار 
بودن شعر در خصوص مسائل اصلی و نیازهای کشور«، خاطرنشان 
کردند: امروز جنگ دیگری از نوع جنگ نرم و مبارزه ای سیاسی 

و فرهنگی در جریان است و در این مصاف، شعر باید به عنوان ابزاری مؤثر به مسئولیت 
خود عمل کند. رهبر انقلاب اسلامی با تکریم و گرامیداشت یاد مرحوم حمید سبزواری، 
قریحه سرشار و تسلط بر انواع شعر و دایره وسیع واژگان را از امتیازات آن شاعر ارجمند 
برشمردند و افزودند: ویژگی بی نظیر مرحوم سبزواری سرودهای تأثیرگذار، با کیفیت و 
به روز او بود. ایشان از همین زاویه سرود را مؤثرترین نوع شعر خواندند و گفتند: سرعت و 
فراگیری عمومی سرود از همه انواع شعری بیشتر است و سرود مانند هوای تازه و بهاری 
در جامعه نفوذ می کند، بنابراین باید با تولید سرودهای خوب و ترویج مناسب آنها، کمبود 

و خلأ موجود در این عرصه را برطرف کرد...

رهبر انقلاب در دیدار جمعی از شعرا در شب میلاد امام حسن مجتبی )ع(:

خیانت های آمریکا در قضیه برجام به افکار عمومی منتقل شود
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کشور با بحران مواجه نیست
محمد باقر نوبخت:

قانون مدیریت خدمات کشوری اصلاح می شود

مجلس امسال هزینه های جاری را افزایش داد

مشکل واحدهای تولیدی را حل می کنیم

رشد هشت درصدی با مدیریت منابع
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سلب تابعیت رهبر شیعیان بحرین نشان
 از درماندگی آل خلیفه است

هشدار جامعه مدرسین به آل خلیفه
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در اطلاعیه ای با هشدار به آل خلیفه 
تصریح کرد: به تمام سران دست نشانده آل خلیفه وآل سعود هشدار می 
دهد که پایان تحولات منطقه جز خذلان و نابودی برای شما نخواهد بود.

اطلاعیه جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در پی تحولات بحرین و سلب 
تابعیت رهبر شیعیان این کشور بدین شرح است:

 بسم الله الرحمن الرحیم
 جهان اسلام این روزها در تلاطم مشکلات و مسائلی است که توسط 
استکبار و صهیونیسم بین الملل طراحی شده است و رژیم های دست 

نشانده و مرتجع منطقه حامی و مجری این طراحی خطرناک شده اند.
جنایات و خونریزی های داعشی های وحشی  و کودک کشی های 
عربستان سعودی در یمن نمونه هایی از اوج فساد و طغیان سربازان 

استکبار در مواجهه با جریان اسلام ناب و بیداری اسلامی است.
اما آنچه در این فجایع و خونریزی ها فراموش شده، مظلومیت مردم 

بحرین در مواجهه و مبارزه با جبهه ظلم وارتجاع است.
مردم مسلمان بحرین این روزها زیر چکمه های استبداد سیاه رژیم آل 
خلیفه روزه خود را با درد ورنج واستغاثه به درگاه الهی افطار می کنند و از 

حضور آنها در  مساجد و نمازجمعه  جلوگیری می شود.
علما وانقلابیون بحرین بازداشت؛ و موسسات ونهادهای مردمی به دلایل 
واهی تعطیل می شوند. در این میان سکوت مجامع بین المللی نیز بر 
جسارت وظلم حاکمان  بر مردم ستمدیده این کشور سرپوش می گذارد.

اهانت و هتک حرمت  آیت الله شیخ عیسی قاسم رهبر شیعیان بحرین 
و سلب تابعیت از این عالم مجاهد و زندانی کردن مردم مظلوم بحرین در 
پناه حمایتهای عربستان سعودی و استکبار،  اوج استبداد و خفقان را در 

بحرین نمایان کرده است.
تشدید این  فشارها برمردم مسلمان بحرین و ممانعت از انجام عبادات 
وفرایض دینی در مساجد و پایمال نمودن حقوق شهروندی و نادیده گرفتن 
خواسته های بحق شهروندانی که به صورت قانونی از این رژیم درخواست 
می نماید؛ نشان از ضعف و درماندگی رژیم دست نشانده آل خلیفه در برابر 

حق خواهی و ظلم ستیزی مردم انقلابی بحرین دارد.
خواسته ای که  ان شاءالله با مجاهدت های مردم انقلابی و در پناه 

ونصرت الهی محقق خواهد شد.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ضمن محکومیت تعرض رژیم آل 
خلیفه  به علما وانقلابیون بحرین، حمایت خود را از مجاهدت ها  و مبارزات 
مردم این کشور  اعلام میدارد و از تمام مردم مسلمان وانقلابی و نهاد های 
مردمی می خواهد که همچون گذشته به حمایت از مظلومان بر خیزند و 

نگذارند مظلومیت مردم بحرین فراموش شود.
همچنین به تمام سران دست نشانده آل خلیفه وآل سعود هشدار می 
دهد که پایان تحولات منطقه جز خذلان و نابودی برای شما نخواهد بود 
و اسلام انقلابی و مقاومت اسلامی پرچمدار عزت واقتدار اسلام در منطقه 

خواهد شد. ان شاءالله.
و السلام علیکم و رحمه الله و برکاته
محمد یزدی / رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه

مشاور رییس جمهوری و دبیر شورای عالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی گفت: در ادوار مختلف تحمل ها بالاتر بوده 
است اما از سال 92 به بعد، بازندگان انتخابات بسیار عصبانی 
هستند و این عصبانیت را تبدیل به یک فضای بسیار خشن 

مطبوعاتی و رسانه ای کرده اند.
اکبر ترکان در گفت و گوی باایرنا درباره اظهارات رییس 
جمهوری در ضیافت افطار با فعالان سیاسی کشور مبنی بر 
اینکه رقابت های سیاسی را برای رفع مشکلات کشور به 
رفاقت تبدیل کنیم، افزود: اکثر رسانه ها در سمت مخالف 
آقای دکتر روحانی حرکت می کند و این باعث شده به جای 
پرداختن به کار، بخشی از انرژی و ظرفیت کشور صرف رفتار 
غیراخلاقی شود. وی اظهار داشت: در هر دوره انتخابات، گروه 
های مختلف با سلیقه های گوناگون سیاسی مشارکت می 
کنند و یکی از باشکوه ترین جلوه های جمهوری اسلامی 
انتخابات هایی است که در مقاطع مختلف برگزار شده است.

جریان مردمسالاری قابل قبولی در کشور داریم
وی اظهار داشت: ما به دفعات دیده ایم دولتی انتخاباتی 
برگزار کرده و رقیب او در انتخابات پیروز شده است، این 
نشان دهنده این است که با وجود اشکالات، ما یک جریان 
مردمسالاری قابل قبولی در کشور داریم اما نباید این انتخابات 
موجب شود رقبای انتخاباتی پس از انتخابات هم همچنان 
شروع به تازیدن به یکدیگر کنند. وی تاکید کرد: پرونده 
انتخابات و رقابت های انتخاباتی را باید پس از انتخابات بست 
و به کار کشور پرداخت، این انتخابات و رقابت ها نباید تبدیل 
به کینه شود. مشاور رییس جمهوری ادامه داد: آقای دکتر 
روحانی همگان را به کار و پرداختن به اهداف بزرگ ملی 
دعوت کردند و این اهداف مورد اتفاق همه است، جهت 
گیری اصلی ما اقتصاد مقاومتی است که رهبر معظم انقلاب 
ابلاغ فرمودند و محورهای بسیار مهمی را تعیین کردند 
بنابراین همه ظرفیت های کشور باید بر این موضوع متمرکز 
شود. ترکان اضافه کرد: می توانند در انتخابات بعدی رقابت 
کنند اما از اکنون شروع به رفتارهای غیرمتعارف و کند کردن 

حرکت توسعه کشور نکنند.
وی در مورد اینکه روحانی در مراسم شنبه شب گذشته 
گفته بود »اگر در انتخاباتی پیروز و قهرمان نشدیم، پهلوان 
باشیم«، اظهار داشت: خلق و خوی پهلوانی به این است که 
در ورزش به ویژه ورزش کشتی که ورزش سنتی ما است اگر 
یک کشتی گیر با کشتی دیگر در شرایط منصفانه کشتی 
می گیرد و می بازد، بلند می شود، سینه حریف خود را می 
بوسد و می گوید تو برنده شدی. این رفتار پهلوانی است، در 
واقع می پذیرد که این یک رقابت ورزشی است و رقیبش 
برنده شده است. مشاور رییس جمهوری ادامه داد: در مورد 
کسانی که در صحنه های مختلف با هم رقابت می کنند، 

دکتر روحانی اشاره بسیار زیبایی کردند به اینکه رفتار پهلوانی 
را بیاموزیم. یادمان هست در انتخاباتی که رییس دولت 
اصلاحات پیروز شد، فردای آن روز آقای ناطق به وی تبریک 
گفت و به انتخابات احترام گذاشت، این رفتار پهلوانی است، 

این اخلاق پهلوانی است که از آقای ناطق شاهد بودیم.
ترکان در مورد بخش دیگر سخنان رییس جمهوری 
مبنی بر اینکه 40 سالگی انقلاب را به جشن بزرگ ملی در 
برابر جهانیان تبدیل کنیم، گفت: 40 سالگی انقلاب که پیش 
روی ما است و در دولت آقای دکتر روحانی اتفاق خواهد 
افتاد، مقطع خوبی است برای اینکه پس از 8 سال جنگ 
تحمیلی، 11 سال تحریم های ظالمانه و برخی از تحریم ها 
که از ابتدای انقلاب تاکنون علیه ایران بوده است و خصومت 
های مختلف دیگر؛ در نهایت توانستیم کشور را پیش ببریم 
قابل توجه و  نظام اسلامی دستاوردهای  و  ایران  و ملت 
ارزشمندی داشته است. مشاور رییس جمهوری ادامه داد: ان 
شالله باید در این اتفاق یک بنای جدید بگذاریم برای اینکه 
کشور یک مسیر پرشتاب توسعه وطولانی مدت را طی کند، 
در این 40 سال گذشته مقاطعی داشتیم که نرخ رشدهای 
خوبی در کشور ایجاد شده اما مستمر نبوده است. ترکان 
اضافه کرد: نرخ رشد اقتصادی هنگامی که نوسان داشته 
باشد یا گاهی اوقات همچون دولت آقای احمدی نژاد منفی 
باشد، دستاوردهای قبلی را هم به باد خواهد داد. درنتیجه 
به متوسط نرخ رشد 40 ساله که نگاه می کنید، می بینید 
مطلوب نیست، این به دلیل نوسانات در نرخ رشد است. نرخ 
رشد بالا باید طولانی و بلند مدت باشد و بتواند سطح زندگی 

و معیشت مردم را بهتر کند.
وی ادامه داد: برآوردهای مراکز اقتصادی بین المللی در 
مورد ایران این است که در سال 2025 یعنی چشم انداز 
1404 درآمد سرانه ایران به 9 هزار دلار خواهد رسید و 
این یعنی نزدیک به دو برابر درآمد سرانه فعلی؛ که مستلزم 
کار جدی، پیگیر و بادوام است و دیگر نباید با رشد نوسانی 

حرکت کنیم. 

احمدی نژاد همه منابع درآمد 
نفت را از دست داد

وی گفت: نباید یک دفعه رشد داشته باشیم و دیگری 
بیاید سیاستی اتخاذ کند و مانند دولت نهم و دهم شود و 
فاجعه به بار بیاید. در آن دوران همه منابع درآمد نفت را از 
دست دادند، صنایع کشور با واردات از »سنگ پا تا سنگ 
قبر« رو به نابودی رفتند و ما بدترین دوره ها را در دورانی 
شاهد بودیم که بیشترین درآمد نفتی را داشتیم، یعنی تبدیل 
یه یک کارنامه بسیار بد شد، چه بسا دستاوردهای بسیار 
خوب دوره های دولت های سازندگی و اصلاحات را هم در 

این هشت سال دولت نهم و دهم بر باد دادند.
ترکان گفت: لذا آنچه آقای دکتر روحانی گفتند، فرصتی 
است برای اینکه ان شاءالله ما رشد پرشتاب و مداوم بدون 
نوسانات طی کنیم. شاید این حرکت وی پایه ای باشد برای 
جبران خساراتی که در اثر دشمنی های بیرونی مثل جنگ 
تحمیلی و تحریم و بی تدبیری های داخلی مثل دولت نهم و 

دهم بر کشور ما تحمیل شده است.

اکبر ترکان:

 بازندگان عصبانی انتخابات 92، فضا را خشن کرده اند
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نشاط و امید عامل حرکت 
دانشگاه بسوی توسعه

هر  )با  محور  توسعه  برنامه  نوع  هر  اجرای  و  تدوین 
رویکردی( بدون در نظر گرفتن ظرفیت ها، نقش ها و زمینه 
های مرتبط با حوزه آموزش و پژوهش تقریبا ناممکن به نظر 

می رسد. به عبارت دیگر، مطالعه و شناخت وضعیت موجود یک جامعه از منظر میزان 
توسعه یافتگی آن در عرصه های سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و به تبع آن، 
دستیابی به یک الگوی توسعه ای بومی، پایدار و متوازن، جملگی در گرو انجام پژوهش 
های علمی و دقیق دانشگاهی با استفاده از ظرفیت نخبگان و فرهیختگان دانشگاهی است.

بدین ترتیب می توان گفت، بطور اساسی دانشگاه ها در متن و بطن هر برنامه توسعه 
محور در کشورهای در حال توسعه نظیر ایران قرار دارند و به عبارتی از این منظر، دانشگاه 
ها و مراکز علمی و پژوهشی خاستگاه هرگونه برنامه ریزی علمی، دقیق، کارآمد و پایدار به 
شمار می روند. با توجه به آنچه بیان شد، به نظر می رسد، همبستگی مستقیم و به نسبت 
شدید میان دو وجه کیفیت و کمیت دانشگاه و میزان توسعه یافتگی جوامع وجود دارد؛ 
یعنی هر اندازه دانشگاه های یک کشور توسعه یافته تر و بالنده تر باشند، آن جامعه نیز 
توسعه یافته تر است. حال این پرسش پیش می آید که برای رسیدن به یک دانشگاه توسعه 
یافته چه زمینه ها، بسترها و الزام هایی مورد نیاز است؟ آیا صرفا توجه و تمرکز بر مولفه ها و 
مقوله های کمی گرایانه در نظام آموزش عالی نظیر تعداد استاد، تعداد دانشجو، نسبت استاد 
به دانشجو، تعداد مقاله های علمی، کمیت آثار پژوهشی و تالیفی می تواند راهگشا بوده و 
دانشگاه های یک کشور را به سمت توسعه و تعالی سوق دهد؟ گرچه پرداختن به مقوله 
های کمی نیز در جای خود حائز اهمیت است اما بر اساس تجربه های متنوع در کشورهای 
مختلف، این مولفه ها اگر هم لازم باشند کافی نیستند، زیرا در دهه های اخیر و در مدل 
های کلان توسعه، جوامع در حال توسعه برای گذار موفق تر و کم هزیته تر از وضعیت 
موجود به شرایط مطلوب، ناگزیر الگوهای خطی توسعه را که با مدل نوسازی »دانیل لرنر« 
شناخته می شد و نسخه واحدی برای همه کشورهای در حال توسعه تجویز می کرد و 
بیشتر به موضوعات کمی تاکید و به ظرفیت های بومی و منابع ملی و تجربه های واحد 
هر نظام ملی بی توجهی می کرد، وانهاده و الگوهای دیگری را طرف توجه قرار داده اند.

در واقع این کشورها در سطح کلان خود، به »الگوهای توسعه از جنس دیگر« دست یافته 
اند.در نگاه اندیشمندان و پژوهشگران معتقد به مدل های جدید توسعه، هیچ کشوری در 
مسیر رشد، تعالی و پیشرفت قرار نمی گیرد مگر اینکه به زمینه ها و مولفه های بومی، ملی 
و معنوی خود توجه و تمرکز بیشتری نماید. تعریف دکتر مجید تهرانیان، استاد فقید ایرانی 
دانشگاه های آمریکا از توسعه به این مسائل تاکید دارد: »توسعه یعنی بالا بردن ظرفیت های 
مادی و معنوی یک نظام ملی و رسیدن به سطح جدیدی از پیچیدگی، نظم و نو آوری.« 

بر این اساس، رسیدن به یک الگوی توسعه ای متوازن و پایدار، مستلزم توجه به عناصر 
معنوی و بومی، نظیر روحیه ملی، خلق و خو، رویه های عرفی، هویت ملی، باورهای دینی 
و مذهبی، ظرفیت های قومی و... در کنار مولفه های کمی و مادی گرایانه است. حال اگر 
دانشگاه ها را به عنوان موتور محرکه توسعه جوامع و رکن اصلی برنامه های توسعه ای یک 
نظام ملی در نظر بگیریم، ضروری است در کنار عناصر کمی، به مولفه های کیفی و بومی 
نیز توجه ویژه ای مبذول شود. یکی از این مولفه ها و به اعتقاد نگارنده، اصلی ترین آنها، 
»ایجاد نشاط و امید در دانشگاه ها« به منظور حرکت شتاب دهنده در مسیر توسعه به شمار 
می آید. در واقع در بستر این تحول، شور و نشاط مقدمه ای برای رسیدن به امید و سپس 
شکوفایی و بالندگی علمی و اخلاقی است؛ شور و نشاط در کالبد دانشگاه، بارقه های امید را 
بارور کرده و امید نیز دانشگاه را به سمت تعالی و پیشرفت، رهنمون می سازد.به منظور نیل 
به این مهم، ضروری است توجه کنیم که شور و نشاط و سپس آفرینش امید در دانشگاه 
در بستر یک رویکرد صرفا دستوری و فوری شکل نمی گیرد، بلکه رسیدن به آن تدریجی و 
زمان بر است و تنها متولیان و دست اندرکاران امور، زمینه ها و بسترهای لازم را فراهم می 
آورند؛ بدون آنکه دستور العمل و بخشنامه ای دهند و دستوری صادر نمایند. در واقع آنها، 
زمینه را مهیا می سازند و بذر شور و نشاط را می کارند تا پس از بارور شدن بارقه های امید، 
محصول نهایی را که همانا یک دانشگاه پویا، بالنده، اثرگذار وجریان ساز در ساحت علم و 
دانش و در یک کلام »دانشگاه توسعه یافته« است، درو نمایند. البته برای این مهم، الزام ها 
و ضرورت هایی نیز وجود دارد که مهمترین آنها عبارتند از: - ایجاد شور و نشاط در دانشگاه 
ها تنها پرداختن به متن دانشگاه نیست، همواره حاشیه های پررنگ تر از متن وجود دارند؛ 
توجه و تمرکز ویژه به فضاهای غیررسمی در خارج از محیط و قلمرو آموزش و بخش های 
رسمی مرتبط نظیر محوطه بیرونی، بوفه، سالن غذا خوری، کافی شاپ، سالن های ورزشی 
می تواند در ایجاد شور و نشاط در میان دانشگاهیان اعم از دانشجویان، استادان و کارکنان 
اداری موثر باشد. بهره برداری درست از این فضاها و امکانات، ایجاد جاذبه های بصری و 
دیداری در آنها و ارائه خدمات مطلوب می تواند باعث ایجاد خرسندی، رضایت و نشاط شود.

- توجه ویژه به انجمن ها، تشکل ها و کانون های علمی و دانشجویی؛ از این رهگذر 
می توان برنامه های فرادرسی و فوق برنامه ای نظیر برگزاری نمایشگاه های عکس، طنز 
و کاریکاتور، تئاتر دانشجویی، نمایش فیلم، برگزاری جلسات نقد و مناظره، شب شعر را 
تعریف و اجرا کرد.آنچه مهم به نظر می رسد، لزوم رفع موانع پر پیچ و خم در اعطای مجوز 
به دانشجویان برای برگزاری این برنامه ها و مراسم ها البته در چارچوب هنجارها، مقررات 

و قوانین دانشگاه است.
- جلب مشارکت دانشجویان و استادان در فرایندهای اداری، آموزشی، پژوهشی و...

- ایجاد انجمن های علمی بین دانشگاهی و استفاده از ظرفیت های علمی موجود 
در زمینه علمی، آموزشی و پژوهشی مورد نظر در بستر یک رویکرد هم افزا و همگرایانه.

* استادیار دانشکده علوم ارتباطات دانشگاه علامه طباطبائی

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

احمدی نژادشانسی برای موفقیت ندارد
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: احمدی نژاد شانسی برای موفقیت در 

انتخابات ریاست جمهوری 96 ندارد. 

آیت الله سیدمحمد غروی در پاسخ به پرسشی درباره احتمال حضور احمدی نژاد 
در انتخابات 96، اظهار کرد: ممکن است آقای احمدی نژاد در بین عوام مردم و در 
شهرستان های کوچک و روستاها به دلیل شیوه اش در پرداخت یارانه ها همچنان حامیانی 
داشته باشد اما جریان های مختلف اصولگرایی اکثراً از حضور ایشان در انتخابات آتی استقبال 

نمی کنند و نسبت به آقای احمدی نژاد نظر مساعدی ندارند. 
وی با تاکید بر اینکه بعید است که شورای نگهبان صلاحیت ایشان را تأیید کند، افزود: 
هر چند که آقای احمدی نژاد در مراسم های مختلف حضور پیدا کرده و سخنرانی هم می 

کند اما گمان نمی کنم شانسی برای موفقیت داشته باشند.
اکثریت اصولگرایان در انتخابات 96 از روحانی حمایت خواهند کرد

این عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، گفت: تلقی شخصی من این است که 
بسیاری از اصولگرایان و اصلاح طلبان در انتخابات 96 نهایتاً بر حمایت از آقای روحانی 
توافق خواهند کرد. وی در تحلیل از استراتژی اصلاح طلبان برای انتخابات 96، اظهار کرد: 
اصلاح طلبان ممکن است چندان از عملکرد دولت یازدهم راضی نباشند؛ چرا که این دولت 
در راستای برآورده کردن تمامی خواسته های اصلاح طلبان عمل نکرده است، اما در نهایت 
این جناح، شخصیتی ندارد که بتواند برای انتخابات 96 وارد میدان شود و به نظر می رسد 
اصلاح طلبان از روحانی در انتخابات ریاست جمهوری آتی حمایت کنند. وی با بیان اینکه 
روحانی خود را فراجناحی می داند و نمی توان وی را شخصیتی اصلاح طلب معرفی کرد، 
ادامه داد: تلقی من این است که آقای روحانی جزو اصلاح طلبان نیست؛ چرا که ایشان 
مدعی هستند فراجناحی عمل می کنند و از هر دو جریان اصلاح طلب و اصولگرا در کابینه 
دولت شان حضور دارند و از لحاظ فکری نیز سوابق ایشان نشان می دهد که نمی توان آقای 
روحانی را جزو اصلاح طلبان دانست. غروی با اشاره به نحوه آرایش سیاسی اصولگرایان در 
انتخابات 96، گفت: به نظر می رسد اکثریت اصولگرایان در انتخابات 96 بر حمایت از آقای 
روحانی توافق کنند چرا که هرچه پیشتر می رویم،  شرایط کشور نیز پیچیده تر می شود و 
این پیچیدگی در مسائل سیاسی نیز بیشتر است بنابراین، بعید می دانم که اصولگرایان به 
دنبال توافق بر شخص دیگری جز آقای روحانی باشند و حاضر باشند کسی را در برابر ایشان 
به صحنه بیاورند. این عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تأکید بر اینکه اصولگرایان در 
برخورد با مسائل فرهنگی از دولت رضایت چندانی ندارند،  اظهار کرد: هر چند اصولگرایان 
در برخورد با مسائل فرهنگی از دولت انتظار بیشتری داشتند اما این دولت موفقیت های 
متعددی داشته است هر چند که عده ای از اصولگرایان نخواستند این موفقیت ها را ببینند. 
غروی ادامه داد: با توجه به شرایط کشور، تلقی من این است که در نهایت بسیاری از 
اصولگرایان و اصلاح طلبان در انتخابات 96 از آقای روحانی حمایت خواهند کرد. وی با 
اشاره به لزوم ارائه گزارشی از عملکرد دولت اعتدال توسط اعضای کابینه در هفته دولت، 
اظهار کرد: دولت آقای روحانی باید از فرصت هایی چون هفته دولت برای ارائه گزارش از 
عملکرد سه ساله اش، استفاده کند؛ چرا که این دولت به خاطر حفظ مصالح نظام، بسیاری از 
مشکلات گذشته را بیان نکرده است و در برابر این مشکلات رویکردی توأم با حفظ صبر و 
حوصله داشته است که اگر این مشکلات مطرح و عملکرد دولت در حل آنها بیان می شد، 

جامعه به آگاهی بیشتری از تلاش های کابینه آقای روحانی می رسید.

وزیر اطلاعات:

دست دولت برای برخورد 
با حقوق های نجومی باز شد

وزیر اطلاعات گفت: ریاست جمهوری دستور قاطعی را به معاون اول خود داده است تا با 
حقوق های کلان برخورد کند و در آینده گزارشی در این زمینه ارائه خواهد شد.

حجت الاسلام سید محمود علوی در حاشیه نشست علنی دیروز )سه شنبه، 1 تیرماه( 
مجلس شورای اسلامی در جمع خبرنگاران در خصوص عملیات اخیر وزارت اطلاعات 
اظهار داشت: در مورد این عملیات جلسه ای را برگزار کرده و گزارش کاملی را ارائه خواهیم 
داد ولی هنوز زمان آن نرسیده که قضیه را باز کنیم بلکه در وقت مناسب توضیحات کامل 

را به مردم ارائه می کنیم.
وزیر اطلاعات گفت: در جلسه غیرعلنی دیروز در مورد مسائل امنیتی مختلف مباحثی 

مطرح شد که امکان باز بودن جلسه وجود نداشت.
با تغییر افراد سیاست های خارجی کشور تغییر نمی کند

وی در خصوص تغییرات اخیر وزارت خارجه و این سوال که آیا با وجود این تغییرات، 
تغییری در سیاست های وزارت خارجه ایجاد می شود، پاسخ داد: با تغییر افراد سیاست ها 

تغییر پیدا نمی کند و این سوالات را باید از آقای ظریف بپرسید.
از افشاکنندگان حقوق های کلان تشکر می کنیم

علوی گفت: از کسانی که حقوق های کلان را افشا کرده اند تشکر می کنیم چون دولت 
دستش باز شده و می تواند به این موضوعات بپردازد تا پیش از این اگر دولت به این موضوع 
می پرداخت عنوان می شد که دولت در حساب های شخصی سرک کشیده و وارد مسائل 
شخصی افراد شده است. وی ادامه داد: با بیان شدن این موضوع دست دولت باز شد تا 
برخورد کند و ریاست محترم جمهور نیز دستور قاطعی را به معاون اول داده اند و جلساتی 
نیز تاکنون در این زمینه برگزار شده است که به یاری پروردگار با این مسئله به صورت 
جدی برخورد می کنیم. علوی گفت: همانطور که در این دولت با اختلاس های 3 هزار 
میلیارد تومانی، 8 هزار میلیارد تومانی و امثال بابک زنجانی برخورد شده با این حقوق های 
بیش از 200 میلیونی هم برخورد می کنیم و این را بدانید که بنده وزیر اطلاعات یک سوم 
این مبالغ را هم حقوق نمی گیرم. وزیر اطلاعات گفت: از طریق معاون اول ریاست جمهوری 

گزارشی در مورد حقوق های کلان ارائه می شود.

دادستان کل کشور:

مسئله فیش های حقوقی 
را سیاسی و جناحی نکنید

دادستان کل کشور گفت: مسئله فیش های حقوقی را نباید سیاسی و جناحی کرد و 
یک جناح فیش های حقوقی جناح دیگر را انتشار دهد.

حجت الاسلام و المسلمین جعفر منتظری روز سه شنبه در حاشیه مراسم روز جهانی 
مبارزه با مواد مخدر در جمع خبرنگاران افزود: این کار عقلانی و درستی نیست و کار بسیار 
نامطلوبی است. وی اظهار داشت: انتشار فیش های حقوقی ابزاری برای برخوردهای جناحی 
است بهمین منظور دولت و قوه قضاییه اقدامات جدی برای برخورد در این زمینه انجام می 
دهند. دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: انتظار از ریاست جمهوری این است که با چنین 
موضوعاتی برخورد داشته باشد همانطوری که دکتر روحانی این موضوع را مورد تاکید قرار 
داده که باید مدیرانی که حقوق های آنچنانی دارند عزل شوند. وی با بیان اینکه قوه قضاییه 
نیز اقداماتی برای شناسایی و حتی عزل این مدیران را دارد، گفت: مقامات عالیه نظام از 
جمله ریاست جمهوری، قوه قضاییه و مجلس در جهت این هستند که مسئله را حل کنند 
تا شاید این تبعیض های ناروا و ناعادلانه را نداشته باشیم. منتظری ادامه داد: انتظار داریم 
همه دستگاه ها به صورت جدی به این قضیه ورود کنند تا اعتماد مردم به جامعه بازگردد.

دادستان کل کشور در ادامه در خصوص مسئله مبارزه با مواد مخدر نیز گفت: مبارزه با 
مواد مخدر به برنامه ریزی حساب شده و منطقی علمی و اجرایی نیاز دارد و این مسئله نه 

تنها فراقوه ای است بلکه بخشی از آن به برنامه ریزی جدی مردم بر می گردد.
وی خاطرنشان کرد: اگر یک عزم جدی مردمی و دولتی باشد امیدواریم بتوانیم در این 
زمینه موفق شویم و اگر مردم همکاری نکنند و مبارزه در حد شعار باشد در این امر موفق 
نخواهیم بود. منتظری گفت: ستاد مبارزه با مواد مخدر با ترکیبی از مجموعه های دستگاه 
های ذیربط فعالیت های جدی در امر مبارزه با مواد مخدر دارد و ما در داستانی کل پس 
از تاکیدات رهبری این مسئله را در اولویت خود قرار داده ایم. دادستان کل کشور گفت: 
امیدواریم با همکاری دستگاه های اجرایی در آبان ماه سال جاری گزارشی از آسیب های 
اجتماعی بویژه موضوع مبارزه با مواد مخدر را تقدیم رهبر معظم انقلاب کنیم. وی در ادامه 
در خصوص موضوع دانه درشت ها در امر مواد مخدر گفت: دانه درشت ها به لحاظ اینکه 
لایه های مختلفی ایجاد کرده اند دسترسی به آن ها خیلی مشکل است مگر اینکه عزم 
ملی باشد و اگر مسئولان بخواهند کاری کنند باید عناصر اصلی را به منصه ظهور و بروز 

برسانند و با آن ها برخورد کنند.
دادستان کل کشور ادامه داد: کار اصلی مردم این است که عناصر اصلی و پشت پرده را 

که دسترسی به آن ها سخت است به ما معرفی کنند تا ما با آنها برخورد کنیم.

الیاس حضرتی نماینده تهران خبرداد:

وزیر سابق؛ مدیر اتاق فکر علیه دولت
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با اشاره به این که یک اتاق فکر قوی، 
منسجم و منظم علیه دولت روحانی تشکیل شده که توسط یکی از وزاری سابق مدیریت 
می شود، گفت: آنان به دنبال این هستند تمام مسائلی که در مورد دولت احمدی نژاد گفته 

می شود را مشابه سازی کنند.
الیاس حضرتی در حاشیه جلسه علنی دیروز سه شنبه مجلس شورای اسلامی در جمع 
خبرنگاران گفت: یک اتاق فکر قوی، منسجم و منظم علیه دولت آقای روحانی تشکیل شده 
که یکی از وزرای سابق آنجا را مدیریت می کند و به دنبال این است که تمام مسائلی که 
در مورد دولت آقای دولت احمدی نژاد گفته می شود را مشابه سازی کند و بگوید که این 
دولت اختلاس می کند و مشکلات اخلاقی و دروغگویی دارد. این نماینده مجلس افزود: با 
وجود چنین مسائلی دولت باید خیلی با جدیت هیأتی تشکیل دهد و حقوق های افشا شده 
را بررسی کند. وی ادامه داد: این توجیه هم پذیرفته نیست که دولت بگوید در گذشته این 
مسائل وجود داشته زیرا دولت این فرصت را داشته که در سه سال گذشته به این موضوع 
رسیدگی کند، بنابراین ما عذر دولت را نمی پذیریم و دولت باید برخورد جدی داشته باشد. 
حضرتی خاطر نشان کرد: برخی مدیران در 15 تا 30 هیأت مدیره عضویت دارند لذا دولت 

به این مسائل داوطلبانه رسیدگی کند تا هر کس فقط یک مسئولیت داشته باشد.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: در هر صورت ما نیروی با تجربه 
کمتر داریم و با وجود اینکه از دولت پشتیبانی می کنیم معتقدیم دولت باید نسبت به رفع 
این مشکلات اقدام کند. وی افزود:  جامعه منتظر است وزرایی که انگیزه کافی ندارند، توانایی 
خوبی ندارند و کارنامه درخشانی از خود نشان نداده اند تغییر کنند و دولت باید از فرصت 
تغییر استفاده کند. حضرتی در مورد توقیف جهان نیوز از سوی هیأت نظارت بر مطبوعات 
و توقیف روزنامه قانون از سوی دادستانی گفت: ما نسبت به این روند اعتراض شدید داریم 
چرا که اگر به همین روش پیش برود شاهد نابودی تدریجی رسانه ها بر اساس احتیاط 

بیش از حد و از دست دادن جذابیت آن ها خواهیم بود. 
وی تاکید کرد: البته خط قرمزهایی وجود دارد اما این ها باید استاندارد، تعریف شده و 
محدود باشد، اصل بر تعطیلی و توقیف نیست بلکه اصل بر تذکر و تنبیه است. وی ادامه داد: 
هیأت نظارت بر مطبوعات و دادستانی هر دو اختیار قانونی برای توقیف دارند اما ما از آن ها 
می خواهیم از این اختیار خود استفاده نکنند و اگر رسانه ای تخلف کرد پرونده را به دادگاه 
مطبوعات ارجاع دهند تا موضوع با حضور هیأت منصفه و وکیل شاکی و متشاکی رسیدگی 

شود تا آرامش و امنیت را در فضای رسانه ای احساس کنیم.

علاءالدین بروجردی:

 سیاست های دفاعی ایران 
متوجه هیچ کشوری نیست

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: تقویت 
بنیه دفاعی کشور به ویژه توان موشکی، برای بازدارندگی است و متوجه هیچ کشوری نیست.

علاءالدین بروجردی روز گذشته در جمع خبرنگاران پارلمانی درباره اولویت های 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی سخن گفت. او اولویت اول این کمیسیون را حفظ 
امنیت پایدار و کمک به ارگان های امنیتی عنوان کرد و گفت: وزارت اطلاعات و ناجا در این 

زمینه کارنامه موفقی را عرضه کردند که بسیار قابل تقدیر است.
وی گفت: پدیده شوم تکفیری ها با هدف بدنامی برای اسلام به کشتار بی رحمانه 
مسلمانان می پردازند که مورد حمایت آمریکا و همپیمانان او در منطقه است؛ اما باجود 
تلاش آنها خوشبختانه با اراده ملت و دولت عراق و سوریه، شاهد آغاز افول تکفیری ها 
هستیم. بروجردی تاکید کرد: انسداد مرزها با هدف مبارزه با اشرار و تروریست ها و مبارزه با 
قاچاق کالا و انسان باید قاطعانه ادامه یابد. رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس، اولویت دوم کمیسیون را حفظ منافع ملی در عرصه هسته ای عنوان کرد و گفت: 
رصد اجرای برجام در چارچوب رهنمودهای مقام معظم رهبری و مصوبه مجلس صورت 
می گیرد و کمیسیون امنیت ملی با دقت و حساسیت موضوع را دنبال می کند و وزارت 
خارجه باید هر شش ماه به ما گزارش بدهد. وی ادامه داد: بند سوم مصوبه برجام به الزام 
دولت بر اقدام متقابل در صورت عدم اجرای برجام توسط طرف های مقابل در جهت توقف 
همکاری های دوجانبه و توسعه سریع برنامه های صلح آمیز هسته ای به طوری که طی دو 
سال ظرفیت غنی سازی ما به بیش از 190 هزار سو برسد. این مصوبه قانونی است و همان 
آتش زدنی است که مقام معظم رهبری به آن اشاره کردند. بروجردی توجه به سیاست 
خارجی در چارچوب سیاست های مقام معظم رهبری را اولویت سوم کمیسیون ذکر کرد 
و گفت: بر این اساس حمایت همه جانبه از مردم فلسطین تا آزادسازی کامل سرزمین های 
اشغالی، حمایت از حزب الله لبنان و جهاد اسلامی،  حمایت از مردم مظلوم بحرین و یمن، 
مقابله جدی با نیروهای تروریستی و تکفیری در کنار گسترش روابط با کشورهای منطقه 

به ویژه همسایگان در دستورکار ماست.

یادداشت

خبـــر

در شب میلاد کریم اهل  بیت حضرت امام 
حسن مجتبی علیه السلام، جمعی از اهالی 
فرهنگ، استادان شعر و ادب فارسی و شاعران 
جوان و پیشکسوت کشور و تعدادی از شاعران 
از کشورهای پاکستان، هندوستان و افغانستان 
با حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 

اسلامی دیدار کردند.
رسانی  اطلاع  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله 
خامنه ای در این دیدار، شاعران را سرمایه ها 
و ذخایر ارزشمند کشور خواندند و با تأکید 
بر لزوم »زنده، بهنگام و موضع دار بودن شعر 
در خصوص مسائل اصلی و نیازهای کشور«، 
خاطرنشان کردند: امروز جنگ دیگری از نوع 
جنگ نرم و مبارزه ای سیاسی و فرهنگی در 

جریان است و در این مصاف، شعر باید به عنوان ابزاری مؤثر 
به مسئولیت خود عمل کند. رهبر انقلاب اسلامی با تکریم 
و گرامیداشت یاد مرحوم حمید سبزواری، قریحه سرشار و 
تسلط بر انواع شعر و دایره وسیع واژگان را از امتیازات آن 
شاعر ارجمند برشمردند و افزودند: ویژگی بی نظیر مرحوم 
سبزواری سرودهای تأثیرگذار، با کیفیت و به روز او بود. ایشان 
از همین زاویه سرود را مؤثرترین نوع شعر خواندند و گفتند: 
سرعت و فراگیری عمومی سرود از همه انواع شعری بیشتر 
است و سرود مانند هوای تازه و بهاری در جامعه نفوذ می کند، 
بنابراین باید با تولید سرودهای خوب و ترویج مناسب آنها، 
کمبود و خلأ موجود در این عرصه را برطرف کرد. حضرت 
آیت الله خامنه ای سپس در تبیین جایگاه و مسئولیت شعر، 
شاعران را جزء عزیزترین و فاخرترین سرمایه های کشور 
دانستند و افزودند: این سرمایه باید در بزنگاهها و در مقاطعی 
که کشور در مسائلی همچون مسائل سیاسی، فرهنگی، 
ارتباطات مردمی و پیوندهای اجتماعی و مواجهه با دشمنان 
خارجی نیاز به کمک دارد، به میدان بیاید و نیازهای کشور 

را پاسخ دهد. رهبر انقلاب تأکید کردند: شعر باید زنده باشد 
و نسبت به مسائل جاری و نیازهای کشور موضع داشته 
باشد. ایشان با تأکید بر لزوم ترویج اشعار و سرودهای زنده 
و موضع دار در سطح وسیع و مسئولیت صداوسیما و سایر 
دستگاههای مسئول در این زمینه، خاطرنشان کردند: امروز 
نسبت به گذشته اشعار زنده و برجسته ای همچون شعر 
درباره فلسطین، یمن، بحرین، دفاع مقدس، شهدای غواص، 
شهدای مدافع حرم یا مظلومیت مجاهدانی همچون شیخ 
زکزاکی شیخ مظلوم، شجاع و مصمم نیجریه گفته می شود 
اما متأسفانه این شعرهای مؤثر و روحیه بخش، به خوبی ترویج 
و منعکس نمی شوند و در این خصوص کوتاهی و کم کاری 
وجود دارد. حضرت آیت الله خامنه ای، »بیان خیانتهای 
آمریکایی ها در قضیه برجام« را یکی دیگر از عرصه های 
ممکن برای سرودن شعر زنده خواندند و گفتند: علاوه بر 
سیاسیون، هنرمندان و به ویژه شاعران باید این واقعیتها را 
به افکار عمومی منتقل کنند. رهبر انقلاب با انتقاد از برخی 
اقدامات غلط در ترویج و تجلیل هنرمندانِ بدون اعتقاد و 
ولنگار، افزودند: متأسفانه گاهی از فردی که ذره ای گرایش 

به مفاهیم اسلام و انقلاب اسلامی نشان نداده 
است، تجلیل می شود اما از هنرمندی که همه 
عمر و سرمایه هنری خود را در راه اسلام و 
او توجه  به  انقلاب گذرانده  است، تجلیل و 
نمی شود. توصیه بعدی رهبر انقلاب اسلامی، 
»استفاده از فرصت اقبال و توجه مردم و جوانان 
به اشعار پرکاربرد نظیر نوحه ها و اشعار مرثیه« 
بود. ایشان با اشاره به نمونه هایی از نوحه های پر 
مضمون و شورانگیز در دوران مبارزه علیه رژیم 
طاغوت و همچنین در دوران دفاع مقدس، 
گفتند: البته میدان و نوع جنگ امروز با دوران 
مبارزه و سالهای اول انقلاب، متفاوت است و ما 
اکنون در میدان جنگ نرم و جنگ سیاسی، 
فرهنگی، امنیتی و مقابله با نفوذ قرار داریم که 
در این میدان، فکرها و اراده ها در حال مبارزه 
هستند و یکی از ابزارهای اصلی و مؤثر در این مبارزه نیز، 
ابزار شعر است. تأکید بر »تدوین، ترجمه و انتشار موضوعی 
اشعار برجسته در مسائلی همچون فلسطین، دفاع مقدس، 
منطقه، یمن«، »تبدیل کردن مضامین و الفاظ عالی ادعیه 
و متون دینی به شعر« و »سرودن اشعار آئینی مضمون دار 
و قوی با هدف انتقال معارف ائمه معصومین علیهم السلام«، 
توصیه های بعدی رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار صمیمی 
بر  الله خامنه ای همچنین  بود. حضرت آیت  به شاعران 
ضرورت ارتقاء و تعالی بخشیدن به شعر و متوقف نشدن 
شاعران در مسیر پیشرفت تأکید کردند و افزودند: لازم است 
برای ارتقاء شعر و تربیت شاعران، مجموعه های مردمی و فنی 

تقویت و حمایت شوند.
در ابتدای این دیدار، 23 نفر از شاعران، اشعار خود را در 

حضور رهبر انقلاب اسلامی قرائت کردند.
همچنین شاعران نماز مغرب و عشا را به امامت رهبر 
انقلاب اسلامی اقامه و روزه خود را همراه با ایشان افطار 

کردند.

معاون اول رئیس جمهوری انگیزه حضور در شهرک 
صنعتی پاکدشت را ابلاغ این پیام به جامعه دانست که 
منفی بافی و ایجاد یاس حدی دارد و کسی حق ندارد 
واحدهای تولیدی را مایوس کند و گفت: مهمترین خطری 
که هر کشوری را تهدید می کند، مایوس شدن مردم آن 

کشور است.
اسحاق جهانگیری روز سه شنبه در نشست با مدیران 
واحدهای صنعتی و تولیدی در شهرک صنعتی عباس آباد 
شهرستان پاکدشت با طرح این سوال که تا چه زمانی می 
خواهند فضای کشور را مایوس کننده جلوه دهند؟ افزود: 
مواظب باشیم و اجازه ندهیم فضای امید کشور از بین برود. 
وی ادامه داد: طبیعی است که در هر رشته از فعالیتی در هر 
مقطعی تعدادی واحد صنعتی مشکل دارند. جهانگیری گفت: 
در بهترین شرایط اقتصادی هم اگر از تولیدکننده بپرسید که 
همه شرایط مهیا است، می گوید نه ولی واحدم در حال تولید 
است و اشتغال دارم. معاون اول رییس جمهوری گفت: عده 

ای در کشور طوری صحبت می کنند که گویی یک گرد 
مردگی در همه واحدهای تولیدی کشور افشانده شده است 
و دیگر تولید و کاری در کشور وجود ندارد. جهانگیری ادامه 
داد: عده ای هم در این کشور همیشه مشغول پیدا کردن 
مسائلی هستند که ذهن جامعه و مدیران را از مسائل اصلی 
کشور به سمت مسائلی که آنها می خواهند، منحرف کند. 
وی با بیان این که نباید اجازه دهیم که مردم را مایوس کنند، 
گفت: کسی که دلسوز نظام و کشور است به خصوص در 
مقطع فعلی نباید به جامعه القای یاس و ناامیدی کند. معاون 
اول رئیس جمهوری افزود: کشوری هستیم که در اطراف ما 
حوادث عجیب و غریبی اتفاق می افتد و کشورهای اطراف 
ما هر روز با جنگ و کشتار مواجه هستند. جهانگیری ادامه 
داد: کشور ما، کشوری است که کانون ثبات، امنیت و آرامش 
منطقه است و مردم به آینده شان امیدوار هستند. وی با 
بیان این که تولیدکنندگان کشور را می شناسم، اضافه کرد: 
پنج سال وزیر صنعت بودم که در آن پنج سال رشد صنعتی 

کشور دو رقمی بوده است. معاون اول رئیس جمهوری یادآور 
شد: در همان زمان اگر از من سوال می کردید چه تعداد 
واحد صنعتی مشکل دار را تعطیل داریم حتما می گفتم 
تعدادی واحدهای صنعتی کشور مشکل دارند و برخی هم 

تعطیل شدند. 
جهانگیری با بیان این که باید به واحدهای تولیدی کشور 
فرصت داد، گفت: برخی واحدها دچار مشکل می شوند 
که باید به سرعت راه حل پیدا کرد و مهم این است که به 
صنعتگران و تولیدکنندگان کشور اعتماد کرد چرا که اینها 
ظرفیت ها و سرمایه های کشور هستند. وی گفت: اگر قرار 
است از سرمایه های کشور محافظت کنیم باید از واحدهای 
تولیدی و اشخاص سرمایه گذار حمایت کنیم. معاون اول 
رئیس جمهوری ادامه داد: تا زمانی که آن صاحب کارخانه 
فکر می کند می تواند این کارخانه را سرپا نگه دارد و ادامه 
حیات بدهد هیچ کس حق ندارد آن را مایوس کند و بگوید 

که تو نمی توانی ادامه حیات بدهی.

رهبر انقلاب در دیدار جمعی از شعرا در شب میلاد امام حسن مجتبی )ع(:

خیانت های آمریکا در قضیه برجام به افکار عمومی منتقل شود

اسحاق جهانگیری:

نباید اجازه دهیم عده ای مردم را مایوس کنند

اخبار

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور با انتقاد 
از کسانی که برای تبیین وضعیت کشور واژه های دلهره 
آور استفاده می کنند، گفت: کشور به هیچ وجه با بحران 
مواجه نیست، بلکه در بخش هایی با مشکل رو به روست 

که باید حل شود.
برنامه  از  گزارشی  ارایه  برای  که  نوبخت  محمدباقر 
اقتصاد  اجرای سیاست های  پنجساله ششم توسعه و 
مقاومتی، در جلسه علنی روز سه شنبه مجلس حضور 
یافته بود، پس از آن که نمایندگان دیدگاه های خود را 
درباره شرایط اقتصادی کشور بیان کردند، گفت: بهتر است 
از استفاده واژگان دلهره آور و اغراق آمیز خودداری کنیم. 
وی افزود: در حوزه آب، محیط زیست و یا صندوق های 
بازنشستگی به مرحله بحران نرسیده ایم، بلکه مشکلاتی 
وجود دارد که اگر حل نشود، در آینده می تواند کشور را با 

بحران رو به رو کند.
مشکل واحدهای تولیدی را حل می کنیم

سخنگوی دولت تصریح کرد: چنین نیست که بگوییم 
صنعت فاجعه است، بلکه بخش تولید و صنعت با مشکل 
تزریق منابع مواجه است و لذا باید ساختار منابع بانکی 
اصلاح شود تا بتوان به واحدهای تولیدی در سراسر کشور 

کمک کرد.
نوبخت افزود: از این رو دولت قصد دارد در آینده نزدیک 

با ارایه دو لایحه که مواد آن از بودجه 95 حذف شد )تبصره 
های مربوط به تسعیر ارز( مشکل واحدهای تولیدی و 
صنعتی را حل کند. رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
کشور با یادآوری اینکه کشور به تازگی از شرایط تحریم 
خارج شده است، تاکید کرد: با تدابیر رهبر معظم انقلاب و 
تعقلی که در دولت و مجلس وجود دارد، مشکلات کشور 

رفع می شود.
مجلس امسال هزینه های جاری را افزایش داد

از  یکی  انتقاد  به  پاسخ  در  نوبخت  ایرنا،  به گزارش 
نمایندگان مجلس درباره روند افزایشی هزینه های دولت 
گفت: باید توجه داشته باشید که دولت برای امسال بودجه 
267 هزار میلیارد تومانی به مجلس ارایه داد اما بودجه 

294 هزار میلیارد تومانی تحویل گرفت.
وی افزود: این تغییر در ارقام بودجه در شرایطی صورت 
گرفته است که از هزینه های عمرانی کاسته و به هزینه 

های جاری دولت افزوده شد.
 قانون مدیریت خدمات کشوری اصلاح می شود

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور درباره 
انتقاد نمایندگان از عادلانه نبودن نظام پرداخت ها اظهار 
داشت: دولت از سال گذشته موضوع اصلاح پرداخت ها 
را مورد توجه قرار داده است که گام نخست آن امسال 
برای عادلانه شدن اجرای بند 10 ماده 68 قانون مدیریت 

خدمات کشوری بود که برای همگان اجرایی شود. نوبخت 
اظهار داشت: همچنین دولت توجه ویژه ای به حقوق 
بازنشستگانی که زیر 15 میلیون ریال دریافتی دارند، داشته 
است و هرچه میزان پرداختی کمتر از این باشد، میزان 
افزایش حقوق آنان امسال بیشتر از 12 درصد بوده است 
تا نابرابری ها جبران شود. وی یادآور شد: در آینده نزدیک 
اصلاحیه قانون مدیریت خدمات کشوری برای رفع این 
نابرابری ها تقدیم مجلس شورای اسلامی خواهد شد. 
نوبخت افزود: در سه ماهه نخست امسال نیز در راستای 
عدالت اجتماعی 42 هزار میلیارد ریال بین کارمندانی که 
حقوق های کمتری داشتند، توزیع شد. وی تاکید کرد: 
دولت به هیچ عنوان نه تنها از پرداخت های غیرمتعارف 

استقبال نمی کند بلکه با آن مقابله می کند.
رشدهشت درصدی بامدیریت منابع

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور افزود: رشد 
همراه با عدالت و توجه به اقشار کم درآمد مورد نظر دولت 
است که این رویکرد در احکام، ارقام، اهداف و راهبردهای 
برنامه پنجساله ششم توسعه نیز دیده شده است و می 
تواند به بهبود توزیع درآمدها منجر شود. نوبخت درباره قابل 
تحقق بودن رشد هشت درصدی مورد نظر در برنامه ششم 
توسعه نیز اظهار داشت: اگر منابع کشور به خوبی مدیریت 

شود، می توان به این رشد دست یافت.

محمد باقر نوبخت:

کشور با بحران مواجه نیست

اقدام  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
ناشیانه رژیم بحرین در لغو تابعیت آیت الله 
شیخ عیسی قاسم را محکوم کرد و گفت: 
این اقدامات نشان می دهد رژیم آل خلیفه 
نفس های آخر را می کشد واین اقدام ادامه 
توطئه های آمریکا و انگلیس در حمایت از 

این رژیم است.
دکتر علی لاریجانی در نشست علنی 
نطق  در  اسلامی،  شورای  مجلس  دیروز 
سعادت  با  میلاد  گفت:  دستور  از  پیش 
اهل  )ع( سیدجوانان  امام حسن مجتبی 
بهشت را به نمایندگان محترم و ملت عزیز 
تبریک و تهنیت عرض می کنم. وی افزود: 
یکی ازحوادث تاسف آور که روز دوشنبه 
در میدان کارزار پرآشوب جریان تروریزم 
منطقه توجه همگان به خود جلی کرد، اقدام 
ناشیانه و ماجراجویانه رژیم بحرین در مورد 
عالم بزرگوار دینی آیت الله شیخ عیسی 
قاسم بود که تصور نموردند با لغو تابعیت این 
مرد بزرگ می توانند بحران سیاسی داخلی 
خود را به سوی آرامش سوق دهند. رییس 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: البته این 
دررفتارهای  ای  زنجیره  در  باید  را  اقدام 
سبکسرانه این رژیم ارزیابی دقیق کرد که 

از طرفی حاکمیت خود را در زیر سلطه 
پایگاه نظامی غربی و همچنین دخالت تانک 
های یک کشور عربی به ذلت کشاندند و 
تمامی نیروهای آزادی خواه را که به صورت 
اعتراضات  خواستند  می  آمیز  مسالمت 
دموکراتیک ظهور بدهند به زندان افکندند از 
جمله شیخ سلمان عالم دیگر دینی بحرین 
و همچنین رجال سیاسی را سرکوب کردند 
شرعی  وجوهات  به  و  مسلمانان  اموال  و 
و  امر  این  زدند. لاریجانی گفت:  دستبرد 
حلقه  یک  دادند  انجام  دیروز  که  اقدامی 
جدیدی از این سری اقدامات جدیدی است 
که بیان شد و همگی ضد انسانی و مخصوصا 
اقدام لغو تابعیت این عالم بزرگ دینی است؛ 
گویی  یاوه  یادآور  بحرین  رژیم  اقدام  این 
های شاه نگون بخت ایران است که می 
گفت هرکس داخل حزب رستاخیز نشود از 
تابعیت ایران باید خارج شود و همین درشت 
گویی ها سلطنت او را واژگون کرد. وی با 
اشاره به اینکه سلطنت آل خلیفه نیز باید به 
این سابقه تاریخی به دقت بنگرد، افزود: آنها 
یک هزارم شاه ایران عده و عوده ندارند این 
اقدامات نشانه های نفس های آخر یک رژیم 
است که بزرگان ملت خود را به لغو تابعیت 

تهدید کنند مگر وابستگی یک شهروند به 
آب و خاک کشورش با تصمیمات نابخردانه 
سلاطین تغییر می کند؟ وابستگی به میهن 
را شما به مردم خود ندادید که بستانید؟ وی 
تاکید کرد: آمریکایی و انگلیسی ها هم که 
امروز بر مقدرات این کشور کوچک مسلط 
شده اند حالا در آزمون دیگری قرار گرفته 
اند که در مقابل دعاوی زیاد خود در زمینه 
حقوق بشر این رفتار بدوی را چگونه توجیه 
می کنند آنها و برخی از سلطنت نشینان 
آرامش  از  سخن  که  منطقه  ماجراجوی 
درمنطقه سر می دهند آیا این رفتار آرامش 
هم  به  برای  واری  آتش  یا  است  بخش 
ریختگی امنیتی منطقه است؟ وی یادآور 
شد: مگر مردم بحرین چه می خواهند که 
با داغ و درفش و لغو تابعیت با آن مواجه 
شدند حرف مردم بحرین یک امر روشن 
و ساده است که همه در انتخابات با رای 
مساوی شرکت کنند این توقع زیادی است 
که چند سال آنها را بر این ماجرا به خاک 
وخون کشیده اند؛ مجلس شورای اسلامی 
این اقدام ناشیانه آل خلیفه را محکوم می 
کند و به حاکمان بحرین هشدار می دهد که 
این اهانت به ساحت مقدس آیت الله شیخ 

عیسی قاسم ماجراجویی گستاخانه است و از 
تمام امید ها در حل مسالمت آمیز را از بین 
می برد. دکتر لاریجانی ادامه داد: لازم می 
دانم پیروزی مردم عراق بر علیه تروریست 
ها را در فلوجه عراق به ملت عزیز این کشور 
و مسئولین دولت عراق تبریک عرض کنم، 
فلوجه یک حادثه مهم در این سال های 
اخیر بود که حوادث بسیار نگران کننده 
داد  رخ  عراق  در  و  منطقه  در  تروریستی 
بنابراین این دژی که تروریست ها در منطقه 
درست کرده بودند با یک اقدام سنجیده 
مخصوصا  و  عراق  مردم  دقیق  طراحی  و 
دست  از  توانستند  عراق  مسلح  نیروهای 
تروریست  ها در بیارند؛ این یک عمل بسیار 
شجاعانه و دقیق خواهد بود و امید است این 
مهم شروعی باشد برای بیرون راندن کامل 
تروریست ها از صحنه عراق. وی گفت: لازم 
می دانم همچنین از تلاش های سربازان 
که  اطلاعات  وزارت  در  زمان  امام  گمنام 
توانستند توطئه های اخیر تروریست ها را 
خنثی کنند تشکر کنم؛ مجلس امنیت ملت 
را در اولویت خود قرار داده است و پشتیبانی 
از اقدامات وزارت اطلاعات را در ایجاد امنیت 

پایدار مورد حمایت قرار داد.

علی لاریجانی:

رژیم آل خلیفه نفس های آخر را می کشد 

علیرضا عبداللهی نژاد*

عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت با 
بیان اینکه تفاوت این دولت با دولت قبل، الزام 
به پاسخگویی و حفظ امانتی است که مردم 
به آن واگذار کرده اند، گفت: دیدیم که پس 
از روشن شدن مسئله، رئیس جمهور دستور 

سریع رسیدگی به مسئله را داد.
آذر منصوری در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ 
به این سوال که این روز ها موضوع فیش های 
حقوقی برخی از مدیران جنجال های بسیاری 
را ایجاد کرده است. فکر می کنید هدف طرح 
چنین مسائلی چیست؟ عنوان داشت: به هر 
میزان که به انتخابات سال 96 نزدیک تر شویم، 
طبیعی است که اتاق های فکر علیه دولت 
هم فعال تر خواهند شد و با توجه به پیشینه 
این جریان از هر وسیله ای نیز برای تخریب و 
تضعیف دولت بهره خواهد گرفت. او با بیان 

روحانی  دولت  رقبای  اصلی  چالش  اینکه 
عملکرد دولت گذشته و میراثی است که از 
خود به جای گذاشته است، اظهار داشت: 
فسادهای گسترده و سازمان یافته ای وجود 
دارند که برخی از پرونده های آن ها هنوز به 
سرانجام نرسیده است و پرونده های جدیدی 
که یکی پس از دیگری افشا می شود. در چنین 
شرایطی که در هر انتخاباتی آنها در مواجهه با 
این سوال ها قرار می گیرند، بهترین حربه برای 
فرار از پاسخگویی این است که رقیب خود را 
در مظان   همان اتهامی قرار دهند که خود قادر 
به پاسخگویی آن نیستند. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب با بیان اینکه افشای فیش بانکی 
یکی از مسئولان دولتی قطعا با هدف تخریب و 
تضعیف دولت و ایجاد مجدد شکاف فقیر و غنی 
و گرفتن انگشت اتهام به سمت دولت به عنوان 

عامل همه بدبختی ها و مشکلات کشور صورت 
گرفته است، تصریح کرد: فراموش کرده اند 
که تفاوت این دولت با دولت مورد حمایت 
خودشان همین الزام به پاسخگویی و حفظ 
امانتی است که مردم به آن واگذار کرده اند و 
ما دیدیم که پس از روشن شدن مسئله، رئیس 
جمهور دستور سریع رسیدگی به مسئله را داد.

منصوری در پاسخ به این سوال که آیا 
مسئله فیش های حقوقی مختص به دولت 
یازدهم است؟   خاطرنشان کرد: خیر ؛ به طور 
قطع این فیش ها و پرداخت ها مسبوق به سابقه 
است. کافی است حقوق مسئولان دولت قبل 

نیز بررسی شود تا ابعاد قضیه روشن شود.
او با بیان اینکه بررسی فیش های حقوقی و 
پرداخت ها، نه بعد از سال 92 بلکه باید قبل از 
آن هم مورد بررسی قرار گرفته و شفاف سازی 

از  نامتعارف  پرداخت های  کجا  هر  و  شود 
بودجه عمومی کشور انجام گرفته است به 
خزانه برگردد، ابراز داشت: به نظرم انتشار این 
فیش ها فرصت مناسبی است که آقای روحانی 
باید از آن برای شفاف سازی و طرح واقعیت ها 
و مبالغی نهادهای خاص بدون پاسخگویی از 
بودجه عمومی کشور دریافت می کنند، استفاده 
کند و واقعیت ها را با مردم در میان بگذارد و 
البته به جد پیگیر پرداخت ها نامتعارف در دولت 

خود نیز باشد.
عضو شورای مرکزی جمعیت زنان مسلمان 
نواندیش ادامه داد: رقبای دولت روحانی در 
تلاش هستند صورت مسئله عملکرد خود 
را پاک کنند و بر آن سرپوش بگذارند، اما 
اختلاس های میلیاردی و رانت های پیچیده 

کجا و مبالغ این فیش ها کجا؟

آذر منصوری:

تفاوت دولت روحانی با دولت قبل الزام به پاسخگویی است



3 اقتصادی
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آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,557,000یک مثقال طلا

1,052,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,320,000سکه بهار آزاد ی

10,330,000سکه امامی

5,170,000نیم سکه

2,680,000ربع  سکه

1,800,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

ویترین بانک ها تغییر کرد؛

سودهای بانکی رسما ریخت
به دنبال توافقات انجام شده بین بانکها، نرخ های سود سپرده رسما از  روز اول تیرماه-تغییر 
کرد و تقریبا به طور یکدستی بانک ها ویترین سودهای خود را از 18 به 15 درصد کاهش 

دادند، اما وام بانکی همچنان گران است.
 همزمان با  اعلام مرکز آمار مبنی بر تک رقمی شدن تورم، کاهش سه درصدی سود 
سپرده  نیز در بانکها کلید خورد و سپرده های مدت دار به 15 درصد رسید تا فاصله بین نرخ 
سود تا تورم تا حدی نسبت به گذشته متناسب تر تعیین شود. هر چند که هنوز هم فاصله 
حدود 6.5 درصدی نرخ سود سپرده و بیش از 12 درصدی سود تسهیلات با تورم مشهود 
است. این در حالی است که در جریان کاهش اخیر نرخ سود، سود تسهیلات کاهشی نداشت 
و در همان 22 درصد قبلی باقی ماند.  به هر صورت بانکها این بار بدون مصوبه شورای پول 
و اعتبار و ظاهرا توافق بین خود از هفته گذشته تصمیم به کاهش سه درصدی سود سپرده 
گرفته و در فاصله حدود چهارماهه از تغییر قبلی در نرخ، نسبت به این موضوع اقدام کردند.  
مراجعه به شعب بانکها نیز تاییدی بر کاهش نسبتا منظم و یکدست سود بین بانکهای 
تحت نظارت بانک مرکزی بوده و تقریبا همه آنها نرخ سود مدت دار را به 15 درصد کاهش 
داده اند. ولی در این بین نرخ سود برخی بانکها که در هفته گذشته از 18 به 16 کاهش 
داده بودند همچنان همان 16 درصد بود.  در مورد سود سپرده کوتاه مدت جریان متفاوت 
بود، به طوری که نرخ ها از 10 تا 14.9 درصد نیز تعیین شده است. این در حالی است که 
سپرده های سه ماهه تا 9 ماهه از 12، 13، 14 و حتی 14.9 درصد متغیر است. روالی که 
در دو دوره قبل تغییر نرخ سود نیز با توجه به تعیین نشدن حداکثر سود مدت دار در بانکها 
وجود داشت و با وجود کاهش نرخ سود  سپرده مدت دار به 20 درصد، نرخ ها تا 19.75 
درصد نیز به مشتری پیشنهاد می شد تا راهی برای جذب سپرده بالاتر در بانک ها باشد.  اما 
با کاهش نرخ سود سپرده و اجرای آن از روز-سه شنبه- در شبکه بانکی، تعیین تکلیف سود 
سپرده های قبلی نیز مورد توجه مشتریان است. این در حالی است که باتغییر روند سوددهی 
به مشتریانی که از قبل در بانکها سپرده داشته اند برای مدت دار به همان روال قبلی و بر 
اساس سودهای زمان انعقاد قرارداد پرداخت خواهد شد، ولی برای در زمان سررسید، بانکها 
موظف هستند نرخ سود را بر اساس نرخ جدید تعیین کنند، ولی در مورد سودهای روزشمار 

باید بر اساس تغییرات جدید بانکها در سود تعیین شود.

فیش های  چالش  به  رئیس جمهوری  اقتصادی  مشاور  ایلنا: 
حقوقی منتشره اشاره کرد و گفت: این موضوع مربوط به این روزها 
نمی شود بلکه سال ها در خصوص این فیش ها غفلت شده چون 
تشکیلات دولتی در ایران بسیار بزرگ بوده و انضباط در آن بسیار 

سخت است. 
انجمن  اعضای  جمع  در  دوشنبه  شامگاه  نجفی  محمدعلی 
اسلامی معلمان استان اصفهان، اظهار داشت: در دنیا اثبات شده 
که آموزش و پرورش پایه پیشرفت و توسعه است، اما متاسفانه در 
ایران سیکل معیوبی بین آموزش و پرورش و توسعه وجود دارد 

که باید از بین برود.
وی با اشاره به اینکه افزایش درآمد ملی و آرمش و آسایش 
به سیستم آموزشی پیشرفته بستگی دارد، افزود: ایجاد یک نظام 
آموزشی با کیفیت و کارآمد در امر توسعه نیازمند هزینه منابع 
مالی زیاد است و کشورهایی که هنوز توسعه پیدا نکرده اند برای 
تامین منابع با مشکل مواجه بوده و مسلما آن کیفیت مدنظر 
آموزشی و به واسطه آن توسعه و رشد محقق نمی شود و ثروت 

ملی نیز افزایش نمی یابد.
مشاور رئیس جمهوری تصریح کرد: اگر در دولت قبل به جای 
سیاست های پوپولیستی درصدی از نفت بشکه ای 110 دلار به 
ترمیم سیکل معیوب آموزش و توسعه در کشور اختصاص پیدا 
می کرد این موضوع رفع شده بود. در این دولت نیز با کاهش قیمت 

نفت هنوز نتوانسته ایم این سیکل معیوب را ترمیم کنیم.
نجفی با بیان اینکه اگر هزینه و منابع ناگهانی وارد آموزش و 
پرورش بشود اتلاف ثروت ایجاد می شود، ادامه داد: ما برای رشد 
توسعه و ارتقا کیفیت آموزش نیازمند نگاهی ژرف به این سیکل 
معیوب هستیم. چرا که تجربه بین المللی هم نشان می دهد که 
در یک بازه زمانی در هر کشوری بیشترین توجه به نظام آموزشی 
شده است و ژاپن نمونه بارز آن است و بعد از آن نیز فرانسه قرار 
دارد که پس از جنگ جهانی دوم جز اولین برنامه هایش تشکیل 
کمیسیون تعلیم و تربیت بوده که مسئولیت آن طراحی نظام 
جدید آموزشی فرانسه بود. در کشور ما هم باید یک عزم جدی 

برای ارتقا نظام آموزشی وجود داشته باشد.
مشاور اقتصادی رئیس جمهوری تاکید کرد: اصفهانی در هر 
حرکتی در این کشور سرآمد بوده اند و از نظر تعداد شهید و تعداد 
فرماندهان جنگی بی نظیر عمل کرده اند و می گویم که در موضوع 

محیط زیست و آب واقعا به اصفهان جفا شده است. 
نجفی تصریح کرد: جامعه زبده و با امکاناتی هستیم که برای 

ادامه حیات آن خون ها ریخته شده و فداکاری ها رخ داده است، 
اما سئوال مهم این است که چرا طی 37 سال گذشته نتوانسته 
ایم به اهداف انقلاب دست پیدا کنیم؟ در این سال های پس از 
انقلاب باید دو اتفاق مهم روی می داد؛ یکی آسایش و دیگری 
آرامش مردم مهیا می شد به دلیل اینکه ایران کشوری پر پتانسیل 
از بسیاری جهات است. اقلیم بی نظیر، انسان های با استعداد، منابع 
زیر زمینی فوق العاده که طبق برآوردها ایران 165 میلیارد بشکه 
نفت در ذخایر شناخته شده خود دارد که 9.5 درصد ذخایر نفتی 
جهان است و هنوز میدان های عظیمی شناخته نشده باقی مانده 
اند. در کنار آن 18.5 درصد ذخایر گاز جهان نیز متعلق به کشور 

ایران است.
وی گفت: طبق گزارش های مجله گلمن مکسس ایران تا سال 

2025 می تواند بیشترین رشد اقتصادی را در جهان داشته باشد 
و درآمد سرانه ایران به 9 هزار دلار برسد و تا سال 2050 با برنامه 
توسعه ای مناسب درآمد سرانه ایران به 35 هزار دلار خواهد رسید 

ما در چنین کشوری زندگی می کنیم.
مشاور رئیس جمهور با تاکید بر این موضوع که متاسفانه ما امروز 
به جای فکر کردن به ساخت مدرسه باید به فکر ساخت زندان 
جدید باشیم، ادامه داد: هم اکنون دو برابر ظرفیت زندان ها زندانی 
در کشور وجود دارد سئوال اینجاست که چرا باید در یک کشور 
اسلامی چنین باشد؟ در کنار آن آمار دو میلیون 700 هزار زن 
سرپرست خانوار را داریم که فقط 19 درصد از آنها شاغل اند و 45 

درصدشان تحت حمایت قرار دارند.
نجفی تصریح کرد: از امسال در هر سال 850 هزار فارغ التحصیل 

وارد کشور می شوند که 600 هزار نفر از آنها وارد بازار کار می شوند 
و به دو میلیون 700 هزار بیکار کشور می پیوندند ما باید بتوانیم 

برنامه ای برای اشتغال در این کشور تهیه کنیم.
وی تاکید کرد: عده ای همه تلاش خود را برای تلخ کردن برجام 
انجام دادند و به گونه ای وانمود کردند که با تصویب برجام قند در 
دل آمریکا آب شده است و آنها از ایران امتیاز گرفته اند در حالی 
که در همان دوران مذاکره برای توافق نتانیاهو، لابی اسرائیلی در 
آمریکا و فاشیست های آمریکایی سنگ اندازی می کردند و از توافق 
ناراضی بودند چه طور عده ای در داخل برجام را خلاف انقلاب 

تعبیر می کنند؟
مشاور اقتصادی رئیس جمهوری با انتقاد از حمله به سفارت 
و  کرده  تلاش  دولت  دیپلماسی  دستگاه  داد:  ادامه  عربستان 
دیپلماسی برقراری ارتباط با دنیا را در پیش گرفته بعد یک عده 
از سفارت عربستان سر در می آورند که نه معلوم می شوند چه 
کسانی هستند؟ چه کردند و برای چه اینگونه کردند؟ بعد بر اساس 
اطلاعات متوجه می شویم که عربستان به خاطر همین حرکت به 
نفتکش ها و بانک های اروپایی تماس گرفته و گفته اگر با ایران 
ارتباط برقرار کنید حساب هایم را در بانک ها می بندم و قراردادهای 

نفتکش ها را لغو می کنم.
نجفی تاکیدکرد: اگر می خواهیم اشتغال ما در کشور نرخ ثابتی 
داشته باشد باید رشد اقتصادی 8 درصدی داشته باشیم و برای 
چنین رشدی نیازمند 750 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 
هستیم و ما هر چه حساب و کتاب کرده ایم متوجه شدیم در 
سال های آینده بیش از 450 هزار میلیارد تومان نمی توانیم سرمایه 
گذاری کنیم پس یعنی 300 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 
کم داریم و باید تعامل با دنیا را ادامه دهیم و مشکل اقتصای و 

اشتغال را حل کنیم.
وی تاکید کرد: توطئه های خارجی و مخالفان داخلی دولت یک 
چیز است آن هم گرفتن امید و آرامش از جامعه است. وقتی 
مردم در سال 92 به 8 سال نبود منطق، سیاست، اقتصاد و برنامه 
اجتماعی نه می گویند مخالفان نباید به هر شکلی امید این مردم 

را از بین ببرند.
مشاور اقتصادی رئیس جمهوری به فیش های حقوقی منتشره 
اشاره کرد و افزود: این موضوع مربوط به این روزها نمی شود بلکه 
سال ها در خصوص این فیش ها غفلت بوده است چون تشکیلات 
دولتی در ایران بسیار بزرگ بوده و انضباط در آن بسیار سخت 

است. این مشکل حل شدنی است، اما تدریجی حل می شود.

مشاور اقتصادی رئیس جمهور: 

برای حل مشکل اشتغال نیازمند رشد اقتصادی 8 درصد هستیم 
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تراکتورسازان و 4 جای خالی در لیست

کرار، همچنان در لیست قلعه نویی
تیم تراکتور که با پایان لیگ چهاردهم دستخوش تغییرات و تحولات زیادی شده است، 
در حال تکمیل کردن تیم خود است. آن ها سه گزینه دیگر زیر سر دارند که به نظر 

می رسد طی روز های آینده با خبرهایی در این مورد شنیده شود.
 تیم تراکتور سازی خود را برای حضور قدرتمند در لیگ شانزدهم آماده می کند و تا 
بدین جا آن ها توانسته اند بازیکنان خوبی را در اختیار بگیرند. در زیر نگاهی به بازیکنان 

ورودی و خروجی این داشتیم.
*تا به اینجا جدایی بازیکنانی مثل بختیاررحمانی، شجاع خلیل زاده، فردین عابدینی، 
آگوستو سزار، کارلوس کاردوسو، مسعود همامی، ایوب کلانتری، آلویز نانگ و یان رمزی از 

تیم تراکتورسازی قطعی شده است.
* تراکتورسازی همچنین قرارداد سعید آقایی)دفاع چپ(، مهدی کیانی)هافبک تدافعی و 
کاپیتان تراکتور سازی(، محمد ایرانپوریان)دفاع راست(، فرین گروسیان)دروازه بان( و خالد 

شفیعی)دفاع وسط( را تمدید کرده است.
*سینا عشوری )هافبک تدافعی( هم پس از اتمام دوره سربازی قرارداد خود را با این تیم 

تمدید کرد و فصل آینده در این تیم توپ خواهد زد.
*هادی محمدی )دفاع وسط - عضو تیم ملی(، محمد ابراهیمی)هافبک مهاجم(، محسن 
بنگر)دفاع وسط(، محمد نوری)هافبک تهاجمی - عضو سابق تیم ملی( از بازیکنانی هستند 
که تراکتور قراردادشان را نهائی کرده  و فصل آتی با پیراهن تراکتور به میدان خواهند رفت.

*لوسیانو ادینیو)مهاجم نوک و سابق تراکتور( سهمیه آسیایی این تیم می باشد. تراکتور 
سازان هم چنین به دنبال به خدمت گرفتن کرار جاسم به عنوان سهمیه آسیایی هستند 

که به همراه ادینیو دومین سهمیه آسیایی آن ها در فصل لقب گیرد.
*سینا عشوری، محسن بنگر و محمد ابراهیمی و هادی محمدی 4 سهمیه لیگ برتری 

تراکتور محسوب می شوند.
*یکی از سهمیه های لیگ یک هم به خرید سعید مرادی کاپیتان فصل پیش پارسه 
تهران اختصاص داده شده است. مرادی البته هنوز قراردادش را امضا نکرده و قرار است 

ظرف روزهای آینده این اتفاق بیفتد.
*از بازیکنان فصل پیش هم محمد رضا اخباری)دروازه بان - عضو تیم ملی(، سروش 
رفیعی)هافبک تهاجمی - عضو سابق تیم ملی(، مهدی شریفی)مهاجم نوک - عضو سابق 
تیم ملی(، فرزاد حاتمی )مهاجم نوک( و فرزین گروسیان به عنوان سهمیه بزرگسالان و 
محمد پوررحمت الله ، میلاد قمری، رضا فرجی و مهران قربان پور چهار سهمیه زیر 23 
سال تراکتور محسوب می شوند. در مجموع تراکتورسازی 17 سهمیه بزرگسال و چهار 

سهمیه زیر 23 سال خود را پر کرده است.
ضمن اینکه تراکتورسازان هنوز به دنبال سه بازیکن دیگر می باشند که کرار جاسم یکی 
از این گزینه ها است. این در حالی است که در پست کرار، محمد نوری جذب شده اما 
هافبک عراقی همچنان در لیست قلعه نویی حضور دارد. گزینه  دیگر شاهین ثاقبی است 
که خدمت سربازی اش به اتمام رسیده و باید به ملوان برگردد و تراکتوری ها به دنبال این 

هستند تا رضایت این بازیکن را از ملوانی ها بگیرند.
*4 جای خالی ؛ تراکتور در 48 ساعت آینده دو خرید جذاب دیگر انجام می دهد و 
قطعا یک جای خالی در تیم نگه داشته می شود تا در میانه فصل در صورت نیاز پر شود.

 توئنته مقصد احتمالی قوچان نژاد
سایت فوتبال برتر هلند از تیم توئنته به عنوان تیم احتمالی آینده رضا قوچان نژاد، مهاجم 

تیم ملی ایران نام برد.
 سایت فوتبال برتر هلند با توجه به وضعیت مالی نامناسب باشگاه توئنته از تمایل 
مسئولان این تیم برای جذب بازیکنانی خبر داد که آزاد هستند و با هیچ تیمی قرارداد 

ندارند.
این سایت هلندی نام هشت بازیکنی را که در رادار تیم توئنته در زمان نقل وانتقلات 

تابستانی قرار دارند، منتشر کرد که رضا قوچان نژاد در ردیف اول این فهرست قرار دارد.
سایت فوتبال برتر در این رابطه نوشت: از اولین انتخاب تیم توئنته شروع می کنیم، 

بازیکنی با سابقه بازی در اردویژه هلند که در تیم های انگلیس بازی کرده است.
رضا قوچان نژاد، مهاجم تیم چارلتون در اوضاع کنونی تیم توئنته می تواند انتخاب خوبی 
برای تقویت فنی این تیم باشد. او بازیکن تیم ملی ایران است و با تجارب بین المللی و بازی 

در اردویژه هلند مهاجم مؤثری برای توئنته خواهد بود.

خوش تیپ استرالیایی به تهران آمد

آنتونی گولچ زوج جدید سیدجلال حسینی 
مدافع استرالیایی مدنظر پرسپولیس به تهران آمد تا کارهای نهایی برای عقد قراردادش 

را با این تیم به سرانجام برساند.
 آنتونی گولچ، مدافع 194 سانتیمتری استرالیایی که پرسپولیسی ها برای خط دفاعی 
خود در نظر گرفته بودند، بامداد امروز وارد تهران شد و به زودی برای عقد قرارداد دوساله 

با این باشگاه راهی باشگاه خواهد شد.
گولچ 26 ساله با یک مدافع چپ پا و بلندقامت است که جانشین لوکا ماریچ خواهد 
شد. او بعد از دو هفته مذاکره با پرسپولیسی ها سرانجام بامداد امروز وارد تهران شده و با 
مدیربرنامه هایش برای عقد قرارداد به باشگاه پرسپولیس خواهد رفت.او با تیم استرالیایی 
وسترن سیدنی در فصل 2013 - 14 قهرمان آسیا شده و سابقه عضویت در تیم امید 

استرالیا را نیز دارد. 

رضاییان: 

با پرسپولیس به توافق نرسیده ام
رامین رضاییان که در تمرینات پرسپولیس حضور نیافته عدم توافق خود با مسوولان این 

باشگاه را دلیل آن عنوان کرده است.
مدافع ملی پوش پرسپولیس علیرغم لغو اردوی تیم ملی در ارمنستان نیز در تمرین این 

تیم حضور نیافته است و به سوال بزرگ این تیم تبدیل شده است.
 رامین رضاییان در گفتگو با میزان در این باره پاسخ داده است: هنوز با پرسپولیس به 
توافق نرسیده ام و در صورت توافق مجدد با تیم محبوبم دوباره در تمرینات تیم شرکت 
می کنم و در خدمت هواداران پر شمار تیم و کادر فنی هستم.  رضاییان در مورد شرکت 
نکردنش در تمرینات پرسپولیس اضافه کرد: در حال حاضر درگیر مسائل خانوادگی هستم 

و در تهران نیستم.
 مدافع راست تیم ملی و باشگاه پرسپولیس ادامه داد: آرزوی هر بازیکنی است که با 
پیراهن پرسپولیس برای موفقیت این تیم توپ بزند و من هم از این قاعده مستثنی نیستم. 
امیدوارم شرایط طوری محقق شود که پرسپولیس در فصل پیش رو بهترین نتایج را کسب 

کند و با قهرمانی در فصل آینده دل هوادارن پر شمار این تیم را شاد کند.

مربی گلرهای تراکتورسازی به ایران بازگشت
مربی گلرهای تیم فوتبال تراکتورسازی که اهل پرتغال است به ایران بازگشت و در 

تمرینات تراکتورسازی حاضر می شود.
 تراکتورسازی از 29 خرداد تمرینات خود را برای فصل آینده آغاز کرده است.سرخپوشان 
تبریزی زیر نظر امیر قلعه نویی و دستیارانش کار خود را دنبال می کنند. در همین راستا 
تابارس دستیار پرتغالی فصل قبل قعله نویی در تراکتورسازی امروز به ایران بازگشت تا در 

فصل جدید هم کار خود را دنبال کند.
تابارس مربی گلرهای تراکتورسازی است که در زمان حضور تونی اولیویرا توسط این 
مربی به تراکتورسازی آمد. بعد از برکناری اولیویرا سرمربی جدید سرخپوشان از دو دستیار  
قبلی این مربی در تراکتورسازی استفاده کرد.ردلف دیگر دستیار قلعه نویی هم به زودی 

به ایران باز می گردد.

وکیل طارمی در باشگاه پرسپولیس
وکیل مهدی طارمی در باشگاه حضور یافته و این مساله می تواند شائبه بازگشت این 

بازیکن به لیست پرسپولیس را افزایش دهد.
 مهدی طارمی که بعد از آقای گلی در فصل گذشته، سودای حضور در اروپا را در سر 
می پروراند، هنوز در انتخاب تیم آینده اش موفق نبوده و پیشنهاداتی که به او شده نیز 

نتوانسته او را ترغیب به انتخاب کند.
 در این رابطه اما وکیل این بازیکن لحظاتی پیش وارد باشگاه شد و این شائبه را به 
وجود آورده که با توجه به ناکامی سرخپوشان در جذب مهاجم، طارمی بار دیگر با پیراهن 
پرسپولیس در فصل آینده در ترکیب این تیم حضور یابد. باید دید ابراهیمی به عنوان وکیل 
طارمی برای این مساله به باشگاه مراجعه کرده یا اتفاق دیگری او را به دیدار با مسوولان 

پرسپولیس به میدان پیروزان کشانده است.

حمودی به پیکان پیوست
بازیکن فصل گذشته تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز راهی پیکان شد.

علی حمودی که برای گذراندن دوران خدمت سربازی دو فصل برای تراکتورسازی بازی 
کرد، به تیم سپاهان بازگشت اما با توافقی که با مسئولان این باشگاه انجام داد، قراردادش 

را فسخ کرد و به پیکان پیوست.قرارداد حمودی با پیکان یک ساله است.

رهبری فرد: 

منصوریان را جو گرفته که اینطور کری می خواند
پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: فکر می کنم یکی از شانس هایی که پرسپولیس 

آورده این است که برانکو سرمربی این تیم است.
بهروز رهبری فرد در خصوص نقل قول هایی که در چند وقت اخیر از طرف علیرضا 
منصوریان سرمربی استقلال منتشر شده و او کری هایی برای برانکو خوانده گفت: مگر 
منصوریان سرمربی استقلال شده است؟! من فکر می کنم او را جو گرفته که این حرف ها 
را می زند! به منصوریان می گویم که او به هفته پنجم نخواهد رسید. منصوریان مثل استیلی 
بیشتر از پنج هفته دوام نمی آورد. همانطور که استیلی هم خیلی زود از پرسپولیس کنار 
گذاشته شد. من به او می گویم اجازه بده تا هفته ششم سرمربی استقلال باشی بعد کری 
بخوان. خود استقلالی ها هم فصل قبل اذعان داشتند که پرسپولیس بهترین فوتبال را 
ارائه می داد و به نظرم منصوریان باید اجازه دهد زمانی که آرش برهانی مربی شد برای او 
کری بخواند. وی ادامه داد: قلعه نویی و مظلومی که بزرگتر از منصوریان هستند هیچ گاه 
اینطور کری نخواندند اما این اصلا جالب نیست که منصوریان برای برانکویی که سرمربی 
تیم ملی بوده بخواهد اینطور کری بخواند. به نظرم او ادا درمی آورد که دم از اخلاق می زند 
و او جوگیر شده است. باید بگویم مربیگری در استقلال یا حتی پرسپولیس کار سختی 
نیست. شما رابطه داشته باشید با لابی می توانید سرمربی این دو تیم شوید.رهبری فرد در 
خصوص شرایط پرسپولیس و یارگیری هایی که این تیم تا اینجا انجام داده، اظهار داشت: 
فکر می کنم یکی از شانس هایی که پرسپولیس آورده این است که برانکو سرمربی این تیم 
است. فصل قبل هم تنها تیمی که لیاقت قهرمانی داشت پرسپولیس بود اما به خاطر قانون 
غلط فوتبال ایران و به خاطر تفاضل گل پرسپولیس قهرمانی را از دست داد. خوشحالم که 
امسال هم او در پرسپولیس باقی مانده و نگرانم که نکند از جمع تیم جدا شود. او نشان 
داده کاربلد است و جای شکرش باقی است که برانکو را داریم.به نظرم یارگیری خوبی هم 
تا اینجا انجام شده و با حضور برانکو خیال ما راحت است.پیشکسوت باشگاه پرسپولیس 
درباره جنگ رسانه ای که بین برانکو و کی روش بر سر استفاده از ملی پوشان به وجود آمده، 
خاطرنشان کرد: کی روش را خیلی قبول دارم و کارش را می پسندم اما از زمانی که به ایران 
آمد اخلاق او هم ایرانی شد و دیگر حرفه ای کار نمی کند.البته خود مدیران فدراسیون 
فوتبال مقصر هستند که اجازه دادند او پایش را از گلیمش دراز کند. هیچ کجای دنیا 
سرمربی تیم ملی در همه چیز دخالت نمی کند اما اگر به کی روش اجازه دهند او حتی نام 
خیابان های تهران را انتخاب می کند و وارد کار سیاست کشور هم می شود! او با قلعه نویی، 
جلالی و ... درگیر شده و این مسائل باعث می شود خودش وارد حاشیه شود.وی افزود: اگر 
او بخواهد همه توانش را در راه حاشیه ها بگذارد مسائل فنی از دستش درمی رود و در این 
صورت تیم ملی ضرر خواهد کرد. ما باید همیشه در نظر بگیریم که اولویت با تیم ملی است 

اما تیم ملی همه باید به باشگاه ها کمک کند.

عبداللهی: 

به این استقلال خیلی امیدوارم
پیشکسوت استقلال معتقد است علیرضا منصوریان و دستیارانش با تمام وجود برای این 
تیم تلاش می کنند. نصرالله عبداللهی در پاسخ به این سوال که ارزیابی اش از استقلال در 
فصل پیش رو چیست، گفت: همه چیز خوب است و بازیکنان خیلی خوبی را استقلال جذب 
کرده است. قرار است به زودی یک مدافع برزیلی هم به جمع ما اضافه شود تا به شکلی 
کامل تر خودمان را آماده کنیم. تقریبا با جذب مدافع برزیلی کار ما در نقل و انتقالات تمام 
است و شاید یک یا دو تغییر دیگر در تیم داشته باشیم. او در پاسخ به این سوال که چقدر به 
استقلال امیدوار است، اظهار کرد: به شخصه به استقلال خیلی امیدوار هستم. استقلال تیم 
خیلی خوبی است و منصوریان کار را در دستش گرفته و با کادرفنی اش یکدل تمرینات را 
اداره می کند. استقلال منصوریان خیلی بانشاط است و می بینیم که مردم هم خیلی از این 
تیم استقبال می کنند. واقعا منصوریان و همکارانش زندگی خود را در این مدت وقف استقلال 
کرده اند. پیشکسوت استقلال که در زمان او، منصوریان بازیگری را در جمع آبی های پایتخت 
تجربه کرد، در پاسخ به این سوال که نظرش راجع به اینکه شاگردش الان سرمربی استقلال 
است چیست، گفت: از این مساله خیلی خوشحالم. منصوریان به هر جایی که رسیده از عرضه 
و توان خودش بوده و از اینکه می بینم او سرمربی استقلال است واقعا خوشحالم.او درباره 
وضعیت افشارزاده اضافه کرد: افشارزاده به کارش ادامه می دهد و مطمئنم با هیات مدیره 
جدید استقلال هم تعامل دارد. همه نقل و انتقالات استقلال را افشارزاده هدایت کرد و ایشان 
برای استقلال زحمت می کشد.عبداللهی در پایان در پاسخ به این سوال که نظرش راجع به 
بحث مربوط به تیم ملی و اینکه منصوریان اعلام کرده در راستای منافع ملی گام بر می دارد، 
گفت: به هر حال همه این تشکیلات فوتبال ایران در نهایت به تیم ملی می رسد. صرف نظر از 
همه اتفاقات خروجی نهایی تیم ملی است. باید یک تعاملی باشد تا کار پیش برود. البته من 
فکر می کنم اینکه کی روش با منتفی شدن اردوی تیم ملی اینقدر راحت کنار می آید حتما 
ملاحظاتی را به همراه داشته وگرنه او کسی نیست که به این راحتی با این مسائل کنار بیاید 

چرا که همواره با جدیت کارش را دنبال می کند.

زادمهر:

 تنش بین کی روش و برانکو
 دعوای تیم ملی و پرسپولیس نیست

عضو هیات مدیره پرسپولیس در فصل نقل و انتقالات از جذب دو بازیکن در خط فوروارد 
و دفاع در این تیم خبر داد. او هم چنین با اشاره به تنش ایجاد شده بین برانکو و کی روش 

تاکید کرد که نباید از این اظهارات درگیری بین تیم ملی و پرسپولیس القاء شود.
محمدرضا زادمهر در خصوص اظهار نظرهای اخیر کارلوس کی روش و برانکو ایوانکوویچ 
گفت: این اظهار نظرها نباید به نوعی دعوا بین تیم فوتبال پرسپولیس و تیم  ملی قلمداد کرد. 
در حقیقت به نوعی اختلاف سلیقه است. من امیدوارم هر چه  سریع تر سوءتفاهماتی که بین 
برانکو و کی روش وجود دارد حل و فصل شود. وی هم چنین در رابطه با آخرین وضعیت 
تیم فوتبال پرسپولیس در فصل نقل و انتقالات اظهار کرد: سعی کردیم بیشترین و بهترین 
بازیکنان را جذب کنیم، هم اکنون به دنبال جذب دو بازیکن دیگر در خط فوروارد و دفاع 
هستیم. البته رایزنی های لازم صورت گرفته و به زودی این دو بازیکن با باشگاه پرسپولیس 
قرارداد خود را منعقد خواهیم کرد. زادمهر درباره وضعیت باشگاه پرسپولیس از نظر بودجه 
نیر خاطرنشان کرد: با توجه به اسپانسر خوبی که باشگاه پرسپولیس دارد و همچنین حمایت 
هواداران تصور می کنم برای فصل آینده از نظر بودجه ای با مشکل خاصی مواجه نباشیم 
و شرایط خوبی را از نظر اعتبارات برای باشگاه داشته باشیم. البته هنوز درگیر بدهی های 
سال های قبل هستیم، اما برای امسال مشکل خاصی از نظر بودجه نخواهیم داشت. عضو 
هیات مدیره باشگاه پرسپولیس در پاسخ به این پرسش که  آیا پرسپولیس فصل شانزدهم 
قهرمان لیگ خواهد شد؟ افزود: تمام هدف ما قهرمانی در فصل شانزدهم است. البته در جام 
باشگاه های آسیا نیز وظیفه سنگینی بر عهده داریم و باید بتوانیم در این جام نیز قهرمانی را 

به تیم پرسپولیس اختصاص دهیم.

در روزهای اخیر اختلاف کارلوس کی روش سرمربی تیم 
ملی ایران با برانکو سرمربی تیم پرسپولیس حواشی زیادی 
را در فوتبال ایران به وجود آورده است تا جایی که همه 
نگاه ها به این است که چه کسی حق را می گوید. کارشناسان 
اظهارنظرهای  فوتبال کشورمان  قدیمی های  از  برخی  و 

مختلفی در این باره داشتند.
علی پروین کاپیتان اسبق تیم ملی و سرمربی سابق 
پرسپولیس در گفت وگو با فارس راجع به این مشکل به 
وجود آمده گفت وگویی را انجام داد که در زیر مصاحبه وی 

را می خوانید:
  از اختلاف کارلوس کی روش با برانکو خبر دارید؟

بله، متأسفانه شرایطی به وجود آمده که در فوتبال کشور 
این مسئله حاشیه ساز شده است. برانکو بازیکنان ملی پوش را 
می خواهد و کی روش اعلام کرده که آنها باید استراحت کنند 

و در اختیار تیم ملی باشند.
 حق با کدام است؟

حق کاملا با برانکو است. چرا که او مربی تیم باشگاهی 
است و از اولویت های کار این است که با همه نفراتش کارش 
را در باشگاه شروع کند. باشگاه ها 30 یا 40 میلیارد هزینه 
می کنند پس برای چه این کار را انجام می دهند؟ آنها این 
مبلغ ها را پرداخت می کنند و بازیکن می گیرند تا با همه 
نفرات کارشان را آغاز کنند. یک مربی برای آنکه بتواند تیم 
قدرتمندی را داشته باشد باید با همه نفراتش کار بدنسازی و 

برنامه ریزی فنی اش را آغاز کند.
 این روال از قدیم وجود داشته؟

بله، همیشه عرف است که با مربیان باشگاه ها پس از آنکه 
لیگ تمام می شود 10 الی 15 روز به بازیکنان استراحت داده 
و سپس در آستانه شروع لیگ جدید با همه نفرات کارشان 
را آغاز می کنند و به همین دلیل است که قویا تأکید می کنم 

که حق با برانکو است.
 آقای پروین خبر دارید که برخی از ملی پوشان 
به دلیل دستور کی روش در تمرینات پرسپولیس 

شرکت نمی کردند؟
متأسفانه این کار خوبی نیست و به نظرم آنها اشتباه 
کردند. بازیکنان ملی پوشان از چه کسی پول می گیرند؟ از 

تیم ملی یا از باشگاه ها؟
 از باشگاه ها.

پس چرا نباید در تمرینات تیم شان شرکت داشته باشند؟
 پس تیم ملی که در اولویت است داستانش چه 

می شود؟
بله، تیم ملی در اولویت فوتبال هر کشور قرار دارد اما 
که  هستند  قدرتمند  ملی  تیم های  که  نکنید  فراموش 
بازیکنان و نفرات آماده و سرحالی در باشگاه ها داشته باشند. 
وقتی پرسپولیس قوی باشد راحت تر می تواند به تیم ملی 

بازیکنان سرحال و قبراق بدهد.
 نقش فدراسیون چه خواهد بود؟

به نظر من فدراسیون هم بدون ملاحظه کاری باید حق را 

به برانکو و باشگاه ها بدهد. آنها تا 40 میلیارد هزینه می کنند 
و اگر قرار باشد که ستاره های خود را نداشته باشند این 

هزینه ها به چه دردی می خورد.
 بدون ملی پوش می توان برای لیگ آماده شد؟

بازیکن  هفت  تا  الان  پرسپولیس  ببینید  شما  خیر، 
ملی پوش دارد. بدون این هفت بازیکن پرسپولیس چگونه 
می تواند وارد اردو شود و تمریناتش را زیر نظر برانکو پیگیری 

کند؟ مگر می شود؟ به نظر من این کار شدنی نیست.
 نظرتان درباره یارگیری پرسپولیس برای فصل 

جاری چیست؟
به نظر من در یارگیری عملکرد خوبی داشته است و 
موفق بوده است. علاوه بر پرسپولیس تیم های استقلال، 

تراکتورسازی و سپاهان نیز نفرات خوبی را جذب کردند.
 پیش بینی تان از لیگ شانزدهم چیست؟

بیشتر تیم ها در یارگیری عملکرد خوبی داشتند و به 
همین دلیل من احساس می کنم که رقابت خوبی را در لیگ 

شاهد خواهیم بود.
 اما خیلی ها معتقدند پرسپولیس در چند پست به 

بازیکن نیاز دارد. نظر شما چیست؟
من چنین نظری ندارم. فراموش نکنید که ترافیک بازیکن 
در پست ها نمی تواند کمک حال تیم پرسپولیس باشد. طبق 
تجربه ام که سال ها روی نیمکت مربیگری داشته ام باید 
اعتراف کنم که همیشه یک تیم فوتبال از روی نیمکتش 

لطمه می خورد. وقتی تعداد بازیکنان زیاد باشد غرها و 
نق نق ها از همین جا شروع می شود و تیم لطمه می بیند و 

الان پرسپولیس به اندازه کافی بازیکن دارد.
  وضعیت استقلال با منصوریان را چطور ارزیابی 

می کنید؟
 خب منصوریان در چند سال گذشته عملکرد خوبی 
داشته و موفق بوده است. امیدوارم امسال نیز کارنامه خوبی 

از خود بر جای بگذارد.
  به نظر می رسد به استقلال نیز خوشبین هستید؟

 یک موضوع را نباید فراموش کنیم. هر زمان که استقلال 
و پرسپولیس قوی باشند ما شاهد لیگ قدرتمند و تیم ملی 
قدرتمندی خواهیم بود.اگر این دو تیم قوی باشند تیم ملی 

هم شرایط ایده آلی خواهد داشت.
  صحبتی با هواداران پرسپولیس دارید؟

 بله از آنها می خواهم مثل فصل گذشته که تا  آخرین 
لحظه تیم شان را حمایت کردند امسال نیز حامی پرسپولیس 

باشند.
  به عنوان یکی از قدیمی های پرسپولیس امسال 

لیگ برای این تیم مهم خواهد بود یا آسیا؟
 به نظر من امسال باید پرسپولیس اولویت اولش را روی 
آسیا بگذارد بعد به قهرمانی در لیگ فکر کند. این تیم نفرات 
خوبی دارد که می تواند امسال در آسیا حرفی برای گفتن 

داشته باشد.

علیرضا منصوریان در شرایطی کارش را به عنوان سرمربی در استقلال شروع کرده که 
هنوز تکلیف سال دوم قرارداد پرویز مظلومی با آبی پوشان مشخص نشده و از دید مظلومی 

او سرمربی استقلال است.
 استقلال همچنان دربند پرویز مظلومی هست و سرمربی کردن منصوریان قطعی اما آسان 
نخواهد بود چرا که پرویز مظلومی قراردادی از استقلال دارد که حرف او را پیش می اندازد و 

قانون ظاهرا به وی رای خواهد داد.
ماجرا از این قرار است که در سال اول، قرارداد مظلومی با مبلغ 700 میلیون تومان است که 
به شرط گرفتن سهمیه آسیا اتوماتیک وار با بیست در صد افزایش حقوق  تمدید می شود و 
سال دوم هم قطعی است. البته پرویز مظلومی شرط داخل قراردادش را نمی پذیرد و معتقد 

است قراردادش دو ساله قطعی است.
تفاوت وجود شرط با نبودن آن اینست که اگر شرط وجود داشته باشد استقلال می تواند 
سر قرارداد دبه کند و آنچه به عنوان سهمیه، مظلومی به دست آورده را سهمیه غیر مستقیم 

بدانند و پلی آف.
 با این وجود باید احتمال داد که این شرط در قرارداد مظلومی وجود ندارد وگرنه باشگاه 

استقلال تاکنون به آن استناد و قرارداد سال دوم را لغو شده می دانست اما همینکه این باشگاه 
اعلام کرده قرارداد ما با مظلومی به عنوان مربی است و نه سرمربی یعنی وجود قرارداد را بدون 
شرط تایید کرده و البته حرف منطقی نمی زند وقتی می گوید با مظلومی قرارداد مربیگری 
بسته و نه سرمربیگری چون همه ایران و جهان می دانند که قرارداد با مظلومی به عنوان 

سرمربی بوده و نه مربی!
این کار اخلاقی نیست و نوعی دبه کردن بر سر معامله است. به هر حال کلاف استقلال 
و مظلومی پیچیده است و باید حل شود وگرنه منصوریان نمی تواند قراردادش را به عنوان 

سرمربی ثبت کند.
اما منهای نتیجه نهایی باید گفت استقلال - و پرسپولیس و دیگر باشگاه ها - باید مراقب 
دبه درآوردن های خود باشند چرا که میلیون ها جوان از این رفتار الگوی مدیریتی و زندگی 
می گیرند و یاد می گیرند به تعهدات خود پایبند نباشند و برای رسیدن به هدف هر کاری 
انجام دهند حتی دبه کردن. البته این نکته را برای مظلومی هم باید نوشت که اگر آن بند در 
قراردادش هست نباید وفای به عهد نکند. فراموش نکنید در پرسپولیس هم وقتی خواستند با 

دایی فسخ قرارداد کنند با او توافق کردند و هزینه فسخ قرارداد را پرداخت کردند.

باشگاه استقلال و پرسپولیس  اعضای هیات مدیره دو 
درشرایطی با تغییراتی برای فصل آینده به فعالیت شان ادامه 
خواهند داد که آنها اصلی ترین کارشان که انتخاب مدیرعامل 

است را انجام نمی دهند!
در میان جنگ برانکو و کی روش و قیل و قال نقل و 
انتقالات با حکم های محمود گودرزی وزیر ورزش اعضای 

هیات مدیره استقلال و پرسپولیس کمی عوض شدند.
شاید به دلیل مسایل مهمتری برای رسانه ها این احکام 
مسکوت ماندند اما نگاهی عمیق به این اعضا نشان می دهد 
که عملا برای این دو تیم با احکام جدید »نه خانی آمده و نه 
خانی رفته«. هر دو باشگاه دو عضو فنی و پیشکسوت دارند که 
می توانند با تجربه سالها حضور در فوتبال طراحی بهتری برای 
سالهای آتی داشته باشند اما دیگر اعضا با وجود کارایی فراوان 
و مورد احترام بودن در پست های دیگر کشور عملا کاربردی 
برای استقلال و پرسپولیس ندارند و البته موارد مشابه قبلی 

هم چندان کارایی برای استقلال و پرسپولیس نداشته اند.
ای  زنجیره  فروشگاه  بتواند  اگر  رفاه  فروشگاه  رئیس   
پرسپولیس را راه اندازی کند خوبست اما هرگز تاکنون موارد 

مشابه نتوانسته اند این دو تیم را به باشگاه نزدیک کنند.
یا مشاور رئیس مجلس چه کاری می تواند برای استقلال 
انجام دهد که نجف نژاد که رئیس فراکسیون ورزش بود 
نتوانست؟ اگر به تجربه باشد که نجف نژاد اشتباهاتش را در 

استقلال انجام داده بود.
در سیستم دولتی و با وجود دخالت های وزارت ورزش 

عملا انتخاب هیات مدیره به چه کار این دو تیم می آید؟
وقتی مربی را وزیر انتخاب می کند، اسپانسر را معاون وزیر، 
خریدها را خود وزیر کنترل کرده و قیمت می دهند، این مردان 
بزرگ در عرصه های دیگر را چرا باید به این دو تیم بیاوریم 
و هر هفته جلسه چلوکباب خوری در باشگاه » به قول ناصر 

حجازی« برقرار کنیم و در سفر ها کارها را شلوغ کنیم؟
 اگر هیات مدیره مدیر عامل را انتخاب می کرد، و مدیرعامل 
مربی را و کمیته نقل و انتقالات بازیکنان را زیر نظر سرمربی 
انتخاب می کردند شاید هیات مدیره بسیار مهم می شد و در 
آن صورت هم باید انتخاب های بهتری انجام می شد و کسانی 
به این پست ها وارد می شدند که بتوانند این دو باشگاه را با 

تغییرات جدی مواجه کنند و آنها را ساختار دار کنند.

با این وجود ما مردان بزرگی را بعضا در این دو هیات مدیره 
می بینیم که آنقدر پست های مهمی دارند که وقت نمی کنند 
بعضا به جلسه هیات مدیره این باشگاه ها بیایند و وقتی هم 
می آیند  یا زود می روند یا از فرط خستگی و نا آگاهی به این 

سیستم فقط نظاره گر هستند.
رئیس مالیات کشور برای استقلال چه کار می خواهد انجام 
دهد؟ آیا نباید همان افراد متمول را در هیات مدیره ها به شرط 
پول رسانی در این هیات مدیره ها نشاند تا آنها پول بدهند و 
استقلال و پرسپولیس هم معروفشان کنند تا معامله ای دو سر 

برد باشد به جای بده و بستان های خاص و عجیب ؟
 اینکه نجف نژاد »به عنوان مثال« پس از اینکه از مجلس 
خلع می شود از استقلال کنار گذاشته می شود می تواند ثابت 
کننده این موضوع باشد که هیات مدیره نه به ایده بلکه به 
شغل ها واگذار می شود و البته چون تصمیم را کسان دیگری 
می گیرند معمولا هیچ اتفاق خاصی جز مصاحبه های متعدد 
و البته تفرقه افکن حاصلی برای این دو تیم ندارند. نمونه این 
مصاحبه ها در استقلال و پرسپولیس همین چند ماه قبل 

مرور کنید تا ببینید چه نوشته ایم.

پرسپولیس یار کافی دارد، نیمکت که شلوغ باشد نق زدن ها شروع می شود

پروین: حق کاملا با برانکو است

باشگاه تکلیف را مشخص کند؛

کلاف سردرگم مظلومی و استقلال

هیات مدیره هایی برای مصاحبه کردن

نفع این اعضا برای سرخابیها چیست؟

قرارداد مربیان و بازیکنان در آستانه فسخ 

 صبای قم در وضعیت نامشخص!؟
شانه خالی کردن حامی مالی صبای قم از پرداخت 
مطالبات کادر فنی و بازیکنان و بی خبری محض از او 

موجب شد اعضای این تیم بلاتکلیف باشند.
 داستان سال گذشته برای صبای قم یکبار دیگر اتفاق 
افتاد و باز هم یک اسپانسر که وعده حمایت مالی از این 

تیم را داده بود ناپدید شد.
داشت  قصد  صبا  باشگاه  فصل 93-94  پایان  در 
تیم فوتبال خود را به بخش خصوصی واگذار کند که 
سیروس محجوب حامی مالی باشگاه ملوان در سال 
گذشته اش پیش قدم شد و حتی با حضور در استانداری 
قم پیش قرارداد را امضاء کرد اما کمتر از 24 ساعت 

از طریق دوستان خود گفت نمی خواهد تیمداری کند.
وضعیت نامشخص صبا تا دو هفته به آغاز مسابقات 
لیگ پانزدهم ادامه داشت تا اینکه سیدمهدی صادقی 
استاندار قم سید عبدالرضا موسوی رئیس هیأت مدیره 
هواپیمایی زاگرس را جذب و به عنوان حامی مالی 
صبای قم معرفی کرد که او تا نیم فصل به تعهدات خود 
عمل کرد و نیمی از قرارداد اعضای تیم را داد اما پس از 

آن خبری از او نبود و هیچ پرداختی نداشت.
قم  استانداری  موجب شد  مجدد صبا  بلاتکلیفی 
دوباره دست به کار شود و برای واگذاری تیم به بخش 
خصوصی اقدام کند که پس از رایزنی های مختلف فردی 
به نام جواد شهبازی که مثل محجوب، سال گذشته 
مدعی خرید باشگاه ملوان شده بود اما با شانه خالی 
کردن از آن وضعیت این تیم پرهوادار نامشخص کرد، 

حامی مالی باشگاه صبا شد.
شهبازی اول قصد داشت برای خرید باشگاه نفت اقدام 
کند اما از طریق یکی از مدیران فوتبالی به سمت صبا 
سوق داده شد تا آن را بگیرد چراکه شرایط واگذاری 
بهتری از تیم تهرانی داشت؛ شهبازی ابتدا نزد علی دایی 
رفته تا چگونگی خرید صبا را مطلع شود که دایی به او 
می گوید استاندار قم رئیس مجمع باشگاه صبا است و 

باید با آنها صحبت کند؛ بنابر این برخلاف ادعای برخی 
اخبار دایی هیچ رابطه قبلی با این فرد سرمایه گذار 

نداشته است.
پس از جلسات متعدد، شهبازی به عنوان حامی مالی 
صبا معرفی می شود و او با مدیری که انتخاب کرده بود 
برای جذب یا تمدید قرارداد بازیکنان اقدام می کند؛ 
علاوه بر آن او گفته بود تا پنجم تیرماه)شنبه هفته 

آینده( مطالبات فصل گذشته را پرداخت خواهد کرد 
اما بی خبری از شهبازی طی روزهای اخیر و نامشخص 
بودن وضعیت صبا موجب شد تمرینات این تیم که قرار 
بود از روز شنبه این هفته)بیست و نهم خردادماه( آغاز 

شود، لغو گردد.
این حامی مالی طی روزهای اخیر درگیر مطالبات 
اعضای تیم صبا نبوده که همین مسئله موجب اعتراض 

علی دایی در جمعی به وضعیت تیم شود و او عنوان 
کند:»بازیکنان فوتبال گناه دارند؛ چرا مدیران و اینگونه 
حامیان مالی به راحتی وارد فوتبال می شوند اما تعهد 
اعضای تیم شان را با وجود قراردادی که امضاء کردند 
بین  غلط  بدعت  این  متاسفانه  نمی کنند؟  پرداخت 
از قراردادها را  افتاده که بخشی  مدیران فوتبالی جا 
همواره پرداخت نمی کنند؛ چرا نباید ضمانت نامه ای از 

این افراد گرفته شود؟«
صبا طی روزهای اخیر با بازیکنان مورد نیاز علی دایی 
تمدید قرارداد کرده و نفراتی هم جذب این تیم شده اند 
که به ادعای کارشناسان می توانستند صبا را جزء مدعیان 
کسب سهمیه آسیایی قرار دهند اما شانه خالی کردن 
اسپانسر این تیم باعث شده وضعیت نامشخصی در 
باشگاه قمی ها به وجود آید؛ البته محمدرضا کشوری فرد 
مدیرعامل فصل گذشته باشگاه صبا تلاش زیادی برای 
عدم وقوع این اتفاقات طی روزهای اخیر انجام داد ولی 
اقدامات او نیز به دلیل عدم حمایت اسپانسر مورد نظر، 

بی ثمر ماند.
برخلاف برخی اخبار، انحلال صبا مطرح نیست و 
این تیم در فصل آینده به کار خود ادامه خواهد داد 
اما بازیکنان در این شرایط می توانند قراردادشان را در 
صورت پیشنهاد خوب فسخ کرده و به باشگاه جدید 
بروند چون آنها با مدیری که شهبازی منصوب کرده بود 

قرارداد امضاء کردند؛ نه با باشگاه صبا!
از طرف دیگر علی دایی قرارداد رسمی با صبا امضاء 
نکرده که بخواهد آن را فسخ کند یا از همراهی تیم 
انصراف دهد؛ پس بنابر این او نیز با ادامه این روند 
بلاتکلیف تیم قطعا قطع همکاری خود را با صبا اعلام 

خواهد کرد.
با وضعیت نامشخصی که صبا دارد طی هفته جاری 
تکلیف قطعی این تیم با برگزاری جلسه ای با حضور 
مسؤولان استان قم مشخص خواهد شد که تیم با چه 

شرایطی در فصل آینده لیگ برتر شرکت کند.
اما چیزی که نباید از آن گذشت ضربه خوردن بازیکنان 
صبا و ستاره های این تیم است که پیشنهادات شان را رد 
کردند و حاضر به تمدید قرارداد یا پیوستن به این تیم 
شدند؛ شاید برخی از آنها هنوز پیشنهادات شان پابرجا 
باشد اما مطمئنا عده ای نیز در این بین باید در صبایِ 

بی پول بمانند یا بازیکن آزاد شوند!
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دو شرکت مطرح صنایع رباتیک آلمان با اشتراک توانایی فنی موفق به تولید ربات انباردار 
با قابلیت جابه جایی کالا بین قفسه ها و مدیریت موجودی انبار شدند.

 کارشناسان صنایع رباتیک معتقدند که ساخت ربات انباردار برخلاف مسئولیت به ظاهر 
ساده از پیچیدگی های زیادی برخوردار است، چرا که این ربات ها نه تنها باید بسته های 
مختلف را در طول راهروهای انبار حمل کنند بلکه باید آنها را به درستی و در جای خود قرار 
دهند تا در صورت نیاز دوباره در دسترس باشند. شرکت آلمانی Magazino با معرفی ربات 
مدل Toru تا حدی مشکلات ربات های انباردار را برطرف کرده است. این ربات قادر است 
بسته های حاوی کالا را در طول راهروهای انبار منتقل کند و آنها را در قفسه های از پیش 
تعیین شده قرار دهد. نسل اول ربات انباردار Toru تنها قادر به حمل جعبه های مکعب شکل 
و در ابعاد محدود است. مهم ترین ضعف اولین نمونه هوشمند ربات انباردار مسئله پیچیدگی 
قطعات و قیمت تمام شده بالا برای هر دستگاه است، بنابراین با در نظر گرفتن سرعت کمتر 
این ربات در مقایسه با  انسان، احتمال بازگشت سرمایه برای شرکت با محدودیت مواجه 
است، هرچند که مسئول فروش شرکت سازنده ربات Toru اعلام کرد که تاکنون پنج دستگاه 

ربات انباردار به مشتری تحویل داده است.

انتهاي پیام

"نوزادی" که منجمان را در حیرت فرو برد

استفاده از چه نوع سوختهایی در خانه احتمال حمله قلبی را افزایش می دهد؟

تشخیص سریع و دقیق یک نوع یون رادیواکتیو با نانو ذرات پلیمری
محققان دانشگاه صنعتی خاتم الانبیا بهبهان با همکاری 
را  پلیمری  ذره   نانو  آمریکا  استیت  گئورگیا  دانشگاه 
یون  مقادیر  آن می توان  از  استفاده  با  سنتز کرده اند که 

رادیواکتیوموجود در محیط زیست اندازه گیری کرد.
 اورانیوم یک عنصر رادیواکتیو است که به  طور طبیعی در 
طبیعت موجود است. قرار گرفتن در معرض اورانیوم تأثیرات 

مخربی را بر سلامت انسان می گذارد.
از سوی دیگر، اورانیوم یکی از منابع اصلی انرژی هسته ای 
است و اورانیوم غنی  شده جز اصلی سلاح های هسته ای 
در  مختلفی  اشکال  دارای  اورانیوم  می شود.  محسوب 

محلول های آبی است.
که  است  اورانیل  یون  اورانیوم،  شکل  حل ترین  قابل  
مقادیری از این ماده در آب آشامیدنی وجود دارد از این رو 
دسترسی به روشی که مقادیر بسیار اندک یون اورانیل را در 
محلول های آبی تعیین کند، از لحاظ زیست محیطی ضروری 

به نظر می رسد.
دکتر محمد بهبهانی، استادیار دانشگاه صنعتی خاتم الانبیا 
بهبهان و مجری طرح،با اشاره به اجرای تحقیقاتی دراین 
زمینه، گفت: روش های تحلیلی به  عنوان روش های گران، 
پیچیده و زمان بر است بر این اساس هدف از انجام این کار 
تحقیقاتی ارائه  یک حسگر چشمی بوده است که به کمک 

نانوذرات، یون اورانیل را شناسایی کند.
وی ادامه داد: با استفاده از نانو ذره  پلیمری سنتز شده در 
این طرح، می توان به ساده ترین و سریع ترین شکل ممکن و 
با چشم غیرمسلح از وجود یون اورانیل در محلول آبی مطلع 
شد ضمن آن که بهره  گیری از این روش هزینه  انجام آنالیز را 

کاهش می دهد و نیازی به انتقال نمونه به آزمایشگاه نیست و 
فرایند را می توان در محل انجام داد.

بهبهانی با تاکید بر این که در طرح حاضر به سنتز و 
مهندسی نانو ذرات پلیمری پرداخته شده است، ادامه داد: 
ساختار این نانو ذرات به نحوی است که هنگام برهمکنش 
با یون اورانیل، تغییر رنگ می دهد و از این طریق می توان 
از تغییر رنگ، غلظت یون مذکور را تشخیص داد. به دلیل 
سطح زیاد نانو ذرات، برهمکنش یون اورانیل و این پلیمر در 
زمان کوتاهی اتفاق می افتد و این موضوع سبب می شود که 

شناسایی در زمان کوتاهی صورت بگیرد.
گفت:  طرح  این  انجام  نحوه   با  رابطه  در  بهبهانی 
پلیمر موردنظر تحت شرایط بهینه و با استفاده از روش 
پلیمریزاسیون رسوبی سنتز شد، به  نحوی  که با جذب مقادیر 
مختلف یون اورانیل رنگ آن از زرد تا بنفش تغییر کند سپس 
این پلیمر توسط روش های میکروسکوپی و طیف سنجی 
مشخصه یابی شد و در نهایت توانایی آن جهت شناسایی 

یون اورانیل مورد ارزیابی قرار گرفت.
به گفته وی نتایج نشان داده اند که حد تشخیص این روش 

جهت شناسایی یون اورانیل ppm 0005/0 است.
مجری طرح با بیان این که این طرح با همکاری محققان 
تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهشتی،  شهید  دانشگاه 
پژوهشگاه رویان و دانشگاه گئورگیا استیت انجام شد، اضافه 
کرد: در این تحقیق آزمایشگاهی نانوذره  پلیمری سنتز شد 
که در بازرسی های زیست  محیطی جهت پایش مقادیر یون 

رادیواکتیو کاربرد دارد.
بهبهانی  محمد  تلاش های  حاصل  تحقیقات  این 

استادیار دانشگاه صنعتی خاتم الانبیا بهبهان، سارا سلیمی 
دانش آموخته  مقطع کارشناسی دانشگاه شهید بهشتی، دکتر 
حمید صادقی آبندانسری عضو پژوهشی پژوهشگاه رویان، 
فریبرز امیدی دانشجوی مقطع دکترای دانشگاه علوم پزشکی 
تهران و مانی سالاریان دانشجوی مقطع دکترای دانشگاه 
 RCS  گئورگیا استیت آمریکا است و نتایج آن در مجله

Advances به چاپ رسیده است.

آزمایش نخستین واکسن زیکا بر روی انسان
محققان برای نخستین بار اجازه خواهند یافت تا واکسن تجربی زیکا را بر روی انسان ها 
آزمایش کنند. سازمان غذا و داروی آمریکا یک کارآزمایی بالینی را که ایمن بودن واکسن 
زیکا را برای استفاده بر روی انسان های سالم تعیین می کند، تائید کرده است.اگر این 
کارآزمایی موفق باشد، دانشمندان در مراحل بعدی به انجام آزمایشاتی بر روی افراد مبتلا 
به این ویروس خواهند پرداخت.به گفته شرکت دارویی اینوویو، یکی از دو سازنده واکسن 
"GLS-5700"، این کارآزمایی طی چند هفته آینده آغاز خواهد شد. محققان این واکسن 
را به 40 فرد سالم تزریق خواهند کرد تا میزان سازگاری انسان با آن را ارزیابی کنند. نتایج 
این کارآزمایی احتمالا در سال جاری ارائه خواهد شد.آزمایش واکسن بر روی افراد سالم 
برای کارآزمایی های انسانی دارو یک استاندارد است. اگر ایمن باشد، محققان کارآزمایی ها را 
بر روی افراد مبتلا انجام خواهند داد. این نخستین کارآزمایی است که تنها به تعیین عملی 
بودن واکسن نمی پردازد.زمانی که این واکسن بر روی حیوانات بزرگ آزمایش شده بود، 
منجر به یک واکنش آنتی بادی قوی شد.زیکا نوعی بیماری ویژه مناطق استوایی است که 
به واسطه پشه  ناقل از انسانی به انسان دیگر  انتقال می یابد و باعث ایجاد نقایص مادرزادی 
و حتی مرگ در نوزادان برزیلی شده است.  این بیماری به خاطر ارتباط خطرناک آن با 
"میکروسفالی" موجبات نگرانی جهانی را فراهم آورده است. میکروسفالی یک اختلال عصبی 
است که باعث می شود نوزاد با سری که به طرز غیرعادی کوچک است به دنیا بیاید. این 
امر موجب مسائل رشدی شدید و غیرقابل جبران و بعضاً مرگ می شود. همچنین سندروم 
"گیلین-بار" نیز با این بیماری مرتبط شناخته شده که یک اختلال ایمنی نادر است و 

می تواند به فلج شدن یا حتی مرگ منجر شود.

ربات انباردار ساخته شد

کشف  به  موفق  ناسا  کپلر  سیاره  شکارچی  تلسکوپ 
جوانترین سیاره شناخته  شده در خارج از منظومه شمسی 
شده است که می تواند درها را به سوی دانشی جدید در دنیای 

نجوم باز کند.
 سیاره فراخورشیدی 33b-K2 حدود پنج تا 10 میلیون 
سال نوری عمر کرده است که طبق جدول زمانی کیهانی، 

"نوزاد" محسوب می شود.
تصور می شود سن جهان حدود 13.8 میلیارد سال باشد، 
در حالیکه زمین تنها 4.5 میلیارد سال عمر کرده است. 
کشف یک سیاره فراخورشیدی با این سن کم بسیار نادر 
است و ستاره شناسان امیدوارند بتوانند از آن در درک بهتر از 

چگونگی شکل گیری سیارات کمک بگیرند.
تلسکوپ فضایی کپلر توانست سیگنال 33b-K2 را با 
بررسی ستاره میزبان آن شناسایی کند. زمانی که یک سیاره 

فراخورشیدی از برابر ستاره میزبانش عبور می کند، درخشش 
ستاره به میزان بسیار کمی کاهش می یابد که همین برای 

کپلر به منظور مچ گیری سیاره کافی است.
این کاهش های نور مقطعی می تواند برای تعیین وجود 
سیاره در اطراف ستاره و همچنین اندازه و دوره مدار آن مورد 
استفاده قرار بگیرد. ستاره شناسان با کمک سنجشهای کپلر و 
بررسی های بعدی توسط رصدخانه کک در هاوایی دریافتند 
که سیاره 33b-K2 کمی بزرگتر از نپتون بوده و مدار آن تنها 
پنج روز زمینی است. این بدان معنی است که سیاره مذکور 
در فاصله بسیار نزدیکی از میزبان خود قرار داشته که 10 برابر 

کمتر از فاصله عطارد به خورشید است.
تعجب  باعث  سیاره  این  نزدیک  حد  از  بیش  فاصله 
دانشمندان شده است. ستاره شناسان پیش از این نیز سیارات 
فراخورشیدی با این اندازه را در فاصله بسیار نزدیک از ستاره 

میزبانشان شناسایی کرده بودند اما هنوز کسی از چگونگی 
امکان پذیر شدن این امر اطلاعی ندارد.

پس از کشف اولین نمونه در 20 سال قبل، اولین نظریه 
پیشنهادی این بود که این گونه سیارات مطمئنا از ابتدا در 
این فاصله شکل نگرفته اند، بلکه پس از شکل گیری در مدار 
دورتر به سمت ستاره کشیده شده اند، چرا که به دلیل دمای 
بسیار بالای این منطقه، سیاره نمی تواند شکل خود را طی 
فرآیند شکل گیری حفظ کند. اما این فرآیند صدها میلیون 

سال بطول می انجامد که با سن 33b-K2 نمی خواند.
از این رو ستاره شناسان دو نظریه را مطرح کرده اند: سیاره 
33b-K2 طی چند صد هزار سال به جایگاه کنونی اش 
اینکه دقیقا در همین جا متولد شده  یا  مهاجرت کرده 
است. اگر نظریه دوم صحت داشته باشد، می تواند احتمالات 

جدیدی را در مورد شکل گیری سیارات غول پیکر ارائه کند.

محققان دانشگاه علوم پزشکی تهران با همکاری انستیتو تحقیقات سرطان انگلستان و امریکا 
و سازمان بین المللی تحقیقات سرطان به تازگی دریافته اند تماس طولانی با آلودگی هوای خانه 
ناشی از سوخت هایی از قبیل نفت و گازوئیل برای تولید گرما، روشنایی و پخت وپز، باعث 

افزایش مرگ ومیر و حمله قلبی می شود.
 بر اساس تحقیق جدیدی که در مجله  circulation انجمن قلب امریکا  به چاپ رسیده 
است، سوخت های تمیزتر از جمله گاز طبیعی با مرگ ومیر کمتری ارتباط دارند.طبق آمار 
سازمان جهانی بهداشت، نیمی از جمعیت جهان در فقر  بسر می برند و برای گرما، روشنایی و 
پخت وپز از سوخت استفاده می کنند.محققان ایرانی با رهبری دکتر رضا ملک زاده از پژوهشکده 
گوارش و کبد دانشگاه تهران، تماس با آلودگی خانگی ناشی از سوزاندن نفت، چوب، گازوئیل، 
پهن و گاز طبیعی را در یک مطالعه مشاهده ای با عنوان »مطالعه کوهورت گلستان« در 
جمعیت شمال شرق ایران در استان گلستان از سال 2004 تا 2008 بررسی کردند.در این 
مطالعه از 50 هزار و 45 شرکت کننده، 58 درصد آنها خانم  و سن متوسط افراد در زمان ورود 
به مطالعه 52 سال بود. بیشتر شرکت کنندگان در مطالعه نژاد ترکمن داشتند )74 درصد( و 

در مناطق روستایی زندگی می کردند )80 درصد(.
شرکت کنندگان پرسشنامه سبک زندگی را  تکمیل کردند که در آن تماس با سوخت 
خانگی برای پخت وپز و گرما در طول زندگی مورد بررسی قرار گرفته است. فشارخون و سایر 

متغیرها نیز به طور منظم اندازه گیری شد.

محققان دریافتند افرادی که از گازوئیل یا نفت استفاده می کردند، 6 درصد افزایش احتمال 
مرگ ومیر در طی 10 سال داشتند. همچنین 11 درصد افزایش احتمال مرگ ناشی از 
بیماری قلبی عروقی و 14 درصد افزایش احتمال ابتلا به بیماری قلبی  ایسکمیک )در اثر 
لخته( داشتند.درحالی که کسانی که از گاز طبیعی استفاده می کردند، در مقایسه با سایر منابع 

سوخت، 6 درصد کاهش احتمال ابتلا به مرگ ناشی از بیماری قلبی عروقی داشتند.
سامیت، محقق و فلوشیپ بیماری های قلبی عروقی در دانشگاه شیکاگو می گوید: می دانیم 
که محصولات تنباکو و سیگار و آلودگی هوای بیرون از منزل با مرگ ناشی از بیماری های 
قلبی مرتبط است. مطالعه ما با استفاده از سابقه و مدت زمان تماس با آلودگی خانگی ناشی 
از سوخت نفت و گاز، برای اولین بار نشان داد که تماس با آلودگی خانگی ناشی از سوخت 
نیز، یک ریسک فاکتور مستقل برای افزایش بیماری های قلبی عروقی، مرگ ناشی از حملات 
قلبی و مرگ ومیر کلی است.میتر از دیگر محققان این پژوهش نیز معقتد است: ازآنجاکه 
بیماری های قلبی عروقی شایع ترین علت مرگ در دنیاست، مهم است که پزشکان ریسک 
فاکتورهای قابل تغییر بیماری های قلبی ازجمله آلودگی هوای خانه را بررسی کنند. در این 
صورت پزشکان می توانند به بیماران و جوامع کمک کنند تا به سمت استفاده از سوخت های 
تمیزتر و کاهش مرگ ناشی از بیماری های قلبی عروقی پیش بروند. مرحله بعد طراحی 
مطالعه ای است که بتواند ارتباط دوز - پاسخ را بین استفاده از سوخت خانگی و ابتلا به 

بیماری های قلبی عروقی دریابد.

4دارویی که به معده آسیب می زنند 
هر دارویی که مصرف می کنیم علاوه بر اثرات مثبتی که دارد عوارض جانبی نیز بر جای 
می گذارد. برخی از داروها می توانند باعث آسیب معده شوند و مشکلاتی مانند زخم، 
خونریزی، افزایش اسید معده و غیره بروز کنند. در این مطلب با چهار داروی آسیب رسان 

به معده بیشتر آشنا می شویم.
آسپیرین

آسپرین به طور گسترده ای در درمان دردها و تب استفاده می شود. این قرص باعث 
ایجاد زخم های ریز در معده شده و احتمال خونریزی گوارشی را افزایش می دهد. 
آسپیرین مانع از تولید پروستاگلاندین ها می شود. این مواد که توسط بدن تولید می شوند، 

در حفاظت از مخاط معده و روده نقش دارند.
ایبوبروفن

ایبوبروفن از خانواده ی ضدالتهاب های غیراستروئیدی است که به شدت به مخاط 
دستگاه گوارش آسیب زده و باعث ایجاد زخم ها و سوراخ هایی در معده می شود. عوارض 

جانبی ایبوبروفن از نظر شدت بیشتر از آسپیرین است. 
قرص های ضدانعقاد خون امکان خونریزی معده را بالا می برند

قرص های 200 میلی گرمی مانند ادویل بدون نسخه به فروش می رسند و به همین 
دلیل این مسکن ها جزو داروهای پرمصرف بین مردم محسوب می شوند. البته بیش از این 

دوز یعنی ایبوبروفن 400 میلی گرم با تجویز و نسخه پزشک به فروش می رسد.
یادتان باشد که بدون تجویز پزشک نباید ایبوبروفن را بیش از سه بار در روز مصرف کنید. 

توصیه می کنیم داروهای ضدالتهاب را بین غذا و با یک لیوان آب مصرف کنید. 
تا حد امکان از مصرف خودسرانه این داروها بپرهیزید و برای برطرف کردن سردردهای 

ساده به سراغ ادویل نروید.
کورتون ها

مصرف کورتون باعث درد معده بخصوص در شروع مصرف می شود، اما زخم یا سوراخی 
در معده ایجاد نمی کند. در عوض در افراد حساسی که دچار زخم هستند مصرف این 
داروها باعث کند شدن روند بهبودی می شود. باید بدانید که مصرف کورتون ها باعث 

افزایش ترشح اسید معده می شود.
پلاویکس

قرص های ضدانعقاد خون که برای تسهیل گردش خون و کمک به پیشگیری از سکته 
قلبی و مغزی و همچنین دیگر مشکلات مربوط به جریان خون مانند تصلب شرایین 
مصرف می شوند، امکان خونریزی معده را بالا می برند. در واقع افزایش احتمال خونریزی 

در مخاط معده جزو عوارض جانبی این داروها محسوب می شود. 
توصیه می کنیم این داروها را در حین غذا میل کنید. اگر سابقه خانوادگی زخم معده 

را دارید و یا خود را مستعد آن می بینید، حتما این مسئله را با پزشک در میان بگذارید.

با خوردن بلال دانه  دانه سرطان را وارد بدنتان می کنید

بلال یا سرطان؟
با وجود منبع غنی از ویتامین ها در ذرت اما متخصصان درباره برخی مصارف آن هشدار 

می دهند.
پیام فرحبخش متخصص تغذیه و رژیم درمانی در گفت وگو با  خبرنگار  باشگاه 
خبرنگاران،گفت: ذرت در کنار نان، برنج و سیب زمینی یکی از خانواده نان و غلات و منابع 

کربوهیدرات محسوب می شود. این ماده سرشار از ویتامین های خانواده B است.
وی با بیان اینکه از لحاظ انرژی؛ 30 گرم نان، پنج قاشق برنج، حداکثر شش قاشق 
ماکارونی و نصف لیوان ذرت پخته تقریبا معادل یکدیگر هستند، ادامه داد: اگر فردی تمایل 
به مصرف ذرت یا بلال دارد، باید از سهم نان و غلات مصرفی در وعده های روزانه خود، 

کم کند؛ بعنوان مثال باید به جای پنج قاشق برنج، یک لیوان ذرت مکزیکی خورده شود.
این متخصص تغذیه درباره ذرت های کباب شده یا همان بلال اظهار داشت: هر آن چیزی 
که روی آتش تهیه و بسوزد، به دلیل کربن ایجاد شده در قسمت های سوخته، میزان ابتلا 
به سرطان افزایش پیدا می کند. خوردن دانه های سوخته بلال )که معمولا هم تعدادشان 
ر بلال ها کم نیست( باعث ورود کربن به بدن و در نهایت با مصرف زیاد آن، فرد را مستعد 
ابتلا به سرطان های کبد و معده می کند.وی عنوان کرد: بنابراین مصرف بلال به صورت آب 
پز یا بخار پز شده، به مراتب بهتر از شکل کبابی آن است، چرا که همچنین باعث می شود 
دیگر از یک منبع اضافی نمک هم استفاده نشود )با توجه به خواباندن بلال بعد از کبابی 
شدن روی آتش(.فرحبخش با اشاره به اینکه همچنین شکل کبابی ذرت به دلیل خواباندن 
آن در آب نمک توصیه نمی شود،  یادآور شد: ایرانیان نمک خور هستند ومصرف سرانه 
ایرانیان بیش از دوبرابر مصرف توصیه ای سازمان بهداشت جهانی است، توصیه می کنیم در 
آب نمک خوابانده نشود تا دیگر از یک منبع اضافی نمک استفاده نشود .گفتنی است؛ اضافه 
کردن کره، نمک و برخی افزودنی های دیگر سبب افزایش کالری ذرت مکزیکی می شود. 
این ترکیب غذایی بسیار پرکالری، چرب، شور و تند بوده و مصرف آن برای بیماران قلبی 
 ـعروقی و مبتلایان به فشار و چربی خون و افراد دارای اضافه وزن بسیار مضر و خطرناک 
است. البته اگر این غذا با کمترین میزان نمک تهیه و به جای کره و روغن جامد درصد 

اندکی به آن روغن مایع اضافه شود می تواند یکی از تنقلات خوب به حساب آید.

محققان توصیه می کنند؛

مصرف غذاهای کم کالری
 ریسک سرطان سینه را کاهش می دهد

به گفته محققان، زنان می توانند با کاهش مصرف کالری فقط به مدت دو روز در هفته، 
ریسک سرطان سینه را کاهش دهند. 

به گزارش مهر، یافته های محققان نشان می دهد پیروی از رژیم غذایی کم کالری به 
مدت دو روز در هفته منجر به تغییرات پیشگیرانه سرطان در بافت سینه می شود.

در این مطالعه، زنان دارای اضافه وزن که قبل از دوره یائسگی قرار داشتند و در معرض 
ریسک بالای سرطان سینه بودند از یک رژیم غذایی خاص دو روزه به مدت یک ماه 

پیروی کردند.
ویژگی این رژیم غذایی در طول دو روز مصرف کربوهیدرات کم و کالری کم بود. 
در 5 روز باقیمانده هفته هم افراد از رژیم غذایی سالم به سبک مدیترانه ای پیروی 

می کردند.
محققان از 20 زن قبل و بعد از آزمایش 4 هفته ای، نمونه ای از بافت سینه شان را 
برداشتند. آنها دریافتند به طورمیانگین زنان نیمی از وزن شان را از دست دادند و 55 درصد 
آنها تغییراتی را در سلول های سینه شان تجربه کردند. این تغییرات شامل تولید پروتئین 

های بود که به تشکیل سلول های پایدارتر و با تغییرپذیری کمتر معروف هستند.
به گفته محققان، این شواهد نشان می دهد که ریسک ابتلا به سرطان سینه با مصرف 

رژیم غذایی کم کالری کاهش می یابد.

یک کارشناس تغذیه عنوان کرد؛

سحری مواد غذایی خیلی شیرین نخورید
کارشناس ارشد تغذیه سازمان غذا و دارو؛ نسبت به مصرف مواد خوراکی و غذایی خیلی 

شیرین در وعده سحری، هشدار داد. 
مهندس نسیم باقری نسامی، گفت: مصرف قندهای ساده مانند شیرینی ها و مواد غذایی 
خیلی شیرین در هنگام سحر موجب افزایش ناگهانی قند خون و هورمون انسولین و به 

دنبال آن بروز عوارضی مانند سرگیجه، ضعف ناگهانی و بی حالی می شود.
وی در خصوص وعده غذایی سحر نکاتی را متذکر شد و گفت: بهتر است از کربوهیدارتهای 
پیچیده مانند نان های سبوس دار، غلات و حبوبات استفاده شود زیرا به تدریج هضم و 

جذب شده و انرژی مورد نیاز را در طول روز آزاد می کنند.
این کارشناس ارشد تغذیه، ادامه داد: مصرف قندهای ساده مانند شیرینی ها و مواد غذایی 
خیلی شیرین در هنگام سحر موجب افزایش ناگهانی قند خون و هورمون انسولین و به 
دنبال آن بروز عوارضی مانند سرگیجه، ضعف ناگهانی و بی حالی ) به علت افزایش ناگهانی 

انسولین و کاهش ناگهانی قندخون( می گردد.
وی گفت: بهتر است از مصرف غذاهای سرخ کرده ، پرچرب، پرادویه و شور پرهیز شده 

و مصرف میوه افزایش یابد.
باقری افزود: از مصرف چای زیاد و غذای حجیم در وعده سحری و مصرف آب هنگام 

شروع صرف غذا و یا مابین آن خودداری شود.

چطور با دلستر و آبلیمو
 سنگ کلیه را دفع کنیم؟

اگر سنگ کلیه کوچک باشد با برخی از نوشیدنی ها قابل رفع شدن است.
محمد حسین عزیزی متخصص علوم تغذیه با بیان اینکه ژنتیک موجب بروز سنگ کلیه 

می شود، گفت: اگر کلیه سنگ ساز باشد با آب سبک و املاح کم قابل رفع شدن است. 
 این متخصص تغذیه تصریح کرد: اغلب نوشیدنی ها با دفع ادرار زیاد موجب رفع سنگ 

کلیه می شوند. 
وی اظهار داشت: انواع نوشیدنی ها از جمله دلستر برای کسانی که کلیه سنگ ساز دارند 
موثر نیست ولی برای اشخاص دارای سنگ کوچک می تواند به دفع آن کمک کند، اما باید 

توجه کرد مصرف بیش از حد این نوشیدنی موجب چاقی افراد می شود. 
 عزیزی در ادامه گفت: برای از بین بردن سنگ کلیه استفاده از چای بسیار کم رنگ، 

دمنوش های گیاهی و آب سبک بدون املاح نیز موثر است. 
 این متخصص علوم تغذیه در ادامه اظهار کرد: آبلیمو یا شربت آن به شرط کم بودن شکر 

نیز به دلیل اسیدی بودن موجب ذوب شدن و رفع سنگ کلیه می شود. 

نگهداری این 15 ماده غذایی در یخچال 
ممنوع است!

برخلاف نظر عمومی که مواد غذایی در یخچال خراب نمی شوند، کارشناسان تغذیه 
می گویند که بعضی از مواد غذایی را نباید در یخچال نگهداری کرد.

به گزارش گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران، یخچال یکی از ضروری ترین اثاثیه 
هرخانه ای است. 

دمای پایین آن باعث می شود غذاها تازه و بدون باکتری بمانند. اما باید توجه داشته باشید 
که هر ماده غذایی را نباید داخل یخچال نگهداری کرد. در زیر لیستی از 15 ماده غذایی 
که نباید در یخچال نگهداری کرد آورده شده است. نگهداشتن این مواد غذایی در داخل 

یخچال آسیب جدی به آن ها وارد می کند.
 1- موز: بنا به گفته سازمان کانادایی تولید و بازاریابی، موز یکی از مواد غذایی مفید 
برای بدن است که باید خارج از یخچال نگهداری شود تا با درجه حرارت اتاق به تدریج 

برسد.
 2- سیب زمینی: اتحادیه سیب زمینی کاران کانادا می گوید که سیب زمینی را باید 
در جای خنک، خشک و تاریک نگهداری کرد، و در یخچال نشاسته آن خیلی زود به 

قند تبدیل می شود. 
آنها می گویند که سیب زمینی را در کیسه پلاستیک نگهداری نکنید، بلکه در یک قوطی 

مقوایی که بخوبی در جریان هوا باشد بگذارید.
 3- پیاز: براساس گفته انجمن پیاز آمریکا، این سبزی در صورت نگهداری در یخچال 
خراب می شود، و باید آنرا در خارج از یخچال و در معرض جریان هوا نگهداری کنید. اما 

اگر پوست آنرا می کنید در داخل یک ظرف در یخچال بگذارید.
 4- آواکادو: آواکادو را نیز باید خارج از یخچال نگهداری کنید، زیرا هوای سرد مانع از 

رسیدن آن می شود.
 5- سیر: گذاشتن سیر در یخچال به خرابی و فاسد شدن آن می انجامد. در یخچال 

ظاهر آنها تغییر نمی کند، اما وقتی می برید متوجه می شوید که فاسد شده اند.
 6- نان: نان در یخچال رطوبت خود را از دست می دهد، و جویدن آن مشکل می شود، 

پس بهتر است که در خارج از یخچال نگهداری شود.
 7- قهوه: قهوه دانه و پودر را نیز نمی توانید در یخچال نگهداری کنید. آنها به جای 
خنک، تاریک و خشک نیاز دارند. اما اگر می خواهید برای مدت طولانی قهوه را نگهداری 
کنید، در یک کیسه بدون هوا بریزید ودر فریزر بگذارید. در این صورت برای یکماه 

می توانید ذخیره کنید.
 ۸- گوجه فرنگی: در یخچال مزه گوجه فرنگی خراب می شود، و سرمای یخچال مانع 
از رسیدن و خوشمزگی آن می شود.هارولد مک جز، در کتاب آشپزی خود توصیه می کند 

گوجه فرنگی را در یک سبد در آشپزخانه نگهداری کنید.
 9- عسل: عسل در یک ظرف در بسته برای همیشه تازه می ماند، به همین دلیل 
نگهداری آن در یخچال کار بیهوده ای است.بعلاوه نگهداری آن در یخچال باعث شکرک 

زدن آن می شود که خوردن آنرا مشکل می کند.
 10- هندوانه: هندوانه نبریده را داخل یخچال نگذارید، زیرا در درجه حرارت اتاق آنتی 

اکسیدانتهای آن حفظ می شوند.
 به گزارش وزارت کشاورزی آمریکا، در یخچال ماده بتا-کروتن آن که در بدن به ویتامین 
آ تبدیل می شود از بین می رود، به همین دلیل در یخچال نباید نگهداری کرد، مگر آنکه 

بریده شده باشد که در این صورت باید آنرا بپوشانید.
 11- کدو حلوایی

کدو حلوایی را نیز نه در یخچال بلکه باید در جای خشک و تاریک و در جریان هوا 
قرار دهید.

 12- روغن زیتون: روغن زیتون در یخچال تند می شود، و بهتر است آنرا در جای خنک 
و تاریک نگهداری کنید. 

13- ریحان: ریحان در یخچال بوی خود را از دست می دهد و بوی مواد غذایی دیگر 
را می گیرد. 

بهترین شکل نگهداری آن در آشپزخانه و داخل یک لیوان آب است. مارتا استوارت، آشپز 
معروف برای نگهداری طولانی مدت ریحان توصیه می کند که آنرا فریز کنید.

 14- میوهای هسته دار: میوه های هسته دار مانند کیوی، زردآلو، انبه، آلو، هلو را 
مانند گوجه فرنگی در صورت نگهداری در یخچال کال می مانند و مواد غذایی آنها از 

بین می رود.
 15- کره بادام زمینی: کره بادام زمینی در صورت نگهداری در یخچال و در ظرف در 

باز رطوبت خود را از دست می دهد و سفت می شود.



اجتماعی 6

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبر داد:

5 هزارکودک غیر یتیم در قم 
نیازمند حامی هستند

کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم 
گفت: پنج هزار و 106 کودک غیر یتیم 
زیر 18 سال در استان قم نیازمند حامی 

هستند. 
عبدالله جلالی ، اظهار داشت: در راستای 
رفع سوء تغذیه کودکان زیر 6 سال، هزار 
و 100 کودک توسط مرکز بهداشت قم 
شناسایی شده و مورد حمایت قرار گرفتند 
که به این کودکان سرانه ماهیانه 70 هزار 
تومان سبد کالا متناسب با نیاز کودک اهدا 

می شود.
وی با اشاره به اجرای طرح محسنین در 
قم افزود: در ماه مبارک سال جاری طرح 

حامی یابی برای کودکان و نوجوانان غیر یتیم زیر 18 سال اجرا می شود. مدیر کل کمیته 
امداد امام خمینی)ره( قم ادامه داد: از آنجایی که اینگونه افراد معمولا فرزندان خانواده هایی 
هستند که پدرانشان بیماری صعب العلاج دارند، یا سرپرست متارکه کرده و یا در زندان است 
بنابرین نیازمند حامی هستند. وی با بیان اینکه پنج هزار و 106 کودک و نوجوان غیر یتیم 
زیر 18 سال در استان قم نیازمند حامی هستند، گفت: هر حامی می تواند تنها با پرداخت 
ماهیانه 30 هزار تومان حمایت مالی و معنوی خود را از کودکان محروم غیر یتیم استان 
قم اعلام کند. جلالی اظهار کرد: در ماه مبارک رمضان از طریق ایجاد پایگاه در مساجد و 
همچنین پایگاه اصلی در میدان آستانه طرح محسنین برای حامی یابی کودکان غیر یتیم 
اجرا می شود. وی ابراز کرد: امیدواریم در ماه رمضان سال جاری مردم همانگونه که از کودکان 

یتیم حمایت می کنند از نیازمندان غیر یتیم نیز حمایت کنند.

مدیر کمیته امداد شهرستان قم خبرداد،

اهداء 40 تن برنج توسط یک خیر
 به منظور تامین سبد غذایی 

یک خیر 40 تن برنج به منظور تامین کالای ماه مبارک رمضان  خانواده های تحت پوشش 
کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم کمک کرد.

به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد امام خمینی )ره(استان قم، اکبر 
رشیدی با اعلام این مطلب اظهارداشت: اطعام و افطاری و تامین سبد غذایی خانواده ها 
از برنامه های کمیته امداد در ماه مبارک رمضان می باشد. وی بیان داشت: در ماه مبارک 
رمضان شاهد کمک های خیرین به خانواده های تحت پوشش کمیته امداد قم هستیم.مدیر 
کمیته امداد شهرستان قم افزود: به منظور تامین کالای ماه مبارک رمضان یک خیر 40تن 
برنج به خانواده های تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم کمک کرد. وی 
تصریح کرد:این خیر چندین سال است که در ماه مبارک رمضان  نسبت به تامین سبد غذایی 

خانواده ها کمک می نماید.

توسط  آیت الله مکارم شیرازی انجام شد

اهداء دو نیم تن برنج به نیازمندان
آیت الله  مکارم شیرازی از مراجع عظام تقلید دو نیم تن برنج جهت توزیع در بین 

خانواده های تحت حمایت کمیته امداد قم کمک کرد.
به گزارش اداره روابط عمومی واطلاع رسانی کمیته امداد استان قم، در ماه مبارک 
رمضان شاهد کمک های مردمی و خیرین در قالب های مختلف به خانواده های تحت 
پوشش کمیته امداد قم هستیم.  براساس این گزارش: آیت الله  مکارم شیرازی از مراجع 
عظام تقلید دو نیم تن برنج  جهت توزیع در بین خانواده های تحت حمایت کمیته امداد 
قم کمک کرد.گفتنی است، آیت الله مکارم شیرازی از مراجع عظام تقلید سال های قبل 
نیز کمک هایی به نیازمندان تحت پوشش کمیته امداد به صورت نقدی و غیر نقدی 

داشتند.

 نوجوانان وجوانان نیازمند آنند که با فراغت بال، 
فراتر از چهاردیواری کلاس، درس زندگی بیاموزند، کار 
جمعی و علمی را تجربه کنند و در فضایی سرشار از 

نشاط، نفسی عمیق بکشند. 
بهار دل انگیز و زود گذر، رخت بربسته و تابستان گرم 

و سوزان از دروازه های شهر وارد شده است. 
برای بسیاری از مردم، بویژه جوانان و نوجوانان بهار 
فصلی سخت و پر دلهره است، نگرانی ها و دلواپسی 
های مشق و مدرسه و دانشگاه، این فصل زیبا را برای 
میلیون ها دانش آموز، دانشجو و همه خانواده ها به 

دورانی بحرانی تبدیل می کند. 
این دوران خیلی زود جای خود را به تابستان گرم و 
بحث داغ و تامل برانگیز اوقات فراغت می دهد، فراغتی 
که به قصه برف تابستان می ماند و هرگز از راه نمی 

رسد . 
اوقات فراغت بسته به ماهیت و کیفیت آن می تواند 
فرصتی ممتاز برای رشد و شکوفایی نوجوانان و جوانان 
باشد یا برعکس به دوره ای بحران زا، فسرده و پر از 

دلتنگی و وازدگی تبدیل شود. 
نحوه گذراندن اوقات فراغت هم به لحاظ جنبه های 
مثبت و سازنده و هم از نظر جنبه های مخرب، در 
حدی است که آثار آن در زندگی فردی و اجتماعی قشر 

جوان و نوجوان ماندگار خواهد شد. 
به همین دلیل، اهمیت غنی سازی اوقات فـراغت 
دانش آموزان به مراتب مهمتر از پرداختن به درس و 

مشق آنان است. 
به اعتقاد جامعه شناسان، فراغت تجربه ای است که 

فرد هنگام رهایی از الزامات کار روزانه بر اساس تمایلات 
و رهیافت های شخصی، مشارکت داوطلبانه متناسب 
با نیاز و ذوق خود انتخاب می کند تا جسم، فکر و 

شخصیت او رشد و پرورش یابد. 
تجربه ای که به گفته دکتر محمدی جامعه شناس ' 
در سایه نظام آموزشی یکسویه در کشور ما کمتر اتفاق 
افتاده، بگونه ای که ذهن و روح جوان نوجوان را در بند 

درس و مشق و محفوظات گرفتار کرده است . 
اینکه روال سال های گذشته و تاثیر برنامه های 
اعمال شده اوقات فراغت تاکنون چه نتایجی داشته، 
پرسشی است که پاسخ آن نیازمند کار پژوهشی و 
بررسی کارشناسی است اما نگاه ها و نظرهای عموم 
مردم به نحوه و نتایج این برنامه بویژه برنامه هایی که 
لزوما دانش آموز یا جوان را به چهار دیواری کلاس های 

تابستانی محدود می کنند، بطور کلی مثبت نیست. 
در این زمینه بسیاری از کارشناسان معتقدند: تابستان 
فرصتی مغتنم برای گردشهای علمی، تقویت همکاری 
های جمعی، آموزش روابط عمومی و اجتماعی، افزایش 
آستانه تحمل در ارتباطات فردی و اجتماعی، تقویت 
باورها و ایجاد روحیه در خود نگریستن و شور و نشاط 
در قشر جوان و نوجوان است.  به گزارش ایرنا ،بنابراین 
در قالب برنامه ریزی صحیح و کاربردی می توان ضمن 
اجرای برنامه های مذکور به نتیجه مطلوب رسید، 
شرط توفیق در این راه، رها کردن جوان از چهاردیواری 
کلاس ها و بهره گیری از روشهای علمی است. در 
روزهای پایانی سال تحصیلی دستگاه های فرهنگی 
و اجتماعی از جمله آموزش و پرورش، کانون پرورش 

فکری کودکان و نوجوانان، سازمان فرهنگی، تفریحی 
شهرداری، کانون های فرهنگی و هنری مساجد، کانون 
های فرهنگی بسیج و .... اقدام به تشکیل جلساتی برای 
دایرکردن کلاسهای آموزشی تکراری همچون سال 
های قبل می کنند. کلاس های آموزشی که عناوین 
مشابه دارد و اغلب در دسته های فرهنگی، هنری و 
ورزشی تقسیم بندی می شود و بر این اساس سالانه 
مجری  های  دستگاه  سوی  از  نیز  خوبی  اعتبارات 
برای این امر تخصیص داده می شود که بدون نتایج 
کارشناسی هر ساله با تاثیرات بسیار کمرنگ تکرار می 

شود. 
* اوقات فراغت براساس نیاز کنونی نوجوان و 

جوان پیش بینی نمی شود 
روانشناس ارشد تربیتی با اشاره به تاثیر پرکردن 
مطلوب اوقات فراغت برای نوجوانان و جوانان می گوید: 
اوقات فراغت زمینه پرداختن به موضوعات مورد علاقه 
فرد را به وجود می آورد و بر این اساس، اغلب الگوهای 
رفتاری جوانان را در میان موضوعات فراغتی آنان می 
توان یافت. زهره کثیری' افزود: اوقات فراغت مکمل 
نظام تعلیم و تربیت در شکل دهی به هویت جوانان 
است و گذران مطلوب اوقات فراغت، نیازهای درونی 
فرد را برآورده می سازد و زمینه رشد ابعاد شخصیت 

وی را فراهم می کند. 
وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینترنت، ماهواره 
و فضای مجازی، باید برای اوقات فراغت نوجوانان و 

جوانان نیازسنجی صورت گیرد. 
وی اظهار کرد: برنامه ریزان فرهنگی باید با تحقیقات 

از تعطیلی  مختلف در طول سال تحصیلی و قبل 
مدارس، به علاقه و سلیقه دانش آموزان در پایه های 
مختلف پی ببرند. وی افزود: تحقیقات متعدد نشان 
داده است که رواج انواع تفریحات انحرافی در بسیاری از 
کشورهای غربی و برخی از کشورهای در حال توسعه، 
ناشی از نداشتن امکانات مناسب تفریحی است. به گفته 
این روانشناس، جوان کنجکاو و پرانرژی اگر از تفریحات 
سالم برخوردار نباشد و امکان ثمربخش ساختن وقت 
آزاد خود از طریق ارضای روحیه کنجکاو و خلاقش 
را نداشته باشد، امکان سوق او به سوی فعالیت ها و 
تفریحات ناسالم نیز زیاد است. وی با اشاره به اینکه 
از  فراغت،  ساعات  در  مایلند  طبیعی  بطور  جوانان 
تفریحات لذت بخش و نشاط آور استفاده کنند، گفت: 
اگر برای این مهم برنامه ریزی صحیحی صورت نگیرد 
فرصت به دست مروجان فرهنگ غرب برای پیاده 
کردن برنامه ریزی های شوم، حساب شده و منحرف 

کننده آنها می افتد. 
* نشاط و شادابی نیاز جامعه جوان کشور 

است 
افسانه برومند روانشناس تربیتی با اشاره به اینکه 
اوقات فراغت فرصتی برای رهایی از فضای بسته و 
تئوری مدرسه است، می گوید: فصل تابستان فرصتی 
مغتنم برای برنامه های علمی و گردشی دانش آموزان 

است. 
وی اظهار کرد: بسیاری از دستگاه های آموزشی، 
فرهنگی و اجتماعی ردیف های بودجه ای خوبی برای 
اوقات فراغت در فصل تابستان دارند که به صرف اعلام 

برنامه های روزمره، این بودجه ها را دریافت و هزینه 
می کنند. 

وی نتیجه نگرفتن از برنامه های اوقات فراغت توسط 
دستگاه های مختلف را در پایان تابستان هر سال ، 
لطمه ای جبران ناپذیر به فضای تربیتی جامعه می داند. 
* تاثیر اردوهای علمی در غنی سازی اوقات 

فراغت دانش آموزان 
از  یکی  تواند  می  گردشگری  نوعی  بعنوان  اردو 

فعالیتهای مناسب و موثر برای اوقات فراغت باشد. 
محمد قرشی استادیار دانشگاه آزاد اسلامی در مقاله 
ای به نقش اردو در غنی سازی اوقات فراغت دانش 

آموزان پرداخته است. 
انبساط  وی معتقد است: تفریحات سالم موجب 
روانی، سلامت جسمانی، رشد و توسعه شخصیت و 
مشارکت اجتماعی و کاهش بزه کاری و شرارت های 
اجتماعی، احساس مسوولیت و رشد اخلاقی شده و 

منافع فردی و اجتماعی نیز خواهد داشت. 
وی تاکید کرد: هر جامعه ای برای تفریح و گذران 
اوقات فراغت جوانان برنامه ریزی اجتماعی و تفریحی 
باید داشته باشد تا بطور غیرمستقیم از انحرافات آنان 
جلوگیری کند. وی خاطرنشان کرد: براین مبنا برگزاری 
اردوها باید در اولویت های اول برنامه ریزی های فراغتی 
محسوب و منظور شود. این استاد دانشگاه خاطرنشان 
اوقات فراغت دانش  اردوهای دانش آموزی در  کرد: 
آموزان در تابستان می تواند طیف وسیعی از آنها را در 
برگیرد. وی ادامه داد: جامعه ایرانی، جامعه جوانی است 
و جوان بدلیل ویژگی های رشد جسمی، عاطفی، روانی، 
اجتماعی و شناختی، موجودی بسیار حساس و آسیب 
پذیر است و برنامه هایی که برای پرکردن اوقات فراغت 
دانش آموزان در نظر گرفته می شود باید متناسب 
با نیازها و ذوق و سلیقه آنان باشد. قرشی افزود: اردو 
می تواند بهترین فرصت برای دانش آموزان باشد تا از 
اوقات فراغت برای کسب تجربه، شناخت و شکوفایی 
ببرند. وی، آموزش نظم در  استعدادهای خود بهره 
زندگی اجتماعی، فردی، خدمت و مسوولیت پذیری، 
وقت شناسی، استفاده کردن از کمترین امکانات برای 
مبارزه با مشکلات را از جمله اهداف آموزشی اردوها 
دانست. این استاد دانشگاه افزود: برنامه های رسمی و 
متداول در کلاس های درسی و مدارس بطور عمده به 
پرورش حافظه و به کار انداختن قوای ذهنی شاگردان 
تأکید می کند و حافظه محور است در حالی که به 
رشد جنبه های اجتماعی و عاطفی آنها توجه جدی 
نمی شود. وی تاکید کرد: آموزش و پرورش در برنامه 
های آموزشی خود بین مفاهیم نظری و علمی با مفاهیم 
عملی باید تعادل لازم را برقرار کند و زمینه های علمی 
و عملی لازم را برای تربیت رفتار و تفریحی سالم 
فراهم سازد.  این استاد دانشگاه افزود: اردوهای علمی و 
گردشگری نه تنها در افزایش آگاهی، غنی سازی اوقات 
فراغت، خلاقیت و نوآوری دانش آموزان مفید است 
بلکه آموزش را از یکنواختی و سکون نجات می دهد و 
تحرک و پویایی را در بین دانش آموزان ایجاد می کند. 
وی تاکید کرد: در اردوهای علمی به جای محفوظات 
در عمل می توان توانایی حل مساله را به دانش آموزان 

آموخت. 

اوقاتی که براساس نیاز نوجوان و جوان پیش بینی نمی شود 

اوقات فراغت، فصلی که هرگز از راه نمی رسد 
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 حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم به مناسبت فرارسیدن اول تیرماه سالروز 
صدور فرمان امام خمینی)ره( مبنی بر تأسیس سازمان تبلیغات اسلامی که به روز تبلیغ و اطلاع رسانی دینی نام گرفته است، 

به بیان عملکرد این اداره کل در سال 94 پرداخت.
برنامه های قرآنی

برنامه های قرآنی یکی از مهم ترین فعالیت های اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم است که به گفته حجت الاسلام اسکندری، 
در سال گذشته 152 کلاس صحیح خوانی قرآن، 73 کلاس آموزش عمومی قرآن و 40 کلاس آموزش حفظ با شرکت هزاران 

نفر از علاقه مندان برگزار شد.
برگزاری جلسات تفسیر قرآن کریم در 42 مسجد، برگزاری 7 محفل و مراسم قرآنی، برگزاری 4 دوره ارتقا و بازآموزی 
معلمان قرآن، تربیت و تامین 74 نیروی متخصص قرآنی و حمایت از هیئت های قرآنی از دیگر فعالیت های اداره امور قرآنی 

در سال گذشته بود.
به گفته مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم، در سال گذشته جشنواره ها و مسابقات مختلف قرآنی در استان برگزار شد که 
برگزاری دو جشنواره قرآنی کودک و نوجوان و خانواده، برگزاری مسابقات قرآنی تسنیم و تلاوت و نورالهدی، آزمون اعطای 
مدرک تخصصی به حافظان قرآن کریم با حضور 420 حافظ قرآن و برگزاری جشنواره قرآنی نماز ویژه کارمندان ادارات استان 

از جمله آنهاست.
در سال گذشته همچنین طرح های قرآنی حکمت در مناطق روستایی در قالب 84 کلاس با حضور بیش از هزار نفر برگزار 

شد. طرح قرآنی با قرآن در رمضان و طرح با قرآن در زلال اعتکاف نیز در سال 94 برگزار شد.
حجت الاسلام اسکندری از انجام 77 مورد نظارت  بر چاپ و نشر قرآن کریم و بازرسی از انتشارات و چاپخانه ها خبر داد و 

تاکید کرد: در سال گذشته 740 هزار جلد قرآن کریم مجوز نشر دریافت کردند.
برگزاری 6۸ دوره آموزش اقشار تاثیرگذار

آموزش اقشار تاثیرگذار جامعه همچون مبلغان برادر و خواهر، دانشجویان، معلمان، بانوان مداح و... یکی دیگر از ماموریت های 
اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم است. به گفته مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم در سال گذشته 68 دوره آموزشی ویژه 

این اقشار در قم برگزار شد که با استقبال و رضایت شرکت کنندگان همراه بود.

سبک زندگی اسلامی و دوری از آسیب های اجتماعی، پیشگیری اولیه از اعتیاد، شبکه های اجتماعی در فضای مجازی، 
تربیت کودکان و نوجوانان، مهارت های خانواده، تربیت مربی معارف و آداب و اسرار نماز، عفاف و حجاب، روش های امر به 
معروف و نهی از منکر، شبهه شناسی و شیوه های پاسخگویی، تغذیه و بهداشت و سلامت کودک و نوجوان، تحریفات در دین 
و مقابله با خرافه گرایی، مهدویت و عاشوراشناسی، نقد و بررسی عرفان های نوظهور و بررسی وضعیت کرسی های شیعه شناسی 

در غرب از موضوعات این دوره های آموزشی بود.
برگزاری 115 جلسه گفتمان دینی

رسیدن به ارزش های دینی و ایجاد فضاهای مناسب با شیوه های منطقی و نو که منطبق با ذوق و گرایش نسل جوان و 
سرنوشت ساز ایران اسلامی باشد، یکی از وظایف مهم دست اندرکاران امور فرهنگی جامعه است. اداره کل تبلیغات اسلامی 

استان قم در این راستا اقدام به برگزاری جلسات گفتمان دینی در دانشگاه ها، مدارس و حوزه های علمیه کرده است.
حجت الاسلام اسکندری گفت: ویژگی بارز این گفتمان ها که مورد استقبال جوانان قرار گرفته، استفاده از استادان مجرب و 

توانمند و نیز مشارکت جوانان است که این ارتباط را دوسویه کرده است.
به گفته وی، در سال گذشته 103 گفتمان دینی ویژه مدارس خواهران و برادران و 12 گفتمان دینی ویژه حوزویان و 

دانشگاهیان در استان برگزار شده و چندین هزار نفر در این جلسات شرکت کردند.
روابط اجتماعی و آسیب ها و چالش ها، تکنولوژی اطلاعات و ارتباطات و جنگ نرم، گفتمان انقلاب اسلامی، مهارت های 
زندگی، نقد عرفان های نوظهور، غرب شناسی، رسانه و فضای مجازی، عفاف و حجاب، مقابله با آسیب های اجتماعی، دوست یابی 

در دوره جوانی و نوجوانی، بلوغ و نوجوانی و روانشناسی نوجوان از جمله موضوعات این گفتمان ها بوده است.
استقرار دائم 35 روحانی در روستاها

استقرار دائم روحانیون در روستاهای پرجمعیت یکی از طرح های موفق و مورد استقبال مردم محسوب می شود. در این طرح 
روحانیون در خانه های عالم روستایی استقرار پیدا می کنند و علاوه بر برپایی نماز جماعت در مساجد، به فعالیت های فرهنگی 
و تبلیغی همچون آموزش قرآن کریم، ارائه مشاوره در مراکز آموزشی، اجرای گفتمان دینی، توسعه فرهنگ حجاب، توسعه 

فرهنگ زکات، حمایت و نظارت بر تشکل های دینی و سخنرانی در مناسبت های مذهبی و انقلابی اهتمام دارند.
به گفته مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم در حال حاضر 35 روستای این استان از روحانیون مستقر بهره مند هستند و 

چنانچه این طرح مورد حمایت مسئولان قرار گیرد، ظرفیت افزایش تعداد روحانیون مستقر وجود دارد.
حجت الاسلام اسکندری تاکید کرد: در سال گذشته همچنین بیش از هزار و 100 مبلغ دینی در مناسبت های مذهبی و 

انقلابی اعزام شده اند.
تشکیل 51 پایگاه هسته فرهنگی و بوستان معرفت

طرح اوقات فراغت اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم در سال 94 در دو بخش هسته فرهنگی جوان )ویژه جوانان 15 تا 25 
سال( و بوستان معرفت )ویژه کودکان و نوجوانان 10 تا 14 سال( با حضور 131 نفر از مربیان در تخصص های مختلف برگزار 

شد که رشد کیفی این طرح و غنی سازی اوقات فراغت شرکت کنندگان مثبت ارزیابی شده است.
حجت الاسلام اسکندری گفت: در سال گذشته 21 هسته فرهنگی جوان و 30 بوستان معرفت در قم تشکیل شد.

برگزاری کارگاه آموزشی، برگزاری گفتمان های اندیشه، فراگیری علوم قرآنی و معارف، برگزاری اردوهای تفریحی و 
آموزشی درون و برون استانی، برنامه های هنری و ورزشی و آموزش رایانه از جمله فعالیت های انجام شده در طرح اوقات 

فراغت بود.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به فعالیت های امور مساجد این اداره کل از برگزاری دوره های مختلف آموزشی 

ویژه ائمه جماعات و پشتیبانی از مساجد فعال در فضای مجازی خبر داد.
وی تاکید کرد: ائمه جماعات مساجد علاوه بر برپایی نماز جماعت در برخی طرح های فرهنگی و تبلیغی همچون تفسیر 
جزء 30 قرآن کریم، پاسخ به شبهات دینی، تهیه جهیزیه نیازمندان از طریق خیرین، جمع آوری چند تن دارو برای نیازمندان 

مناطق محروم، برگزاری مسابقات متنوع فرهنگی و قرآنی، مساعدت به امر خانه سازی نیازمندان و... اهتمام جدی داشتند.
ساماندهی هیئات مذهبی

ساماندهی هیئات مذهبی و نظارت بر فعالیت های این تشکل ها یکی دیگر از ماموریت های اداره کل تبلیغات اسلامی استان 
قم که در سال گذشته با جدیت دنبال شد.

حجت الاسلام اسکندری گفت: فعالیت هایی که در زمینه ساماندهی هیئت های مذهبی انجام شد، نتیجه بخش بوده و 
برخی بزرگان همچون آیت الله العظمی مکارم شیرازی اشاره داشتند که آسیب های عزاداری کاهش محسوسی داشته است.

وی از ساماندهی 300 هیئت مذهبی و 80 هیئت مذهبی دانش آموزی در سال گذشته خبر داد و افزود: در سال گذشته 
10 دوره آموزشی ویژه هیئت های مذهبی خواهران و برادران و 11 گردهمایی مسئولان هیئت های مذهبی استان برگزار شد.

حمایت از فعالیت هیئت های مذهبی، هم اندیشی اعضای شورای هیئات مذهبی با نخبگان، دیدار با مراجع عظام تقلید، 
ایجاد پایگاه های نوروزی، برپایی جلسات مختلف و ایستگاه های صلواتی و... از دیگر فعالیت های هیئت های مذهبی در سال 

گذشته بود.
حجت الاسلام اسکندری در تشریح فعالیت های کانون مداحان و شاعران آئینی، از برگزاری سوگواره شعر عاشورایی با حضور 
آیت الله العظمی مکارم شیرازی و اعزام کاروان دیدار با مقام معظم رهبری در سالروز ولادت حضرت فاطمه زهرا)س( خبر داد.

برگزاری دوره های آموزشی ویژه مداحان خواهر و برادر، برگزاری اردوی آموزشی - زیارتی اعضای کانون به مشهد، تجلیل از 
پیشکسوتان کانون مداحان و شواری هیئات مذهبی، برگزاری کنگره شعرعاشورایی، برگزاری مراسم با شکوه شعر فجر انقلاب، 
برگزاری مراسم شعرخوانی نبوی به مناسبت هفته وحدت با حضورشاعران اهل تسنن، همکاری در برگزاری دهمین جشنواره 
طلیعه ظهور، همکاری در برگزاری همایش طلایه داران نور، برگزاری ششمین مراسم شعرخوانی شعر کرامت به مناسبت 
رحلت حضرت معصومه)س( با همکاری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و... از دیگر فعالیت های کانون مداحان و شاعران 

آئینی استان قم در سال 94 بود.
ساماندهی مداحان و مبلغان خواهر

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با تشریح بخشی از فعالیت های امور بانوان اداره کل تصریح کرد: در سال 94 دوره های 
آموزشی ویژه مبلغات، بانوان مداح و مسئولان هیئت های مذهبی با موضوعات پیشگیری از آسیب های اجتماعی از جمله اعتیاد 
و طلاق، بررسی تحریفات عاشورا، مهدویت، طب اسلامی، سبک تغذیه اسلامی، فقه و شبهات حجاب، آسیب های شبکه های 

اجتماعی و ماهواره برگزار شد.
حجت الاسلام اسکندری، شناسایی و ساماندهی 397 مبلغه حوزوی و 700 مداح خواهر و مبلغات سنتی را یکی دیگر از 
فعالیت های این واحد ذکر کرد و افزود: برگزاری همایش های توجیهی، برپایی تجمع زینبیون در امامزاده علی بن جعفر)ع(، 
اعزام مبلغ ومشاور به 12 مدرسه در طول سال برای ارائه آموزش خانواده و مهارت های زندگی و پاسخ به شبهات دینی، اهدای 

بسته های فرهنگی و... از دیگر فعالیت های امور بانوان اداره کل بود.

اول تیرماه سالروز صدور فرمان امام خمینی)ره( مبنی بر تأسیس سازمان تبلیغات اسلامی گرامی باد

تبلور حیات معنوی در فعالیت های اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم



7سیاسی چهارشنبه - دوم تیرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره 4032

هر روز باید منتظر یک تخریب باشیم!

تخریب ها علیه دولت 
از کجا ساماندهی می شود؟

تخریب دولت یازدهم و مشخصا حسن روحانی از همان روزهای ابتدایی شروع به کار 
وی در پاستور آغاز شد. بسیاری از منتقدین و مخالفین وی که انتظار پیروزی او در انتخابات 
را نداشتند پس از ناکامی و شکست در انتخابات سعی کردند تا روحانی را رئیس جهور یک 

دوره ای کنند و برای این راه تمامی تلاش خود را به کار بگیرند. 
مخالفین روحانی با خود عهد بستند تا با تخریب و یک دوره ای کردن او بار دیگر به 

ساختمان پاستور برگردند و مدیریت امروز کشور را به دست بگیرند. 
تخریب از همان جایی شروع شد که اعلام کردند سی دی جلسه زنانه ای که همسر 
رئیس جمهور در مدح حضرت فاطمه زهرا برگزار شده بود را دارند و این مراسم یک شوی 
لباس بوده و به هر نفر 5 سکه طلا داده اند. آنها در تلاش بودند تا مراسمی که به سخنرانی 
دکتر الهی قمشه ای بوده است را به چالش بکشند و از همان روزهای اول استارت تخریب 

را بزنند. 
نماینده چهار دوره مجلس شورای اسلامی در  در همین رابطه محمدرضا خباز 
گفت وگویی اعلام  کرد که این تخریب و سخنان غیر اصولی قطعا کار یک نفر و یک گروه 
نیست و حتما این ها دارای یک تشکل بزرگ و اتاق فکر هستند. خباز گفت: من خودم قطع 

به یقین اسامی این اتاق فکر را نمی دانم. 
این عده به جای اینکه به حل مشکلاتی که خودشان به وجود آورده اند، کمک کنند 
باعث می شوند مشکلات ادامه پیدا کند. باید به این افراد گفت 8 سال کشور دست شما 
بود. این همه گرفتاری را شما برای کشور به وجود آوردید؛ اکنون که آقای دکتر روحانی 
تصمیم دارد با همت بالا این گرفتاری هایی که شما به وجود آوردید را برطرف کند، به جای 
اینکه تشکر کنید، دست مریزاد بگویید و برایش دعا کنید کارشکنی می کنید. همین گروه 

حامیان دولت سابق، امروز تخریب گران دولت آقای روحانی شده اند. 
تخریب دولت اما از آنجا پررنگ تر شد که روحانی توانست مهمترین وعده خود یعنی 
حل پرونده ای هسته ای را عملی کند. روحانی که قبل از انتخابات به مردم اعلام کرده بود 
پرونده ی هسته ای و تحریم ها را حل و فصل می کند تواست به این مهم دست پیدا کند و 

با همراهی تیم مذاکره کننده ی گره کور 12 ساله را باز کردند. 
در این شرایط بود که دلواپسان و مخالفان دولت و برجام به تخریب هرچه بیش تر 
دولت یازدهم پرداختند. در این شرایط بسیاری از کارشناسان معتقدند تخریب هایی که 
علیه دولت یازدهم طراحی می شود سازماندهی شده است و یک اتاق فکر این تخریب ها 

را طراحی می کند.
اخیرا نیز محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت نیز از ساخت اتاق فکر علیه روحانی خبر 
داد و گفت: هر هفته روزهای شنبه اتاق های فکری با انگیزه های سیاسی علیه دولت تشکیل 

می شود و مشخص می کند که در تخریب دولت روی چه موضوعاتی متمرکز شوند. 
البته این موضوع شاید کمی طبیعی به نظر برسد. با نزدیک شدن به انتخابات 
ریاست جمهوری سال 96 تلاش جریان ها نیز برای تخریب طرف مقابل نیز بیشتر می شود 
که این خود جای نگرانی دارد. احزاب در زمان باقی مانده می خواهند تا جو جامعه را به 
سمت خود و علیه تیم مقابل سوق دهند تا بتوانند علاوه بر اینکه روحانی را یک دوره ای 
کنند، بتوانند 8 سال بر کرسی ساختمان پاستور تکیه بزنند. اتفاقی که طبق سابقه گذشته 

بعید است رقم بخورد.

نیاز اصلاح طلبان به یک لابی گر قدرتمند
ماجرای انتخاب روسای کمیسیون های تخصصی مجلس دهم نشان داد بر خلاف 
تصورات حداکثری فراکسیون امید به لحاظ سیاسی از انسجام قوی در سازماندهی پارلمانی 

برخوردار نیستند.

در ماجرای انتخاب روسای کمیسیون ها از میان 13 رییس کمیسیون تنها 2 رئیس 
اصلاح طلب و از فهرست امید هستند. اصول گرایان توانستند با رایزنی های سیاسی اکثریت 
خود را نشان دهند. با این اتفاقات مشخص شد که اصلاح طلبان یک اقلیت 103 نفره در 
مجلس هستند که البته اقلیت قدرتمندی به حساب می آید. مشکل اصلی این اقلیت اما 
نبود تجربه سیاسی است. اتفاقات ماه اول مجلس نشان داد که اصلاح طلبان جوان در عرصه 

پارلمان از تجربه کافی برخوردار نیستند.
صحبت های مصطفی کواکبیان به خوبی حکایت از این معنا دارد. وی با اشاره به انتخاب 
روسای فراکسیون ها گفت: »عده ای به روی ما لبخند می زنند و از پشت خنجر. در انتخابات 
کمیسیون ها کاملا این مسئله را شاهد بودیم. افرادی در عرصه سیاست مغازه 2 نبش باز 

می کنند و این از نبود تقواست.«
از آن سو اصول گرایان به ویژه اصول گرایان نزدیک به دولت نشان دادند به واسطه حضور 
پیاپی در مجلس، از تجربه کافی در زمینه سیاست های پارلمان برخوردار هستند. آنها حتی 
توانستند از جریان افراطی اصول گرا برای به کرسی ریاست نشان دادن لاریجانی استفاده 
کنند و بعد از آن مسیر خود را از آنها جدا کنند و به سوی تشکیل فراکسیون اعتدال بروند.

آن گونه که از شواهد امر پیداست، اصلاح طلبان برای ادامه نقش آفرینی در مجلس 
دهم احتیاج به یک لابی گر سیاسی قدرتمند دارند. فردی مانند باهنر در مجالس هفتم و 
هشتم ونهم و بهزاد نبوی در مجلس ششم که بتواند مسیر تصمیم گیری ها را در راهروهای 

پارلمان عوض کند.
باهنر چند سال پیش در یک جمع دانشجویی به یکی از دانشجویان که از او درباره توان 
لابی گری اش سوال می کند، گفته بود: »لابی یعنی مخ زنی و همفکر کردن نمایندگان با 
یکدیگر. از این رو می توان گفت مجلس غیر از لابی کاری ندارد و کسی که بخواهد رئیس 

و نائب رئیس شود، باید لابی قوی داشته باشد؛ چرا که سیاست بدون لابی جلو نمیرود.«
اصلاح طلبان امروز در مجلس با فقدان چنین نیرویی روبه رو هستند. کاری که بهزاد 
نبوی در مجلس ششم  انجام می داد. تا اینجای کار، نمایندگانی که سابقه نمایندگی در 
دوره های مختلف مجلس را دارند از جمله الیاس حضرتی، کواکبیان، تابش و غلامرضا 
تاج گردون هم نتوانستند نقش موثری برای اصلاح طلبان بازی کنند. حتی عارف، نفر اول 
مردم تهران در انتخابات مجلس دهم نیز تا اینجای کار نتوانسته است یک اتحاد درونی را 

میان اصلاح طلبان مجلس دهم و اعضای فراکسیون امید ایجاد کند.
اصلاح طلبان یک شطرنج باز ماهر در مجلس کم دارند. آن سو لاریجانی، جلالی و 
نعمتی به خوبی توانسته اند به واسطه تجربه نمایندگی مسیر را برای قدرت نمایی خود 
باز کنند. در این سو نیز به نماینده ای نیاز است که در صحن فعال باشد و با این و آن 
نماینده مذاکره کند. به نظر می رسد خود دکتر عارف هم این قابلیت را دارد اما به دلایلی 
آن را بالفعل نکرده اما اگر نمی خواهد بالفعل کند، انتظار می رود زمینه آن را برای دیگری 

فراهم سازد.«
منبع: عصر ایران

نکــته

دریــچه

 رییس جمهوری، همه جناح ها و تشکل های سیاسی کشور را 
برای رسیدن به اهداف ملی و انقلابی و رفع مسایل اساسی کشور، به 
اتحاد و وحدت فرا خواند و تصریح کرد: رقابت های سیاسی با پایان 
فصل انتخابات باید جای خود را به رفاقت و تلاش مشترک برای رفع 

مشکلات کشور بدهند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی 
دوشنبه شب و در ضیافت افطار با فعالان سیاسی کشور اظهار داشت: 
در جامعه اسلامی، رعایت اخلاق سیاسی بسیار حائز اهمیت است. 
باید اگر در انتخاباتی پیروز و به عبارتی قهرمان نشدیم، پهلوان باشیم.

پهلوانی را در زندگی سیاسی نباید از یاد ببریم
رییس جمهوری با بیان اینکه پهلوانی را در زندگی سیاسی نیز 
نباید از یاد ببریم،  گفت: پهلوانی بالاتر از قهرمانی است و چقدر نیک 
که افرادی هم قهرمان و هم پهلوان باشند و البته متاسفانه شمار 
پهلوانان سیاسی ما کمتر از قهرمانان سیاسی است. دکتر روحانی، 
دشمنان را تنها برندگان اختلافات احتمالی در کشور دانست و افزود:  
باید در مسیر اجماع سازی گام برداریم و در قالب رقابت سالم سیاسی، 
از میزان اختلافات احتمالی بکاهیم و همه برای تقویت و توسعه کشور 

تلاش کنیم.

نقد و خیرخواهی، حق و وظیفه همگانی است
رییس جمهوری خطاب به نمایندگان جناح های سیاسی کشور، با 
رد ایده سیاست به معنای دست یافتن به قدرت به هر قیمتی، گفت: 
سیاست به معنای دستیابی به خیر جمعی و تدبیر برای حل معضلات 
و گام برداشتن به سمت پیشرفت جامعه است و در تقویت این مسیر، 

باید با یکدیگر مهربان تر باشیم.
دکتر روحانی، نقد و خیرخواهی را حق و وظیفه همگانی دانست و 
اظهار داشت: نقد با تضعیف کاملا متفاوت است. همه احزاب و جناح 
ها در کشور باید با وحدت و تلاش مشترک برای کاستن از مشکلات 
کشور، 40 سالگی انقلاب اسلامی را  به یک جشن بزرگ ملی در برابر 

جهانیان تبدیل کنیم.

دولت یازدهم یک دولت فراجناحی است
رییس جمهوری با تاکید بر اینکه »دولت یازدهم یک دولت 
فراجناحی است«، اظهار داشت: از ابتدای فعالیت دولت تلاش داشتم 
تا نمایندگان جناح ها با افکار مختلف دور میز دولت و برای آبادانی 

کشور تلاش کنند.
دکتر روحانی در این نشست همچنین به جناح ها و تشکل های 
سیاسی پیشنهاد داد که نمایندگان آنان ماهیانه نشستی را برگزار 
کنند و در آن به بررسی و ارائه راهکار درباره مسایل و معضلات اصلی 

کشور بپردازند که همگان روی آن اشتراک نظر دارند.
رییس جمهوری همچنین به تلاش های دولت برای رونق و 
توسعه کشور و کاهش تورم اشاره کرد و گفت: امروز طبق آخرین 

آماری که اعلام شد تورم در کشور تک رقمی شد و این یکی از 
آرزوهای دولت یازدهم بود که رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز بر آن 
تاکید داشتند و امیدواریم در همه زمینه ها و در کنار هم با دوستی، 

اتحاد و وحدت بتوانیم به اهداف ملی دست یابیم.
دکتر روحانی در ابتدای این مراسم نیز با تبریک میلاد با سعادت 
امام حسن مجتبی )ع( گفت: امام حسن مجتبی )ع(، امام  صلح و 
رحمت و امامی است که به ما یاد داد که باید برای اجرای وظیفه الهی 
و کمک به مردم تصمیمات شجاعانه ای گرفت هر چند که بخاطر این 

تصمیمات حتی از سوی برخی افراد نیز ملامت شد.
در ابتدای این مراسم نیز پنج نفر از نمایندگان جناح ها و فعالان 

سیاسی کشور به طرح دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند.
در  مراسم  این  در  والمسلمین موسوی لاری  الاسلام  حجت 
سخنانی با تقدیر از رییس جمهوری به خاطر میزبانی از فعالان 
سیاسی با گرایشات و سلایق مختلف در کشور، اظهار داشت: همه 
فعالان سیاسی در این موضوع اشتراک نظر دارند که تمامی گرایش ها 
باید برای رفع مشکلات معیشتی و اقتصادی کشور همکاری و کمک 

کنند.

حجت الاسلام موسوی لاری:
مردم فضای پرخاش، توهین 
و افراطی گری را نمی پذیرند

ریاست  انتخابات  در  ایران  ملت  اینکه  بیان  با  موسوی لاری 

جمهوری سال  92 و مجلس شورای اسلامی در سال 94 اعلام 
کردند که فضای پرخاش، توهین و افراطی گری را نمی پذیرند، افزود:  
باید به گونه ای فضای امید و آرامش در کشور ارتقا پیدا کند که 

موجبات رشد و توسعه را به وجود آورد.
این فعال سیاسی با اشاره به اینکه دولت در حوزه سیاست خارجی 
قدرتمندانه حضور یافته و آثار و علایم مثبت آن در مناسبات بین 
المللی نمایان است، خاطرنشان کرد: اکنون با توجه به آغاز کار مجلس 
دهم باید به حل مسائل و مشکلات داخلی نیز توجه کرده و در این 

راستا تلاش کنیم.
وی با اشاره به لزوم توجه بیشتر به احزاب، قومیت ها و مذاهب 
گوناگون در نگاه جدید به مسائل داخلی خواستار فعال شدن بازرسی 
ویژه در نهاد ریاست جمهوری و شفاف سازی و مواجهه مستقیم با 

افکار عمومی در موضوع حقوق های بالای برخی مدیران شد.

حجت الاسلام ابوترابی فرد:
دغدغه ما باید سپردن مسئولیت به اهل آن باشد

حجت الاسلام والمسلمین سید محمدحسن ابوترابی فرد نیز در 
این مراسم با اشاره به ضرورت اقامه و برپا کردن دین در جامعه به 
عنوان وظیفه اصلی مسئولان در کشور اسلامی، خاطرنشان کرد: 
متاسفانه برداشتن قدم های غیر عالمانه در حوزه های مختلف تصمیم 
گیری و اجراء و روابط میان جریانات سیاسی باعث عدم موفقیت 
در عرصه های مختلف شده و این در حالی است که دغدغه ما باید 

سپردن مسئولیت به اهل آن باشد.
ابوترابی فرد با اشاره به اینکه اختلافات میان جریانات و فعالان 
سیاسی، آن ها را از پیمودن راه خدا و اقامه دین در جامعه باز می دارد، 
افزود: باید در حول دین و بر اساس اصول و ارکان دینی به هم نزدیک 
شویم  تا به واسطه آن بتوانیم ملت و رهبری را برای رسیدن به افق 

های متعالی یاری کنیم.
دکتر نوبخت مسئول کمیسیون بهداشت و درمان مجلس دهم 
نیز در این  مراسم  با اشاره به اقدامات دولت تدبیر و امید در حوزه 
بهداشت و درمان و سلامت مردم، گفت: تلاش های دولتمردان برای 
حفظ سلامت مردم و تامین امنیت در کشور بسیار حائز اهمیت و 

قابل تقدیر است.
خانم زهرا ساعی نماینده مردم تبریز نیز در این دیدار با قدردانی 
از زحمات و فعالیت های  دولت تدبیر و امید در حوزه های مختلف، 
بر لزوم تقویت گفتمان اعتدال، تدبیر و عقلانیت تاکید کرد و گفت: 
انتخابات ریاست جمهوری سال 92 نقطه عطفی در تاریخ سیاسی 
کشور و پیروزی عقلانیت و تدبیر بر بی قانونی و تصمیمات خلق الساعه 
بود و این گفتمان در انتخابات سال گذشته نیز با اقبال عمومی مواجه 

گردید.
وی افزود: باید با همدلی و همگرایی بر مشکلات فایق آمده و 

الگوی عقلانیت و تدبیر را در انتخابات آینده کشور نیز دنبال کرد.
هادی خانیکی استاد دانشگاه و فعال سیاسی اصلاح طلب نیز 
با تاکید بر لزوم استفاده از فرصت ها و ظرفیت های نهفته در 
جامعه در راستای حل و فصل مشکلات کشور، اظهار داشت: یکی 
از فرصت ها این بود که ملت ایران توانست طعم شیرین تدبیر را 
در سیاست خارجی بچشد و از این الگو حداقل می توان در دو 
موضوع داخلی یعنی بهبود فضای کسب و کار و معیشت مردم و 
نیز سامان دادن به مشارکت سیاسی و حل مشکل تحزب در کشور 

نیز استفاده کرد.
امروز در  اجتماعی گفت:  روابط  و  ارتباطات  استاد حوزه  این 
لایه های زیرین جامعه با مشکلات اجتماعی بزرگی مواجه هستیم 
که چه بسا بزرگ تر از مسایل سیاسی و اقتصادی هستند و آن تهدید 
انسجام اجتماعی در سه سطح نخبگان سیاسی، جامعه و دولت و 

افزایش شکاف بین نسل های جامعه است.
وی تصریح کرد: مسأله امروز جامعه ضرورت درک مشترک و 
توافق بر سر مسایل، تهدیدات و منافع ملی است و در این راستا 
اصولگرایی، اصلاح گرایی و اعتدال گرایی مسئولیت مشترک دارند چرا 

که دردهای مشترک به صورت جداگانه درمان پذیر نیست.
خانیکی گفت: نیاز امروز و فردای ما، جامعه ای توانمند و برخوردار 
از سرمایه اجتماعی بالا و حساس نسبت به سرمایه های فرهنگی است 
و امروز همه باید دست به دست هم داده تا بتوانیم ازظرفیت های 
نهفته خود برای غلبه بر مشکلات استفاده نماییم و در این راستا 
می توان از شخصیت هایی که مورد وثوق جامعه هستند، استفاده 

بهتری به عمل آورد.

دکتر روحانی در ضیافت افطار با فعالان سیاسی کشور:

رقابت های سیاسی را به رفاقت تبدیل کنیم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای محمد صادق رضوانی کاشانی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
که سند مالکیت پلاک 10771/2/375 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم در صفحه 547 
دفتر 233 ذیل ثبت 35440 بنام محمد صادق رضوانی کاشانی ثبت و سند صادر شده 
است. نامبرده اعلام داشته سند در اثر جابجایی  مفقود گردیده و نامبرده تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

 
معاون کل سرپرست نهاد ریاست جمهوری اسلامی ایران گفت: 
تعداد زیادی از نامزد ها در بین گروه های 24 گانه اصلاح طلب ها هم 
نبودند، درعین حال به نظرم رهبران اصلاح طلب از نتیجه انتخابات 

راضی هستند.
ائتلاف  فرایند  به  اشاره  با  ایلنا،  با  بانک در گفت و گو  مرتضی 
اصلاح  طلبان در انتخابات مجلس دهم اظهار داشت: بعضی مسائل اگر 

مطرح شود بیشتر باعث خوشحالی طرف مقابل می شود.
او ادامه داد: از سال 92 اتفاقی در کشور افتاد که گروه های سیاسی 
همسو با در نظرگرفتن حداقل ها وارد صحنه سیاسی شدند چون 
شرایط سیاسی- اجتماعی ایجاب می کرد که از آرمان گرایی که هر کدام 

از گروه ها و احزاب داشتند، دست بکشند و به فکر آینده کشور باشند.
معاون کل سرپرست نهاد ریاست جمهوری افزود: بسیاری از 
انتظارهایی که در ابتدا داشتند، کنار گذاشته شد و به این ترتیب در 
سال 92 اصلاح طلب ها و اعتدالگرا ها دست به دست هم دادند و جریان 
92 را پشت سر گذاشتند و این جریان با    همان ویژگی ها ادامه پیدا کرد.

در انتخابات مجلس کف خواسته ها در نظر گرفته شد
بانک ادامه داد: در انتخابات مجلس هم کف خواسته ها در نظر گرفته 
شد و این وضعیت ادامه پیدا کرد، ما هم نباید اجازه دهیم این انسجام و 
همفکری دچار خدشه شود. حزب اعتدال و توسعه هم همین مسئله را 
مورد توجه قرار داده است و معتقد بود آرایش سیاسی که در سال 92 
ایجاد شده بود، در سال 94 هم کارساز خواهد بود و باید در سال 96 

هم همین مسیر را ادامه دهیم.
عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه با بیان اینکه کنشگران 
سیاسیِ همسو به این نتیجه رسیدند که انسجام و هماهنگی ایجاد 
کنند و با حداقل خواسته ها و برنامه ها وارد کارزار انتخابات شوند، عنوان 

کرد: نباید این مؤلفه را از این زیربنا خارج کنیم.

امروز روز تقسیم غنائم نیست
مرتضی بانک گفت: ما زیربنای اولیه ای گذاشتیم که با هماهنگی 
و همفکری و با توجه به کسب حداقل ها، انسجام ایجاد کنیم چراکه 
هر چقدر دستاورد ها از حداقل بالا تر برود، منفعت بیشتری فراهم شده 
است. وی افزود: امروز روز تقسیم غنائم نیست. اگر وارد علل شویم شاید 
خیلی از مسائل از سوی دو طرف مطرح شود که قابل بررسی است. 
ضمن اینکه امروز بالا تر از حداقل های را بدست آوردیم و هم در سال 
92 و هم در سال 94 نتایج بسیار ارزشمندتری برای این گروه همراه 

به ارمغان آمد.

مجلس دهم بهتر می تواند آینده کشور را محقق کند
بانک تاکید کرد: امروز خیلی مسائل عوض شده است و نباید به 

روبنا ها توجه کنیم که مثلا رئیس خبرگان چه کسی است یا رئیس مجلس عوض نشده است. 
شخصاً معتقدم این مجلس بهتر می تواند آینده کشور را محقق کند و به مسائل ملی بیشتر 
بپردازد. امروز کنشگران سیاسی معتقدند باید وضعیت تغییر کند و در مسیر این تغییر معتقدم 

این مجلس می تواند تاثیرگذار باشد.

گاهی در دسته بندی ها نمی توان موضع روشنی داشت
او تفاوت ایجاد شده بین مجلس فعلی و مجلس قبلی را حرکت کشور در مسیر خردورزی 
خواند و افزود: اصلاح طلبان در قم از آقای لاریجانی حمایت کردند. بعد بعضی از نمایندگان هم 
از ایشان برای ریاست مجلس حمایت کردند. گاهی در دسته بندی ها اشکالاتی به وجود می آید 

که نمی توان درباره آن موضع روشنی داشت.

مجلس دهم عقلانیت بیشتری دارد
معاون کل سرپرست نهاد ریاست جمهوری تصریح کرد: هدفمان این بود که مجلسی با 
عقلانیت بیشتر ایجاد شود و خوشبختانه ایجاد شد. همه مجموعه دنبال حضور عناصر معتدل 
در لیست بودند که انجام شد. به عنوان مثال در تهران بسیاری از کنشگران اصلاح طلب و 
اعتدالگرا حذف شده بودند. او متذکر شد: تمامی کاندیدهای درون حزب اعتدال و توسعه 
حذف شدند و علیرغم تلاش هایی که شد نتوانستند در انتخابات حضور پیدا کنند و بعد که 
ردصلاحیت شدند، قرار شد بهترین افراد موجود انتخاب شوند. ممکن هم بود بعضی از این افراد 
که وارد مجلس شوند رفتارهای غیر تشکیلاتی داشته باشند، اما بحث این بود که حتی این فرد 

غیرتشکیلاتی، همراه تر حرکت می کند.

رهبران اصلاح طلب از نتیجه انتخابات راضی هستند
عضو ارشد حزب اعتدال و توسعه تاکید کرد: تعداد زیادی از نامزد ها در بین گروه های 24 

گانه اصلاح طلب ها هم نبودند، درعین حال
این فعال سیاسی اعتدالگرا درباره مهم ترین رقیب روحانی در انتخابات 96 گفت انتخابات 
ریاست جمهوری معمولا دو قطبی است. با این حال اصولگرایان هنوز نتوانسته اند کسی را به 
عنوان کاندیدا معرفی کنند که مورد اجماع اصولگرایان باشد و وجهه مردمی داشته باشد. از 
طرفی کسی که چند بار در انتخابات شرکت کرده و رای نیاورده است، اگر روی نامزدی خود 

اصرار کند، وارد تقابل با مردم شده است.

احمدی نژاد رقیب جدی برای روحانی نیست
بانک یادآور شد: احمدی نژاد هم رقیب جدی برای روحانی نیست او دوست دارد در رسانه ها 
تیتر شود و این رفتار ها را برای همین انجام می دهد. این کار توسط هر کسی که معرفی شود او 
به خواسته خود رسیده است، اما به هیچ وجه اصولگرایان روی احمدی نژاد اجماع نخواهند کرد 

و چون تعدد کاندید اها به ضرر آن هاست، در    نهایت فرد دیگری نامزد خواهد شد.

او افزود: به نظر می رسد شعارهای احمدی نژاد هم اعتباری ندارد مثلا شعار مبارزه با فساد در 
حالی از سوی او و دوستانش مطرح می شد که بیشترین فساد در آن دولت اتفاق افتاد. به نظر 
من جمع اصلی اصولگرایان باید کسی را معرفی کنند که متمایز باشند و به نظر می رسد این 
برگ برای اصولگرایان در حال حاضر وجود ندارد. معاون کل سرپرست نهاد ریاست جمهوری با 
اشاره به موضوع برجام 2 و 3 گفت: برداشت من این است که این مجلس بسیار موفق خواهد 
بود و این موفقیت نتیجه کار اصلاح طلبان و اعتدالگریان است و معتقدم همین مشارکت بالا و 

نتیجه انتخابات به خصوص در تهران،   همان برجام 2 بود.

اولویت روحانی در یک سال آینده گشایش اقتصادی است
مرتضی بانک گفت: فضای مهندسی شده که برای نامزدهای این طرف وجود داشت در 
این برنامه شکسته شد و به نظر می رسد اولویت روحانی در یک سال آینده گشایش در مسائل 
اقتصادی است که امیدوارم با هماهنگی مجلس اتفاق بیفتد. البته حل مشکلات زمان می برد اما 

برنامه های دولت در این زمینه جدی است.

ترمیم کابینه بر عهده رئیس جمهور است
عضو ارشد حزب اعتدال و توسعه درباره احتمال استعفای آقای نعمت زاده و حضور در 
ستاد انتخاباتی روحانی گفت: چنین موضوعی به هیچ عنوان مطرح نشده است، اما درباره 
شایعات دیگری که شنیده می شود باید رئیس جمهور تصمیم گیری کند. ترمیم کابینه بر عهده 

رئیس جمهور است و هیچ کس دیگری جز ایشان نمی تواند در این زمینه اظهارنظر کند.

جناح مقابل با موفقیت های دولت، قوی تر عمل می کند
مرتضی بانک در پاسخ به این سوال که اولویت های دولت در سال آینده که مجلس همسو تر 
با دولت خواهد بود چه مسائلی است، متذکر شد: هر موفقیتی که دولت به دست می آورد، از 
جناح مقابل هجمه قوی تری علیه دولت به وجود می آید. در داستان برجام دیدید که طرف 

مقابل چه فضایی ایجاد کرد تا برجام را یک عدم موفقیت نشان دهد و موفق نشد.

ستاد قدرتمندی برای تخریب دولت تشکیل شده است
او افزود: ستاد قدرتمندی برای تخریب دولت تشکیل شده است که با استفاده از امکانات 
گسترده ای که دارد افکار عمومی را تحت الشعاع قرار می دهد و تا زمان انتخابات این موضوع را 
گسترده تر می کنند. این ها مشکل ریز را به یک بحران عمومی تبدیل می کنند و برای تخریب 
دولت و مایوس کردن مردم از آن استفاده می کنند. این همه فشار تبلیغات رسمی گسترده که 

به وجود آورده اند، برای ضربه زدن به دولت است که باید به این مسئله توجه شود.

جریان اجتماعی که در سال 92 ایجاد شده هنوز فعال است
او در پیش بینی نتیجه انتخابات 96 گفت: جریان اجتماعی که در سال 92 ایجاد شده هنوز 
فعال است و معقتد است می تواند در کنار این دولت به اهداف خود نزدیک شود. با این حال 

همیشه مقاومت و مخالفت وجود دارد.
مرتضی بانک حوزه سینما و موسیقی را از حوزه هایی دانست که 
طرف مقابل با رفتارهای دولت مقابله کرده است و خاطرنشان کرد: 
جامعه متوجه این بی اخلاقی ها هست و نشاط خود را برای انتخابات 

سال آینده حفظ خواهد کرد.

روحانی رئیس جمهور پیروز در انتخابات 96 است
او حسن روحانی را رئیس جمهور پیروز در انتخابات سال 96 
پیش بینی کرد و افزود: گزینه ای بهتر از ایشان وجود ندارد و صحبت هایی 
مثل رد صلاحیت ایشان بیشتر آرزوهایی است که مخالفان به زبان 

می آورند.

بخش معتدل اصولگرایان از روحانی حمایت می کنند
معاون کل سرپرست نهاد ریاست جمهوی گفت: همه کسانی که 
می خواهند کشور با عقل و تدبیر اداره شود به این جریان می پیوندند 
که بخش عمده اصلاح طلبان در این دسته قرار می گیرند. بخشی از 
اصولگرایان نیز که نگران آینده کشور هستند و به دنبال تندروی نیستند، 
نیز از آقای روحانی حمایت می کنند. ایشان اهل بده بستان نیست اما 
جمع عمده ای از جریان اصلاح طلب و قسمتی از جریان اصولگرا معتقد 

است می تواند به روحانی اعتماد کند.
او تاکید کرد: اصولگرایان راه خود را خواهند رفت، اما بخشی از آن ها 

احتمالا از آقای روحانی حمایت خواهند کرد.

روحانی نامزد اصلاح طلبان در انتخابات آینده است
مرتضی بانک به شایعاتی که درباره معرفی نامزدی به جز آقای 
روحانی در انتخابات ریاست جمهوری سال 96 از سوی اصلاح طلبان 
وجود دارد اشاره کرد و گفت: دلایل زیادی وجود دارد که چنین ایده ای 

در ذهن و فکر اصلاح طلبان وجود ندارد.

برخی قوانین مجلس نهم برای فشار به دولت بود
این فعال سیاسی اعتدالگرا به قوانینی که مجلس نهم برای فشار به 
دولت در ماه های آخر تصویب کرده بود، اشاره کرد و گفت: قوانینی مثل 
تغییر در استعلام ها یا عدم تصویب بعضی موارد مربوط به قانون برنامه 
سال 95 یا موضوعات دیگر. طبیعتا دولت موظف به اجرای قانون است؛ 
مثلا درباره توقف پرداخت بخشی از یارانه بگیران دولت اعلام کرد که 
امکان شناسایی این افراد وجود ندارد. دولت باید هم قانون را اجرا کند و 
هم اگر اصلاحاتی نیاز دارد به مجلس ببرد تا اصلاحات لازم انجام دهد.

شعار افزایش یارانه ها از سوی احمدی نژاد 
برای مردم جذاب نیست

مرتضی بانک درباره وعده 250 هزارتومان یارانه که از سوی بعضی از حامیان احمدی نژاد 
برای انتخابات سال 96 مطرح می شود، تصریح کرد: از او از این شعار ها زیاد شنیده ایم. از سویی 
برای مردم مسجل شده که این روش پرداخت درست نیست و در گذشته که این رقم پرداخت 
شده بود، قیمت همه اقلام ضروری زندگی مردم افزایش سرسام آوری داشت. به نظر می رسد 
این خیلی شعار گیرایی برای مردم نخواهد بود و مردم ضررهای این تصمیم را در زندگی 

شخصی خود احساس کرده اند.

روحانی تدارکاتچی نشد
عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه تاکید کرد: با وجود واکنش هایی که در حوزه 
فرهنگ انجام شده است، شاهد گشایش های زیادی در این عرصه هستیم و دولت هم در این 
زمینه تلاش خود را بیشتر خواهد کرد تا با دستگاه هایی که مجوز ها را لغو می کنند تعامل 
بیشتری داشته باشد و از برخورد جریان هایی که مانع برگزاری برنامه های فرهنگی می شوند، 
جلوگیری کنیم. چراکه هیچکس نمی خواهد آسیبی به فرهنگ غنی ایران وارد شود. ضمن 
اینکه نهادهای فرهنگی زیادی در کشور وجود دارند و همه باید تلاش کنند فرهنگ جامعه 

را ارتقاء دهند و صداوسیما به عنوان فراگیر ترین رسانه وظیفه خطیری در این مسئله دارد.
بانک از دیدار پیش روی اصحاب فرهنگ و هنر با رئیس جمهور خبر داد و گفت: با توجه به 
رابطه خوب دولت با اصحاب فرهنگ و هنر سعی می شود در این دیدار نیز فرصت طرح دغدغه 

اهالی فرهنگ فراهم شود و این رابطه خوب ادامه دار باشد.
او در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا رئیس جمهور  به نظر شما نقش تدارکاتچی دارد یا 
توانسته در برخی موارد اثرگذار باشد، تاکید کرد: بعضی ها دوست دارند روسای جمهور به سمتی 
بروند که تدارکاتچی بشوند، اما این دولت اثرگذار است. همین تصویب برجام یکی از کارهای 

مهم دولت بود که در تاریخ ثبت خواهد شد.

برجام در تاریخ ایران ثبت خواهد شد
عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه متذکر شد: ما در برجام به یک انسجام داخلی 
رسیدیم و با همه جریان های سیاسی توانستیم با رهبری انقلاب حرکتی اثرگذار در کشور انجام 
دهیم که این در تاریخ ایران ثبت خواهد شد و درحافظه تاریخی ایران خواهد ماند. این یعنی 

دولت اثرگذار.

تورم امسال به زیر ده درصد می رسد
مرتضی بانک به تورم چهل درصدی کشور اشاره و تصریح کرد: این تورم امسال به زیر 
ده درصد می رسد و این در تاریخ کشور بی سابقه است. چنانچه تعداد زنانی که در این دولت 
مسئولیت گرفتند نیز بی سابقه است و مسئولیت هایی مثل فرمانداری در یک شهرستان 
سیستان و بلوچستان نیز از تلاش دولت برای تغییر خبر می دهد. البته ضعف وجود دارد اما 

سمت و سو به سمت هدفی عالی است.

پروانه اشتغال به کار نظام مهندسی 

ساختمان در رشته معماری پایه دو بنام 

اینجانب مهدی پورنجاتی به شماره 

پروانه 24/100/00256 مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد. 

مفقودی

معاون کل سرپرست نهاد ریاست جمهوری:

روحانی اهل بده بستان نیست 

 ستاد قدرتمندی برای تخریب دولت تشکیل شده است که با 
استفاده از امکانات گسترده ای که دارد افکار عمومی را تحت 

الشعاع قرار می دهد و تا زمان انتخابات این موضوع را گسترده تر 
می کنند. این ها مشکل ریز را به یک بحران عمومی تبدیل می کنند 
و برای تخریب دولت و مایوس کردن مردم از آن استفاده می کنند. 
این همه فشار تبلیغات رسمی گسترده که به وجود آورده اند، برای 

ضربه زدن به دولت است که باید به این مسئله توجه شود



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.com88بحار الأنوار: 44 / 89 / 2؛ ميزان الحكمه: ج10، ص

امام حسن مجتبی علیه السلام

صاحب امتياز و مدیرمسئول: حيدر ضيغمی
قائم مقام مدیرمسئول و سردبير: حسين عبداللهی

تلفن: 32903209 - 32920855 صندوق پستی: 37185/4495 
نشانی: قم، ميدان مفيد، بلوار شهيد کریمی، نبش کوچه 4، ساختمان شهاب، طبقه سوم، واحد 3

اذان صبح:4/10 طلوع آفتاب:5/54 اذان ظهر:13/08 اذان مغرب: 20/43

ان
یح

:  ر
اپ

چ
02

1 -
 65

60
79

بزرگوارى، احسان كردن داوطلبانه است و 17

دَهِش پيش از خواهش

چهارشنبه - دوم تیرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4032

 رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان قم با بیان اینکه برنامه فرهنگی استان 
خروجی چشمگیری ندارد، گفت: 1400 
میلیارد تومان از بودجه فرهنگی کشور به 

قم اختصاص دارد.
به گزارش مهر، سید حسن رضوی در 
مقاومتی  اقتصاد  فرماندهی  ستاد  جلسه 
که شامگاه دوشنبه در تالار امام جواد )ع( 
استانداری قم برگزار شد با بیان اینکه هر 
بحث اقتصادی، در زمره اقتصاد مقاومتی 
نمی گنجد، ابراز کرد: ارائه طرح ها در ستاد 
اقتصاد مقاومتی نباید در راستای کارهای 
سازمان های  اداری  و  جاری  روزمره، 
با  اینکه کشور  اعلام  با  باشد. وی  دولتی 
رکوردی ترین شرایط 60 ساله اخیر مواجه 
است، گفت: در کشور ما بیش از یک چهارم 

بودجه کشور، معادل 50 هزار میلیاد صرف 
برنامه های هدفمندی می شود.

دبیر ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
استان قم با تأکید بر اینکه نباید پروژه های 
جدید در استان مطرح شود، گفت: در استان 
آنقدر پروژه بلاتکیلف داریم که نیاز به طرح 
و تعریف پروژه های جدید نیست و باید با 

مدیریت درست آن ها را فعال و تمام کنیم.
سازمان های  میان  ناهماهنگی  از  وی 
و  کرد  انتقاد  پروژه ها  از  برخی  در  استان 
گفت: با وجود اینکه بانک توسعه تعاون برای 
تعویض 23 کیلومتر از شبکه فرسوده آب 
رسانی استان 60 میلیارد تومان اختصاص 
داده است اما به دلیل ناهماهنگی و وجود 
بروکراسی های اداری این پروژه مهم معطل 
مانده است. رضوی با تأکید بر اینکه دولت 

بودجه جدیدی به استان تزریق نکرده است، 
گفت: وقتی دولت از وزارتخانه ها می خواهد 
که خودشان تأمین منابع کنند به منزله این 
است که خبری از افزایش بودجه نیست و 

دستش خالی است.
 وی از نبود خروجی مناسب فرهنگی از 
شهر مذهبی قم را یک معضل مهم ارزیابی 
کرد و گفت:  1400 میلیارد تومان از 5200 
میلیارد تومان از بودجه فرهنگی کشور در 

اختیار استان قم است.
به  اینکه  وجود  با  داد:  ادامه  رضوی 
نسبت کل کشور منابع خوبی در اختیار 
برنامه های فرهنگی استان است اما نه در 
بخش دولتی و نه در مجموعه غیردولتی 
شاهد خروجی چشمگیر و موثری در حوزه 
فرهنگی نیستیم. وی اطلاع رسانی درست 

و فرهنگ سازی در مورد پروژه های استان 
را ضروری دانست و گفت: چرا باید مردم 
و حتی برخی از مسئولان رده بالای استان 
از طرح توجیهی و فلسفه اجرای برخی از 
پروژه ها بی اطلاع باشند. دبیر ستاد فرماندهی 
اینکه  بیان  با  اقتصاد مقاومتی استان قم 
همراهی  سبب  شهری  پروژه های  تبیین 
حال  در  گفت:  می شود،  مردم  آرامش  و 
حاض پروژه هایی در استان زمین مانده که 
با کمترین سرمایه گذاری بهترین بهره وری 
را در پی دارد. رضوی با بیان اینکه باید در 
باشیم،  امور جاری مدیریت منابع داشته 
افزود: دست یابی به راندمان مناسب، کاهش 
هزینه های جاری و دریافت بهره وری کافی 
از جمله خروجی های مهم برنامه های اقتصاد 

مقاومتی است.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم:

1400 میلیارد تومان از بودجه فرهنگی کشور به قم اختصاص دارد

نامحــرمانه

اخبـــار

سرباز فراری ها دستگیر می شوند  
اداره کل حقوقی سازمان قضایی نیروهای مسلح در نظریه مشورتی خود اعلام کرد که مأموران انتظامی 
و دژبان مربوط اعم از ضابط یا غیرضابط مکلف به دستگیری سربازان فراری هستند. به گزارش ایسنا، در 
نظریه مشورتی کمیسیون قضایی وحقوقی اداره کل حقوقی سازمان قضایی نیروهای مسلح آمده است: 
»کلیه مأموران انتظامی و دژبان مربوط که برابر مقررات تبصره ماده )611( قانون آیین دادرسی کیفری، 
وظیفه جلب و دستگیری سربازان فراری به عهده آنها قرار گرفته باشد اعم از اینکه به عنوان ضابط 
دادگستری یا ضابط مراجع قضایی نظامی باشند، مکلف به دستگیری سربازان فراری موضوع ماده قانونی 
مزبور می باشند.« بر اساس ماده 611 قانون آیین دادرسی کیفری یگان های نظامی و انتظامی مکلف اند 
گزارش فرار کارکنان وظیفه تحت امر خود را بلافاصله به حوزه وظیفه عمومی اعزام کننده، دژبان مربوط و 
فرماندهی انتظامی محل سکونت افراد مزبور اعلام کنند. در تبصره این ماده آمده است: »مأموران انتظامی 
و دژبان نظامی مربوط موظفند کارکنان وظیفه فراری موضوع این ماده را پس از شناسایی، برابر مقررات 

دستگیر و به دادسرای نظامی محل دستگیری تحویل دهند.«

برخی استانداران تغییر می کنند
معاون سیاسی وزیر کشور از تغییر برخی استانداران کشور خبر داد و گفت:  تعداد این تغییرات کم است، 
اما به مرور انجام خواهد شد. محمدحسین مقیمی معاون سیاسی وزیر کشور از تغییر برخی استانداران خبر 
داد و گفت:  در برنامه  وزارت کشور تغییر برخی از آقایان استاندار در دستور کار است، اما تعدادشان کم بوده 
ولی به مرور این تغییرات انجام خواهد شد. وی افزود: به دلیل حساسیتی که استانداران در کار خود دارند، 
به همین دلیل قبل از آنکه انتخاب نفر جدید در دولت تصویب شود هیچ اطلاع رسانی درباره آن نمی کنیم، 
چرا که معتقدیم این کار باعث می شود عملکرد آنان تحت تاثیر قرار بگیرد. معاون سیاسی وزیر کشور با رد 
برخی اظهارنظرها از سوی برخی نمایندگان مجلس درباره انتخاب استانداران جدید، ادامه داد:  ما مسئول 
تایید و تکذیب اظهارات نمایندگان مجلس نیستیم؛ اطلاع رسانی در این زمینه زمانی صورت می گیرد که 

دولت پیشنهاد وزارت کشور را بررسی و تصمیم گیری کند.

علی دایی از صبا می رود؟ 
در صورتی که ظرف روزهای آینده اسپانسر صبا نتواند به قول هایش عمل کند، دایی از این باشگاه 
جدا می شود. بازیکنان صبا اعتقاد داشتند در فصل جدید دیگر مشکلات فصل قبل را نخواهند داشت و 
مشکلات به پایان رسیده اما هنوز لیگ شروع نشده، آنها مجبور شده اند حرف های خود را پس بگیرند. 
گویا اسپانسری که قول حمایت از صبا را داده نتوانسته به تعهدات خود عمل کند و علی دایی هم در این 
شرایط ترجیح می دهد خود را درگیر نکند. به گزارش خبرآنلاین؛ هر چند دایی هنوز اظهار نظر رسمی 
در این باره نکرده است ولی خبرهای رسیده از صبا نشان می دهد در صورتی که ظرف روزهای آینده 
اسپانسر جدید باشگاه نتواند به قول هایش عمل کند، دایی از این باشگاه جدا می شود و طبعا بازیکنان این 

تیم هم ساز جدایی را کوک می کنند.

عده ای از پشت خنجر زدند  
دبیرکل حزب مردم سالاری و نماینده مردم تهران با اشاره به این که عده ای به روی ما لبخند می زنند 
و از پشت خنجر اظهار کرد: در انتخابات کمیسیون ها کاملا این مسئله را شاهد بودیم. افرادی در عرصه 
سیاست مغازه 2 نبش باز می کنند و این از نبود تقوی است.  مصطفی کواکبیان با بیان این که در سه سال 
دولت یازدهم آن طور که باید برای احزاب کار نشد، خاطر نشان کرد: اگر همت ما نبود خانه احزاب شکل  
نمی گرفت قانونی که در مجلس نهم درباره احزاب تصویب شد به نفع احزاب نیست و باید تغییر کند. وی 
ادامه داد: بسیاری اخلاق اسلامی و سیاست را تنها شعار می دهند تا ما انسان ها به درجه تقوی نرسیده ایم 

نباید به عرصه سیاست وارد شویم.

سعید جلیلی رقیب احمدی نژاد نیست!
حسین کنعانی مقدم عضو جبهه ایستادگی در پاسخ به سوالی دیگر مبنی بر اینکه در انتخابات ریاست 
جمهوری 96  سعید جلیلی شرکت می کند و شنیده ها حاکی از حضور محمود احمدی نژاد هم است 
آیا سعید جلیلی رقیبی برای احمدی نژاد است؟ گفت: احتمال دارد سعید جلیلی در انتخابات ریاست 
جمهوری 96 شرکت کند و اقای احمدی نژاد از وی حمایت کند، اما بعید می دانم که آقای احمدی نژاد 
خود در صحنه انتخابات ریاست جمهوری سال 96 شرکت کند که سعید جلیلی رقیبی برای وی  باشد.

طرفدار اعدام نیستیم 
 حجت الاسلام منتظری دادستان کل کشور با تاکید بر اینکه طرفدار اعدام نیستیم و آن را مطلوب 
نمی دانیم عنوان کرد: هر انسانی حق حیات دارد اما شخصی که حیات خود را مقدم بر حیات هزاران نفر 
می داند نیز باید با چنین تفکری حق حیات برایش قائل شد. زمانی که جمهوری اسلامی تعدادی از این 
افراد فاسد را مجازات می کند ایران را یک نظام ضد حقوق بشری می دانند و سریع قطعنامه صادر می کنند.

252 نماینده اقدام اخیر بحرین را محکوم کردند
252 نماینده مجلس شورای اسلامی در بیانیه ای با محکوم کردن سلب تابعیت آیت الله شیخ عیسی 
قاسم عالم بزرگ دینی بحرین از نهادهای بین المللی خواستند تا در مقابل این اقدام خلاف قوانین بین 
المللی و غیرعاقلانه آل خلیفه عکس العمل متناسب نشان دهند. غلامرضا کاتب عضو هیات رئیسه مجلس 

شورای اسلامی پیش از پایان جلسه علنی روز سه شنبه خانه ملت این بیانیه را قرائت کرد.

افشای راز قتل هولناک بازیکن سایپا
معاون مبازه با جرایم جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ از دستگیری افغان هایی که اقدام به قتل بازیکن 
باشگاه سایپا کرده و جسدش را از چاهی حلق آویز کرده بودند، خبر داد و گفت: عاملان این جنایت، تا 

کنون دست کم دو جنایت دیگر نیز مرتکب شده اند.

سرپرست اداره کل سیاسی و انتخابات استانداری قم:

احزاب انتقال دهنده مطالبات مردم 
به سیستم سیاسی هستند

سرپرست اداره کل سیاسی و انتخابات استانداری قم گفت: احزاب انتقال دهنده مطالبات مردم به سیستم 
سیاسی هستند و مانند مسئولان وظیفه خطیری درحفظ منافع ملی و اثربخشی درتوسعه کشور بردوش دارند.

حسین معین آبادی دوشنبه شب درجمع نمایندگان احزاب و تشکل های سیاسی استان قم در تالار 
معصومیه فرمانداری افزود: احزاب در زمینه انتقال مطالبات مردم به سیستم، تقویت فضای سیاسی، آموزش 
سیاسی و برگزاری دوره هایی برای هواداران خود می توانند نقش موثری را در توسعه سیاسی داشته باشند. 
وی اظهار داشت: رسیدن به جامعه ای با نگرش مردم سالاری دینی که هم برگرفته از تجربه بشری و هم 
مبانی دینی باشد مستلزم حضور فعال همه احزاب سیاسی در صحنه و ایجاد دانشی است که ممکن است در 
جوامع دیگر نباشد. وی خاطرنشان کرد: ما بر اساس نظام دینی می خواهیم به یک نظام سیاسی مردمسالار 
برسیم و احزاب در این زمینه نقش موثری باید ایفا کنند. معین آبادی یادآورشد: همیشه در بازی سیاست عده 
ای پیروز و عده ای دیگر ناظر می شوند و احزاب ناظر باید به صورت منصفانه و منتقدانه این وظیفه نظارت را 
برعهده داشته باشند. کارشناس معاونت سیاسی استانداری قم نیز در این مراسم با اشاره به آخرین وضعیت 
احزاب سیاسی درقم گفت: هم اکنون 25 حزب در استان قم دارای مجوز و سه حزب نیز در حال کسب مجوز 
می باشند. وی افزود: از این تعداد حزب 16 مورد اصلاح طلب، هشت حزب اصولگرا و سه حزب نیز فعالیت 
فرهنگی و صنفی دارند وحزب ترقی نیز تعطیل شده است. کاظمی همچنین از فعالیت 43 حزب بدون مجوز 
در قم نیز خبر داد و گفت: از این تعداد 31 مورد اصولگرا، 12 مورد اصلاح طلب بوده و چهار حزب نیز تعطیل 

شدند، پنج حزب هم اکنون غیرفعال و یک حزب نیز منع همکاری شد.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم خبرداد:

کنترل مستمر پروژه تقاطع 3 سطحه 15 خرداد
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم از کنترل مستمر روند تکمیل پروژه تقاطع سه سطحه 

 ـعمار یاسر خبر داد. 15 خرداد 
علیرضا قاری قرآن با اشاره به وضعیت تکمیل پروژه تقاطع سه سطحه 15 خرداد و عماریاسر، اظهار 
کرد: این پروژه به دلایل مختلفی از زمان بندی مشخص شده برای افتتاح عقب مانده و در حال حاضر 
تاخیری چندماهه در بهره برداری دارد. وی ادامه داد: با تدبیر مدیریت شهری این پروژه از حالت غیرفعال 
خارج شده و در بخش های مختلف فعال شده است و طبق برنامه ریزی صورت گرفته سعی داریم اوایل 
نیمه دوم سال آن را به بهره برداری برسانیم. وی کنترل و بازدید مستمر پروژه برای تسریع در تکمیل و 
بهره برداری از آن را مورد توجه قرار داد و گفت: پروژه در حال حاضر نزدیک به 70 درصد پیشرفت دارد 
و در جبهه های کاری مختلف بیش از 80 نفر فعال هستند. قاری قرآن اعتبار پروژه تقاطع سه سطحه 
15 خرداد و عماریاسر را بیش از 100 میلیارد تومان عنوان و تصریح کرد: این مبلغ شامل اجرای پروژه و 

تملکات است که بخش عمده آن صورت گرفته است.

اخبــار
دادستان گنجی مطرح کرد:

 اشتغال مهمترین نیاز معتادان بهبود یافته
 دادستان عمومی و انقلاب استان قم گفت: معتادان بهبود یافته برای بازگشت 
به جامعه نیازمند اشتغال هستند و این مسئله نباید از چشم مسؤولان دور بماند.

مصطفی برزگر گنجی ظهر دیروز در همایش تقدیر از فعالان عرصه مبارزه با 
مواد مخدر که در تالار بعثت فرهنگسرای جوان برگزار شد، ضمن تبریک ولادت 
امام حسن مجتبی )ع( اظهار کرد: با وجود اینکه مبارزات وسیعی در برخورد با 
قاچاقچیان و حاملان مواد مخدر انجام می گیرد ولی همچنان با پدیده شوم اعتیاد 
مواجه هستیم. وی افزود: اگر اندکی از شدت این برخوردها کاسته شود، میزان 
مبتلایان به این پدیده خانمان سوز بیشتر می شود و تاریکی اعتیاد، خانواده های 
بیشتری را از بین خواهد برد. دادستان گنجی، تهیه و تولید، وارد کردن و توزیع 
مواد مخدر صنعتی را از راه های مختلف به کشور، حاصل نقشه ها و تلاش های 
دشمنان ملت و نظام جمهوری اسلامی ایران دانست و افزود: مواد صنعتی که 
توسط دشمنان در خارج از کشور تولید شده و با ترفند های مختلف به کشور 
وارد می  شود، اثر تخریبی بسیار بالا و غیر قابل جبرانی بر بدن دارند. وی با تبیین 
مشکلات و مضراتی که مواد مخدر صنعتی بر بدن مصرف کنندگان وارد می کند، 
گفت: مصرف گونه ای از مواد مخدر، بخشی از سلول های مغز را برای همیشه از 
بین برده و این سلول ها دیگر قابل بازسازی نیستند. برزگر گنجی با بیان اینکه 
توهم همیشگی از آثار ابدی برخی از مواد مخدر صنعتی است، عنوان کرد: توهم 
ناشی از مصرف مواد مخدر صنعتی، بزرگترین و خطرناک ترین زمینه ساز وقوع 
جرم و جنایات است. وی افزود: تأمین مواد مخدر و استفاده از آنها، مشکلات 
فراوانی برای مصرف کنندگان آن دارد و عامل مهمی در رشد جرایمی مانند 
دزدی،  قتل،  ضرب و جرح و... به شمار می رود. دادستان عمومی و انقلاب استان 
قم با ابراز نگرانی از وجود برخی کمپ های ترک اعتیاد که از روش های نادرست 
و غیر استاندارد برای یاری معتادان در ترک مواد مخدر استفاده می کنند، گفت: 
صرف ترک کردن مواد مخدر توسط معتادان نشانه پاکی و پاک ماندن آنان 
نیست و  برای دست یافتن آنان به بهبودی کامل، نیاز به روش های استاندارد با 
زیرساخت های قابل اعتماد است. برزگر گنجی با تاکید بر اینکه معتادان بهبود 
یافته برای بازگشتن به محیط جامعه نیازمند اشتغال هستند، افزود: نباید بهبود 
یافتگان از اعتیاد را پس از اتمام دوره درمان رها کرد،  بلکه مسؤولان باید برای 
اشتغال این افراد برنامه  ریزی کنند تا مبادا دوباره بر اثر هجوم مشکلات به مواد 

مخدر روی بیاورند.

رئیس دادگاه انقلاب قم خبر داد:

مواد مخدر دلیل زندانی شدن 
نیمی از زندانیان قم

 رئیس دادگاه انقلاب قم گفت: نیمی از زندانیان استان قم به دلیل مسائل 
مواد مخدر زندانی شده اند و بخش زیادی از پرونده ها نیز مربوط به اعتیاد است.

حجت الاسلام محمود طالبی در مصاحبه مطبوعاتی که قبل از ظهر سه شنبه 
به مناسبت هفته قوه قضائیه در دادگستری کل استان قم برگزار شد، اظهار 
داشت: ما در برخورد با قاچاق مواد مخدر و هر آنچه امنیت اخلاقی جامعه را به 
مخاطره بیاندازد کوتاهی نمی کنیم و با به کارگیری ابزار قانونی و اختیارات قضایی 
با مجرمان برخرود می کنیم. وی بیان کرد: فعالیت های ما در رابطه با جلوگیری از 
روزه خواری طی سال گذشته موجب شد امسال کمتر شاهد این موضوع باشیم. 
معاون دادستان قم ادامه داد: همچنین مبارزه جدی ما با قاچاق مواد مخدر طی 
سال های گذشته موجب شده که قاچاقچیان مواد مخدر را از راه های مواصلاتی 
استان قم عبور ندهند زیرا آنان از برخوردهای جدی ما آگاه هستند. حجت 
الاسلام طالبی عنوان داشت: ما با معتاد برخورد می کنیم و در هر جا معتادی 
ببینیم به مراکز ترک اعتیاد برده و درصدد ترک آن برمی آییم و تا زمانی که به 
طور کامل ترک نکند رها نمی شود. وی ادامه داد: از معتادان برای ترک اعتیاد 
هزینه ای دریافت نمی شود و پس از ترک اعتیاد به آنها شغلی در حد کارگری 
با حقوق اداره کار ارائه می شود. رئیس دادگاه انقلاب قم بیان داشت: 200 هزار 
تومان بن ارزاق به خانواده های معتادان ارائه شده است.  وی افزود: نیمی از 
زندانیان استان قم به دلیل مسائل مواد مخدر زندانی شده اند و بخش زیادی از 
پرونده ها نیز مربوط به اعتیاد است. وی بیان کرد: در بسیاری از مواد مخدر مرفین 
وجود سرب گزارش شده است و طبق کارشناسی های علوم پزشکی حدود چهار 
پنجم مشکلات گوارشی معتادان به دلیل وجود سرب در مواد مخدر است. وی 
بیان داشت: کیفیت مواد مخدر شیشه نیز پایین آمده و این موجب می شود فرد 
معتاد به شیشه به تدریج این مواد را ترک کند. معاون دادستان عمومی و انقلاب 
استان قم عنوان کرد: در استان قم تعداد مصرف کنندگان مواد مخدر هروئین 

52 درصد و شیشه 22 تا 23 درصد کاهش یافته است.

 دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد:

کشف 9 تن مواد مخدر 
در سال گذشته

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم گفت: سال گذشته، 9 
تن مواد مخدر در این استان کشف شد.

ابوالفضل شریفی روز سه شنبه در همایش تقدیر از فعالان عرصه مبارزه با مواد 
مخدر، افزود: این میزان مواد مخدر به همت کمیته مقابله با عرضه که دستگاه هایی 
از جمله نیروی انتظامی، سپاه پاسداران و اداره کل اطلاعات عضو آن هستند، صورت 
گرفته است. وی در ادامه به فعالیت کمیته درمان و حمایت اجتماعی شورای مبارزه 
با مواد مخدر اشاره و اضافه کرد: 87 مرکز دولتی و خصوصی در این بخش فعال 
است و تعداد زیادی از معتادان به واسطه تلاش اعضای این کمیته اکنون جزو 
درمان یافتگان از مواد مخدر هستند. وی همچنین با بیان اینکه 53 روانشناس 
آموزش دیده سال گذشته به چرخه درمان و پیشگیری از اعتیاد در استان اضافه 
شدند، ادامه داد: طرح تحول نظام سلامت ظرفیت خوبی برای آموزش کارشناسان 
در استان ایجاد کرد و طرح آموزش روانشناسان توسط مرکز بهداشت برای نخستین 
بار در استان قم اجرا شد. شریفی افزود: این نیروها در مراکز سلامت جامعه به 
نیازمندان در امر مواد مخدر خدمات ارائه می کنند. وی گفت: کمیته حقوقی و 
قضایی شورای مبارزه با مواد مخدر یکی از پرکارترین کمیته هاست و با دقت و 
تلاشی که در انجام وظایف دارد تاکنون اجازه نداده رسیدگی به هیچ پرونده ای 
به ماه بعد منتقل شود. وی با اشاره به ورود آموزش و پرورش در عرصه آموزش به 
دانش آموزان در مقابله با مواد مخدر، گفت: این نهاد فعالیت زیادی در زمینه نهادینه 
کردن فرهنگ پیشگیری داشته و طرح آموزش دانش آموزان برای نخستین بار در 

استان قم آغاز و سپس در کل کشور اجرا شد.

معاون دادگستری استان خبر داد:

تردد 350 هزار موتورسیکلت در قم
معاون پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم مهم ترین آسیب در قم 
را تصادفات دانست و گفت: متأسفانه 350 هزار موتورسیکلت در قم وجود دارد 

که مشکلات زیادی را ایجاد می کند.
سعید کاویانی روز گذشته در جمع خبرنگاران، با اشاره به اهداف ایجاد 
شورای حل اختلاف اظهار داشت: در حوزه پیشگیری دادگستری قم، شورای 
پیشگیری از وقوع جرم به ریاست رئیس کل دادگستری تشکیل می شود که 
اقدامات آن طی 30 سال بی نظیر است. وی عنوان کرد: در معاونت پیشگیری 
هفت اداره وجود دارد که هر کدام دارای برنامه هایی هستند. معاون پیشگیری 
از وقوع جرم دادگستری استان قم افزود: پیشگیری از وقع جرم به قوه قضائیه 
اختصاص ندارد و امری علمی و تخصصی است. وی بیان داشت:  در سال 95 در 
حوزه پیشگیری 37 برنامه داشتیم و اولویت های ما در این باره گسترش فرهنگ 
مشاوره در پیشگیری از طلاق است و سال جاری این موضوع با جدیت انجام 
می شود. کاویانی با بیان این که 350 هزار موتورسیکلت در قم وجود دارد، گفت: 
تعداد بالای تردد موتورسیکلت در شهر مشکلات زیادی را ایجاد می کند. معاون 
پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم ادامه داد: مهم ترین آسیب در استان 
قم تصادفات است و ما ساماندهی تصادفات و کاهش آن را در دستور کار داریم.

معاون اداره کل محیط زیست استان قم:

وضعیت هوای قم ناسالم است
معاون پایش و نظارت اداره کل محیط زیست قم گفت: در حال حاضر 
وضعیت هوای قم ناسالم است و غلظ آلاینده ها کمتر از 10 میکرون به میزان 

171 میکروگرم بر مترمکعب است.
اسماعیل احمدی زاده، افزود: روز گذشته نیز وضعیت هوای قم ناسالم و 
خطرناک بود که میزان غلظت آلاینده ها 646 میکروگرم بر مترمکعب و بیش از 
چهار برابر حد مجاز بود. وی اضافه کرد: روز یکشنبه هفته جاری نیز میزان غلظت 
آلاینده ها 389 میکروگرم بر مترمکعب و دو و نیم برابر حد مجاز و وضعیت هوا 
بسیار ناسالم بود. حسین بختیاری، سرپرست اداره هواشناسی شهرستان قم نیز 
در گفت و گو با ایرنا، افزود: از ابتدای سال جاری تاکنون، هوای استان قم در 40 
روز غبارآلود بوده که تمرکز این آلودگی در روزهای چهارم تا 14 اردبیهشت، 
24 اردیبهشت تا یکم خرداد، 20 تا 23 خرداد و 27 تا 31 خردادماه بوده است.

معاون قضایی و منابع انسانی دادگستری قم گفت: در 
بحث دعاوی حقوقی استان قم رتبه اول را در کشور دارد 
و دلیل آن این است که مردم قم به اسناد رسمی توجهی 

نمی کنند.
حجت الاسلام جعفررمضانی روز گذشته در جمع 
خبرنگاران، اظهار داشت: در سال 93 تعداد کل پرونده های 
ورودی به دادگستری قم 115 مورد بود که در سال گذشته 
نسبت با افزایش 17 درصدی به 135 هزار پرونده رسید. 

وی ضمن مقایسه تعداد پرونده ها در سال گذشته 
نسبت به سال 93 بیان کرد: در سال 93 تعداد پرونده های 
مربوط به دادیاری 20 هزار مورد بود که در سال 94 به 26 

هزار پرونده رسید.
معاون قضایی و منابع انسانی دادگستری استان قم با 
بیان اینکه تعداد پرونده های بازپرسی 15 مورد بود که به 
19 عدد رسید، گفت: دادستانی با کاهش پرونده به میزان 
38 درصد روبه رو شد به طوری که از 1800 مورد به 

1100 پرونده رسید.
وی اضافه کرد: محاکم حقوقی از 19 هزار پرونده به 
28 هزار مورد رسید و با این حساب با افزایش 48 درصدی 

ورودی پرونده در این خصوص مواجه شدیم.
رمضانی افزود: ورودی پرونده های خانوادگی 20 هزار 

مورد بود که همین تعداد نیز در سال 94 بود.
وی اظهار کرد: پرونده های دادگاه انقلاب افزایش 34 
درصدی داشته و تعداد پرونده های دادگاه تجدیدنظر از 

120 هزار مورد به 124 هزار پرونده رسید.
معاون قضایی و منابع انسانی دادگستری استان قم 

اظهار داشت: ما در دادگاه های حقوقی 48 درصد افزایش 
برای  دادگستری  نیروهای  ولی  داشتیم  پرونده  ورودی 

رسیدگی به این حجم پرونده افزایش نیافت.
وی ابراز داشت: رسیدگی به پرونده های دادیاری 2 
ماهه، دادستانی 54 روزه، حقوقی 110 روزه و خانوادگی 
36 روزه صورت می گیرد. رمضانی تصریح کرد:  به دلیل 
36 روزه بودن رسیدگی به پرونده های خانوادگی در استان 
قم، تعداد برخی طلاق های توافقی در این شهر به صورت 

کاذب افزایش یافته بود.
10 درصد جمعیت قم پرونده قضایی دارند

وی اظهار داشت: در حال حاضر ما در استان قم با 
حجم 135 هزار پرونده مواجه هستیم که این میزان 

درگیری 10 درصد از جمعیت قم را شامل می شود.
معاون قضایی و منابع انسانی دادگستری استان قم 
افزود: 2074 عناوین مجرمانه در دستگاه قضایی وجود دارد 
که در پرونده های حقوقی، مطالبه خسارت دادرسی با 16 
هزار پرونده بیشترین سهم را به خود اختصاص داده است. 
وی بیان کرد:  در پرونده های کیفری سال 94 بیشترین 
موضوع به سرقت مستوجب تأدیب اختصاص داشت که 
نسبت به سال قبل آن 18 درصد افزایش داشته است. 
رمضانی افزود: در پرونده های کیفری افزایش 46 درصدی 

پرونده های توهین به اشخاص عادی را شاهد بوده ایم.
معاملات غیررسمی دلیل تشکیل 

بسیاری از پرونده ها
وی ابراز کرد: دلایل افزایش تعداد پرونده ها این است 
که متاسفانه روابط حقوقی مردم ما منظم و تنظیم شده 

نیست و بسیاری از معاملات در بنگاه ها و بدن سواد 
حقوقی و غیررسمی تنظیم می شود.

معاون قضایی و منابع انسانی دادگستری استان قم 
ادامه داد: ما معاملات رسمی و استفاده از مشاوره را به 

مردم توصیه می کنیم.
دو  برخورد  و  اشخاص  به  توهین  کرد:  ابراز  وی 
آینه خودرو که منجر به قتل شده نشان می دهد که 
تحمل  و  صبر  و  یافته  افزایش  جامعه  در  بداخلاقی 

کاهش یافته است.
رمضانی عنوان کرد: در بحث دعاوی حقوقی متأسفانه 
استان قم رتبه اول را در کشور دارد و دلیل آن این است که 

مردم قم به اسناد رسمی کمتر توجه می کنند.
وی ادامه داد: استان قم رتبه 17 کشوری در زمینه 
سرقت، رتبه 26 در دعاوی کیفری و در ضرب و جرح 

رتبه 30 را دارد.
معاون قضایی و منابع انسانی دادگستری استان قم 
اضافه کرد: سال 93 مردم قم در طلاق رتبه اول را داشتند 

که در سال 94 به رتبه هفتم رسید.
از  توافقی که  متأسفانه طلاق های  عنوان کرد:  وی 
شهرستان ها به قم هجوم می آوردند آمار کاذبی را برای 

قم ایجاد کرده بود.
رمضانی با بیان این که وکالت نامه مالکیت نمی آورد، 
عنوان کرد: معنا ندارد تحت عنوان شرکت های تعاونی و 
پروژه 99 ساله مسکن مهر به مردم بدون سندی خانه داده 
شود و اگر از همان ابتدا در معاملات قراردادهای رسمی 

تنظیم شود از بسیاری مشکلات جلوگیری خواهد شد.

معاون قضایی و منابع انسانی دادگستری استان قم خبر داد:

رتبه اول قم در تعداد پرونده های دعاوی حقوقی

استاندار قم بابیان اینکه ما بدون مطالعه 
و نیازسنجی تصمیمی را در استان نخواهیم 
گرفت، گفت: اگر در استان قم نیازسنجی به 
به خوبی  بعدی  انجام شود مراحل  درستی 

پشت سر گذاشته خواهد شد.
در  شب  دوشنبه  صادقی  مهدی  سید 
جمع نمایندگان احزاب و تشکل های سیاسی 
استان قم در تالار امام رضا )ع( فرمانداری قم 
افزود: در سایه برجام، پرونده کشور در شورای 
امنیت خاتمه داده شد، ولی متاسفانه برخی 
دانسته یا ندانسته، حرف هایی را مطرح می 
کنند که منصفانه نیست. وی ادامه داد: رهبر 
فرزانه انقلاب اسلامی با تیزبینی کامل مسائل 
را رصد و گاهی تذکراتی را می دهند که به حق 
است و نباید عده ای این سخنان ناصحانه و 

دلسوزانه ایشان را مستمسکی برای نادیده گرفتن دستاوردها 
قرار دهند.

صادقی با اشاره به وضعیت امنیتی کشور نیز گفت: شرایط 
امنیتی در کشور بویژه شهر مقدس قم که از هدف های 
تروریستی دشمنان می باشد، بسیار حائز اهمیت است، 
اقداماتی که درجهت تامین امنیت کشور و قم اتفاق می افتد، 

جای سپاس فراوان دارد.
وگو  گفت  تعامل،  نیازمند  مسئولان  همه  افزود:  وی 
و استفاده از ظرفیت های دیگران در عرصه های مختلف 
هستند و احزاب در این زمینه می توانند نقش مهمتری را 

ایفا کنند. استاندار قم خاطرنشان کرد: وقتی ما می توانیم 
یک جامعه ای با مشارکت همگانی داشته باشیم، باید رفتار، 
برنامه و عملکردهای ما به گونه ای باشد که عدالت نسبی 
را در همه زمینه ها برای مردم به نمایش بگذاریم تا اعتماد 
عمومی ایجاد شود. وی بیان داشت: اگر اعتماد مردم جلب و 
ایجاد شود مشارکت همگانی نیز محقق خواهد شد و توسعه 
متوازن نیز در عرصه های مختلف اتفاق می افتد. وی گفت: 
گروه های سیاسی که جزئی از جامعه بزرگ ما هستند باید 
در امر توسعه سیاسی و اجتماعی مشارکت جدی داشته 
باشند و ما در این زمینه تلاش خواهیم کرد و انتقادات و 
پیشنهادات نمایندگان احزاب را می پذیریم و از این فرآیند 

گفت وگو به بهترین شکل ممکن برای توسعه 
استان استفاده می کنیم. استاندار قم به عنوان 
نمونه به اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و ادامه 
اقتصاد مقاومتی در اصل هیچ اشکالی  داد: 
ندارد ولی مشکل در نحوه عملی کردن آن 
است، اگر همه مردم فهم مشترکی نسبت به 
آن پیدا نکنند اتفاقی رخ نخواهد داد. وی با 
اشاره به اینکه از ظرفیت احزاب و اتاق های 
فکر استقبال و استفاده می کنیم، گفت: ما از 
تجربه های گذشته برای رفع مشکلات آینده، 
خوب استفاده می کنیم و اگر برنامه و پروژه ای 
بخواهیم اجرا کنیم به اشکالات گذشته مراجعه 

کرده و دچار آزمون و خطا نمی شویم. 
کرد:  خاطرنشان  نمونه  عنوان  به  وی 
بلوار محمود نژاد در مدت یک ماه چه اندازه 
پیشرفت کرده و در مقابل پروژه عمار یاسر در سه سال 
گذشته با این همه هزینه، در چه وضعی قرار دارد، بنابراین 
ما بدون مطالعه و نیازسنجی تصمیمی را در استان نخواهیم 

گرفت. 
صادقی بیان داشت: اگر در استان قم نیازسنجی به درستی 
انجام شود مراحل بعدی به خوبی پشت سر گذاشته خواهد 
شد. وی گفت: ما 400 هزار هکتار بیابان در سطح استان قم 
داریم که 105 هکتار آن بحرانی است، اینها خطراتی است 
که اگر به فکر آن نباشیم در آینده بیشتر خواهد شد و این 

نیازمند تعامل و همفکری برای رفع مشکل است.

فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
استان قم گفت: 82  درصد  آب شرب قم از 
سرشاخه های دز و مابقی از طریق چاه های 

علی آباد تأمین می شود.
عبدالحمید توکلی بینا پیش از ظهر دیروز 
هفته  مناسبت  به  خود  خبری  نشست  در 
صرفه جویی در مصرف آب، مدیریت مصرف 
را مسئله ای اساسی در دنیا نام برد که عدم 
توجه به آن منجر به چالش جدی در حیات و 

سلامت انسان می شود. 
وی در ادامه ضمن بحرانی توصیف کردن 
وضعیت آب به مسئله ریزگردها نیز اشاره 
و بیان کرد: در خصوص آنچه که در زمینه 
و  از مسئولان  اعم  ریزگردها رخ داده همه 

مردم مقصر هستند. 
مدیرعامل شرکت آبفای قم، مسئولان را در این زمینه به دلیل عدم برنامه ریزی های 
صحیح برای مقابله با بحران ریزگردها و همچنین برنامه ریزی  اشتباه در این زمینه و مردم 
را از سوی دیگر به دلیل افزایش بی رویه در مصرف آب و ایجاد مخاطرات زیست محیطی 

مقصر دانست.

تصفیه 25 میلیون مترمکعب فاضلاب
وی در ادامه به ارائه گزارشی پیرامون عملکرد یکساله شرکت آبفای قم پرداخت و با 
بیان اینکه طی یکسال گذشته 85 کیلومتر اصلاح و توسعه شبکه آب و فاضلاب در استان 
قم صورت گرفته، افزود: طی این مدت بیش از 25 میلیون مترمکعب جمع آوری و تصفیه 

فاضلاب انجام شده است.
توکلی بینا همچنین از 109 میلیون مترمکعب تولید و تصفیه آب برای استان قم طی 
یکسال گذشته خبر داد و بیان داشت: در این مدت 10 هزار انشعاب آب و فاضلاب فروخته 

و 13 هزار کنتور مشترکین نیز تعویض شده است.
وی سال گذشته را در زمینه افتتاح و اتمام پروژه های آب و فاضلاب موفقیت آمیز  ترین 
سال طول فعالیت آبفای قم معرفی کرد و بیان داشت: در سال گذشته پروژه های شاخص 
و مفیدی در استان قم با اعتباری بالغ بر 110 میلیارد تومان افتتاح و به بهره برداری رسید.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم داد: در راستای کاهش بروکراسی های اداری 
و کاهش مراجعات حضوری مردم چهار وبگاه برای ارتباط مشترکین با آبفای قم تعریف 

شده است.

تماس 162 هزار نفر با شماره 122
وی همچنین به تماس 162 هزار نفر از شهروندان قم با شماره 122 اشاره کرد و گفت: 
50 درصد از تماس ها مربوط به خدمات غیر فوری و پیرامون سئوالاتی بوده که مردم از این 

شرکت برای حل مشکلات خود داشته اند. 
توکلی بینا از اجرای برنامه های مختلف در آبفای قم در راستای عملی کردن اقتصاد 
مقاومتی خبر داد و گفت: اصلاح 15 کیلومتر شبکه آب و فاضلاب، توسعه 76 کیلومتری 
شبکه آبفا تا سال 99، تدوین و اجرای برنامه های مدیریت مصرف در شبکه جوان و تعویض 

سالانه 8 هزار کنتور از جمله این برنامه ها است. 

قم،  در  آب  تولید  درباره  همچنین  وی 
گفت: در حال حاضر حدود 4 هزار لیتر در 
که  می شود  تولید  قم  استان  در  آب  ثانیه 
82 درصد آن از سرشاخه ها و ما بقی نیز از 

چاه های علی آباد تأمین شود.

مدیر روابط عمومی آبفای استان:
رسانه ها به کمک 

متولیان بخش آب بیایند
آموزش همگانی  و  روابط عمومی  مدیر 
شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز در این 
قرمز  را  کشور  آب  منابع  وضعیت  نشست 
دانست و گفت: امروز رسالت خطیر آگاهی 
بخشی و تنویر افکار عمومی در حوزه آب به 
عنوان دغدغه نخست کشور به عهده رسانه ها 
است. محمد کربلایی ابراهیمی با اشاره به اینکه هر یك از روزهاي هفته صرفه جویی با 
یك عنوان نام گذاری شده است بیان کرد: »آب، اقتصاد مقاومتي، اقدام و عمل«، »آب، 
رسانه، مدیریت مصرف«، »آب، مدیریت مصرف و چالش هاي منابع آب زیرزمیني«، »آب 
آموزه های دیني و ارتقای آگاهی های عمومی«، »آب، محیط زیست و سلامت همگاني«، 
»آب، خانواده و مدیریت تقاضا و مصرف« و »آب، قانون و حقوق شهروندي« عناوین روزهاي 

این هفته است.
وی با بیان اینکه واقعیت های تلخی از گذشته پیرامون آب وجود داشته است، یادآور 
شد: متأسفانه به دلیل برخی از ملاحظات و به بهانه جلوگیری از ایجاد چالش در جامعه این 

واقعیت ها اطلاع رسانی نشده است.
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به اینکه 
امروز با تنش های زیادی در حوزه تأمین آب مناطق مختلف کشور مواجه هستیم، تأکید 
کرد: زمانی می توانستیم این واقعیت ها را به مردم بگوییم و با مشارکت رسانه ها بر مشکلات 

آبی کشور فائق آییم که متأسفانه این فرصت از دست رفت.
وی وضعیت قرمز منابع آبی کشور را مورد توجه قرار داد و ابراز داشت: امروز رسالت 
خطیر آگاهی بخشی و تنویر افکار عمومی در حوزه آب به عنوان دغدغه نخست کشور به 

عهده رسانه ها است.
کربلایی ابراهیمی از رسانه ها خواست دغدغه مندانه و با نگاهی فراجناحی به کمک 

متولیان آب بیایند تا کشور از این بحران بیرون آید.
وی با اشاره به اقدامات شرکت آب و فاضلاب استان قم در راستای فرهنگ سازی مصرف 
بهینه آب اظهار داشت: تولید و پخش بالغ بر 150 برنامه از شبکه سراسری رادیو معارف، 
انعقاد قرارداد با رادیو جوان برای تولید و پخش 90 برنامه با عنوان صدای پای آب، مشارکت 
در برگزاری گردهمایی بزرگ مبلغان مذهبی، اجرای برنامه های آموزشی و ترویجی در تمام 

مدارس ابتدایی استان و... را از جمله این اقدامات برشمرد.
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم همچنین 
تبلیغات محیطی در شهر قم و شهرهای تابعه، سخنرانی در نماز جمعه، برگزاری نمایشگاه 
آثار برگزیده پوستر جشنواره آب صدای زندگی در نگارخانه شهر با مشارکت انجمن خوش 
نویسان و حضور در برنامه های صدا و سیما را نیز از جمله برنامه های آبفای قم در هفته 

صرفه جویی ذکر کرد.

استاندار قم:

بدون مطالعه و نیازسنجی تصمیمی در استان نخواهیم گرفت

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خبر داد:

تأمین ۸2 درصد آب قم از سرشاخه های دز

مهلت ارائه الکترونیکی 
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